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سایه جادوگر بر روابط بین الملل بزرگترین صندوق سرمایه گذاری با ضعیف ترین عملکرد )خواسته های فرهنگیان(

کمال خرازی در گفت وگو با شبکه الجزیره:

روی نسخه فعلی برجام اصرار داریم

 نشــیب و فرازهای صندوق ذخیره فرهنگیان و 
حاشیه های قوی تر از متن این صندوق و انتظاراتی 
که هیچگاه برآورده نشد، ما را برآن داشت تا نگاهی 
گذرا و مختصــر به مجموعه عملکــرد آن درطی 
30 سال گذشــته داشته باشــیم. صندوق ذخیره 
فرهنگیان بزرگترین صندوق سرمایه  گذاری کشور 
اســت که با داشــتن ده ها هلدینگ و شرکت های 
کلان در رشته های مختلف اقتصادی عملکرد قابل 
قبولی از نظر فرهنگیان در راستای تقویت بنیه مالی 
و معیشتی آنان نداشته است. تاکنون مجلس شورای 
اسلامی نخواسته یا نتوانسته است که از این صندوق 
ســرمایه گذاری تحقیق و تفحص درست و کاملی 

به عمل آورد.
معلمــان عضو صنــدوق ذخیــره فرهنگیان و 
افــکار عمومی دو ســال در التهاب و تنش بســر 
بردند و منتظر قرائــت گزارش تحقیق و تفحص از 
این صندوق ماندند، گزارشــی کــه به گفته برخی 
نماینــدگان مجلس قــرار بود پــرده از بزرگترین 
اختلاس تاریخ کشــور بردارد. و بارها اعداد و ارقام 
ایــن گزارش تغییرکرد و نتیجه کار بر ابهام ها بیش 

از پیش افزود.
موسســه صندوق ذخیره فرهنگیــان به عنوان 
یــک نهاد خصوصی درســال 1374 با هدف ارتقاء 
وضعیت معیشتی فرهنگیان در زمان بازنشستگی، 
از طریق تشویق و ترغیب آنها به مشارکت فعال در 
فعالیت های اقتصادی، بازار سرمایه و ایفای نقش پر 
رنگ در اقتصاد کشور تاســیس شد. البته اگر چه 
ظاهرا این صندوق خصوصی است، اما هیات مدیره 
و مجموعــه بزرگ اداری اش به شــدت تحت تاثیر 

مجموعه دولت و تصمیمات آن بوده است.
صندوق ذخیره فرهنگیان
 با داشتن چهار هلدینگ

پتروشــیمی و انرژی، مالی و ســرمایه گذاری، 
ســاختمانی و خدمــات و حدود 30 شــرکت زیر 

مجموعه ایــن هلدینگها، در حال فعالیت اقتصادی 
به منظور کســب ســودآوری و تولید ثروت برای 
فرهنگیان عضو اســت و تمامی دارایی های آن نیز 
متعلــق به اعضا اســت. فرهنگیان بــا عضویت در 
موسســه از ســهم دولت به میزان واریزی خود و 
همچنین ســودآوری سالیانه موسســه به نسبت 
سرمایه خود در صندوق برخوردار می شوند. تا پایان 
ســال مالی 1399 بالغ بــر 82 درصد از فرهنگیان 
عضو مؤسسه بوده و به طور ماهیانه مبالغ سهم عضو 
یا همان سهم الشرکه خود را واریز کردند. به میزان 
واریز ماهیانه فرهنگیان عضو و مقدار ســرمایه آن 
ورود نمی کنیم؛ اما اگر به رســالت موسسه در بعد 
از بازنشستگی و ارتقای معیشت فرهنگیان در ماده 
2 اساسنامه موسسه توجه کنیم؛ می فهمیم که واریز 
25 تا 30 ســال سهم الشرکه بطور ماهیانه که تا 5 
درصد حقوق فرد را در بر می گرفت هیچ تناسبی با 
دریافتی حدود 15میلیونی فرهنگیان )سال96( پس 
از دوره بازنشستگی از صندوق ندارد. ناگفته نماند که 
صندوق خدمات رفاهی مشخصی هم به فرهنگیان 
ارایه کرد که این خدمات ناچیز و پراکنده بوده و به 
سبب تاثیر ناچیز خود قابل طرح نیستند و فاقد اثر 

بخشی در راستای رسالت صندوق  است.
این حرکت های محدود و ناقص ســبب شد که 
توان آن در جهتی غیر از منافع فرهنگیان به کاربرده 
شــود و به هیچ وجه با اهداف ذینفعان هم راســتا 

نباشد. 
اصلاح و حذف مواد 7 و 8 اساســنامه مبنی بر 
واگذاری ارزش مالکانه سرمایه به اعضا در سال 96 
سبب دور شــدن صندوق از رسالت خود به صورت 
شکلی و ماهوی شد. عدم نظارت برعملکرد صندوق، 
تخلقات را از رانت ها و حقوق های نجومی به ســوی 
اختلاس 14 هزار میلیــاردی در صندوق از طریق 
مدیرعامــل صندوق و بانک ســرمایه ســوق داد و 
بزرگترین اختلاس کشور تا آن تاریخ در نظام پولی 
را رقم زد و این مشکلات باعث شد که طرح واگذاری 
مالکانه ســهام به عنوان یکی از مطالبات فرهنگیان 
مطرح شــود. تاکنون چندین تاریخ برای واگذاری 
ســهام مالکانه اعلام شــده و به تاخیر افتاده است، 

حتی به تازگی بخشی از ســهام یکی از شرکت ها 
تابعه از طریق سایت صندوق تحت واگذاری ارزش 
مالکانه در اختیار فرهنگیان گذاشته است، اما فروش 
و تملک آن را به 6 ماه دیگر موکول کرده است که 

دیوار بی اعتمادی قبل را بلندتر کرده است.
در شــرایط نابســامان اقتصاد کشــور، صندوق 
می توانست در راستای تقویت بنیه بهداشتی درمانی 
و مالی فرهنگیان یک مزیت ایجاد کند و بخش موثر 
و فرهنگ ساز جامعه را در راستای رسالت تاب آوری 
جامعــه کمک کند، اما با ناکارآمــدی، فرصت ها و 
پتانســیل موجود در صندوق تبدیل به یک تهدید 

شده است. 
مدیریت صندوق باید از طریق برگزاری مجامع 
به خود معلمان واگذار  می شد، اما حتی با مشارکت 
فرهنگیان در ترکیب هیات مدیره و هیات امنا هم 
مخالفت کردند که در ســال 95 بــا ورود 3 نفر از 
فرهنگیان به  هیات امنای صندوق، شــرایط کمی 
بهتر شــد. ولی با این حال وزیــر جدید در دولت 
ســیزدهم اعتقادی به ســپردن امور به فرهنگیان 
ندارد و مانع از تصویب پیش نویس جدید اساسنامه 
در ورود 3 نفر کارشــناس اقتصادی به پیشــنهاد 
فرهنگیان به مجموعه نظارتی بر صندوق شد، این 
اقدامــات برخلاف روند واگذاری ســهام مالکانه به 

سهامداران است.
تهی کردن مسیر و عملکرد صندوق از شفافیت 
فرهنگیان را برآن داشــته تا پیشنهاد و درخواست 
انحلال صندوق یا واگــذاری کامل مدیریت آن به 
فرهنگیــان و کوتاه کردن دســت دولت را مطالبه 
کنونی خود عنوان کرده و در راســتای رسیدن به 

دارایی و سرمایه شان حرکت کنند. 
ترکیب هیات مدیره صندوق و تبدیل شدن آن 
به اهرمی برای بالا رفتن یا پایین کشاندن افراد تیم 
خودی و غیرخودی در دولت و دســتیابی به منافع 
صندوق سبب ایجاد معضل فعلی در آن شده است 
و این سرمایه سهامداران است که دستمایه جبران 
ناتوانــی و ناکارآمدی مدیران صندوق شــده و این 
سرمایه قشر پرتلاش و ارزشمند جامعه مورد تعرض 

طمع ورزان گردد.

ملاقات »هنری کیســینجر« با فرشته مرگ در 
صدسالگی شاید یک اتفاق قابل پیش بینی باشد اما 
عملکرد او برای ســال ها محل بحث و جدل خواهد 

بود.
برخی می گویند که دســت کیســینجر به خون 
هزاران نفر در کشورهای مختلف آلوده است. برخی 
می گویند او یک آمریکایی میهن پرســت بود. برخی 
می گویند او توانســت با دیپلماسی مانع جنگ های 
بزرگ شــود. شاید طنز ماجرا همین جمله باشد که 
متهم به ارتکاب جنایت جنگــی برنده جایزه صلح 
نوبل بوده اســت.  کیسینجر به عنوان فارغ التحصیل 

دانشگاه هاروارد یک رئال پولیتیک تمام عیار بود. 
هنری در معادلات بزرگ و کوچک روابط بین الملل 
یــک متغیر تعیین کننــده بوده  اســت.  غول های 
روابــط بین الملل یعنــی »ســاموئل هانتینگتون«، 
»اســتنلی هافمن« و »زبیگنیو برژینسکی« اعضای 
گــروه او در کنگره وین بوده انــد. برخی می گویند 
که سیاســت های کیســینجر پیچیده تر از دکترین 

»وینستون چرچیل« نخست وزیر بریتانیا بوده است.
اگر بگوییم شــم حرفه ای و اســتعداد کیسینجر 
در میان رئالیست های شاخص با »مورگنتا« رقابت 
می کرد؛ دروغ نگفتیم.  براساس استدلال های پیرمرد، 
»آنچه که موجب صلح با دوام می شود؛ توازن قدرت 
میان دولت های اروپایی است. فروپاشی توازن قدرت، 
وقوع جنگ را حتمــی می کند.« این فارغ التحصیل 
دانشگاه هاروارد می گفت: »کار سیاستمدار این است 
که بین آنچه مطلوب اســت و آنچه که امکان پذیر 
اســت، توازن برقرار کند.« هنری هرگونه پایبندی 
به اصول اخلاقی و ایدئولوژیک را در عرصه سیاست 
خارجی رد می کرد. او معتقد بود که در جهان مبتنی 
بر آنارشی و تضاد منافع، بقا بر هر مقوله و مولفه ای 

غلبه می کند.
نظم به عنوان بستر تضمین کننده منافع دارای 
اهمیــت بود. در همین چارچوب، کیســینجر نظم 
حاکــم بر نظام روابط  بین الملــل را مبتنی بر صلح 
وستفالیایی می دانست. جهانی که در آن تعدادی از 
واحدهای سیاســی که هیچ کدام قدرت کافی برای 
یکه تازی نداشتند - و در عین حال رویه های متضاد 
داخلی قابل توجهی داشــتند - در جســت وجوی 
تنظیم قوانینی بی طرف برای تنظیم رفتارها و کاهش 
تعارضات بودند. کیسینجر می گوید که اصل موازنه 
قوا )تضمین اینکه هیچ کشــوری قدرت خود را به 
حدی افزایش ندهد که تهدید به هژمونی شود( کلید 

حفظ تعادل در سیستم وستفالیا شد.
جنگ طلب مانع جنگ

کیسینجر در سال 1957 با کتاب »جنگ اتمی 
و سیاست خارجی« نوشت که آمریکا در یک جنگ 
اتمی محدود برنده خواهد شــد. کیسینجر در اوج 

جنگ سرد با پیمان »سالت« مانع برخورد هسته ای 
شرق و غرب شد.

او که در سال 1973 حایزه صلح نوبل را برای پایان 
دادن به جنگ ویتنام گرفت، کودتای خشــن ژنرال 
پینوشه علیه آلنده در شــیلی و کودتای ژنرال های 
راست گرای آرژانتین را عملیاتی کرد. کیسنیجر در 
جنگ های متعــددی همانند کامبوج نقش معمار و 

طراح را برعهده داشت.
»کریســتوفر هیچنــز« در کتــاب »محاکمــه 
هنری کیســینجر« در ســال 2001 استدلال کرد 
که کیســینجر باید تحت قوانیــن بین المللی تحت 
پیگــرد قانونی قرار گیــرد زیرا او را باید مســئول 
»ســازماندهی و فرمان تخریب جمعیت غیرنظامی، 
ترور سیاستمداران ناخوشایند، ربودن و ناپدید شدن 
ســربازان و روزنامه نگارانی که بر  ســر راهش قرار 

می گرفتند« دانست.
کیســینجر در ســال های حکمرانــی پهلوی با 
دکترین ســتون مــوازی مانع یکه تــازی ایران در 
خاورمیانه شد. او با اسلام طالبانی و القاعده هم بلای 
جان ارتش ســرخ شد، هم به تقابل با اسلام شیعی 
جمهوری اســلامی آمد. هنری در ماجرای یازدهم 
ســپتامبر، حمله به عراق و افغانســتان و در بحث 
داعش نقش پررنگی داشــت. شــاید آخرین پرونده 
نیمه کاره کیسینجر جنگ اوکراین باشد؛ او در نهایت 
گفته بود که باید منافع مســکو لحاظ شود تا خطر 
بزرگ حل شــود. او در دفاع مقابل منتقدین حقوق 
بشری همواره می گفت که اقدامات و نسخه هایی که 
برای واشنگتن پیچیده باید در چارچوب جنگ سرد 

تفسیر شود.
چهره ماندگار واشنگتن

در ماجرای رسوایی »واترگیت« همه در کاخ سفید 
از دم تیغ گذشتند اما داستان هنری متفاوت بود. او 
نه تنها در امان ماند که به بالاترین ســطح اختیارات 
دســت یافت تا جایی که  بــه او لقب »آقای رئیس 
 امور خارجه« دادند. وی سیاســت خارجی را عرصه 
ای کاملا مســتقل می دانست و به کارگیری قدرت 
در حوزه بین الملل را در قالب دیپلماسی همه جانبه 
و چنــد بعدی توصیه و اجرا کــرد. او تاکید می کرد 
که سیاست خارجی نباید تحت تاثیر سیاست داخلی 
احزاب قرار بگیرد. کیسینجر ظرف حداقل 46 سال 
پس از ترک کاخ ســفید، تا روز آخر فاکتور تعیین 

کننده در رفتار سیاست خارجی واشنگتن بود.
با قطعیت می توان گفت؛ در واشنگتن، دموکرات ها 
و جمهوری خواهان، همواره مطیع اســتراتژی های 
کیسینجر هســتند. کیسینجر رؤســای جمهوری 
مختلف آمریکا از »جیمی کارتر« تا »رونالد ریگان« 
و از »جورج دبلیو بــوش«، »دونالد ترامپ« تا »جو 
بایدن« را راهنمایی کرده و به آنها مشورت داده بود.
»مادلیــن آلبرایت«»دیک چینــی«، »هیلاری 
کلینتــون« و ده ها مقام ارشــد دیگر ایالات متحده 
اذعــان کرده انــد که به »نصحیت هــای هنری در 

سیاست خارجی« توجه کرده اند.

 »آنتونی بلینکــن« کمتر از یک ماه پیش درباره 
وضعیت جنگ اوکراین و جنگ غزه از کیســینجر 

نظرخواسته بود.
ریخت و پاش کیسنجر با نشست های کوچک و 
بزرگ تا روز آخر مورد توجه بود. نکته جالب اینجاست 
که در صدسالگی کیسینجر نه تنها در کاخ سفید که 
کاخ کرملین ، کاخ پکن و ده ها رئیس جمهوری دیگر 

در غرب و شرق به روی او باز بود.
نظم مبتنی بر بی نظمی

ظرف سال های اخیر، نوع نگاه کیسینجر به تاریخ، 
قدرت و دموکراســی در میان برخی تئورسین های 
روابط بین الملل تقدیس می شــد و البته همچنان 

منتقدان جدی خود را هم داشت.
فارغ از هر مرده باد و زنده باد؛ هنری ظرف چندین 
دهه با خونسردی تمام، همانند یک جادوگر عرصه 

روابط بین الملل را به آزمایشگاه تبدیل کرده بود.
شــاید برای فهم بخش بزرگی از رفتارهای غرب 
یا حتی واکنش های شرق باید به دکترین کیسینجر 
رجوع کرد. نگاه جادوگر به ژئوپلیتیک به عنوان مولفه 
بنیادین در منافع هم جای تامل دارد. کیســینجر 
مبتنی بر منافع آب جوش را منجمد می کرد و هرجا 

که لازم بود عکس این کار را انجام می داد.
معــادلات در ذهن هنری منحنــی ایجاد نظم 
و بی نظمی برای دســتیابی به یک نظم جدید بود. 
از نظر کیســینجر، نظم جهانی در حقیقت عبارت 
اســت از مفاهیم مورد پذیرش یک منطقه یا تمدن 
درباره چیستی مناسبات عادلانه و توزیع قدرتی که 
گمان می کنند باید بر همه  جهان اعمال شود. نظم 
بین المللی عبارت است از کاربست عملی این مفاهیم 
در بخش قابل توجهی از جهان به گونه ای که تعادل 
قدرت در جهان را تحــت تاثیر قرار دهد. نظم های 
منطقه ای نیز از همین اصول پیروی می کنند با این 
تفاوت که در یک محدوده جغرافیایی مشخص اعمال 
می شــوند. در معادلات ذهنی کیسینجر قوانین یا 
پذیرش هژمونی تحت لوای تعادل تعیین کننده است. 
نکته جالب اینجاســت که کیسینجر در برخی 
موارد تعمدا دست به تغییر توازن زده است تا با ایجاد 

بی نظمی به مقصود جدیدی دست پیدا کند. 
کیســینجر همواره تاکید می کرد اگرچه برخی 
فاکتورهــای تعیین کننده ماننــد ژئوپلیتیک ثابت 
هســتند اما عناصر تشکیل دهنده نظم جهانی مدام 

در حال تغییر هستند. 
کیســینجر در میان آخرین توصیه هایش درباره 
وضیت هابزی و بقا با تکیه بر تسلیحات اتمی هشدار 
داده بود. او همچنین معتقد بود بلوک های سیاســی 
کوچک و بزرگ شــکل خواهند گرفت که نظم خود 
را خواهند داشت اما این وضعیت نیز پایدار نخواهد 

ماند.
کیسینجر دیگر نیســت اما از لابه لای کتاب ها و 
جادوهای او ترکیبــات متفاوتی در روابط بین الملل 

خلق می کند که در آینده شکل خواهد گرفت. 
منبع : دیپلماسی ایرانی

کمال خرازی در گفت وگو با شبکه خبری الجزیره 
قطر با بیان اینکه بازگشــت رژیم صهیونیستی به 
جنگ، یک اشتباه راهبردی بود، گفت: اسرائیلی ها 
مجبورند هرچــه زودتر به آتش بس برگردند و این 

جنایات وحشیانه را متوقف کنند.
خرازی در پاســخ به ســوالی دربــاره رویکرد 
جمهوری اســلامی درباره روند سازش نیز گفت: ما 
رویکرد دو دولتی)طرح سازش( را قبول نداریم زیرا 

در درجه نخست، خود اسرائیل آن را قبول ندارد.
وی درباره دیگر دلایل رد طرح سازش و تشکیل 
دو دولت توســط تهران گفت: این راه حل قابلیت 
عملیاتی شــدن را ندارد زیرا فقط حدود 20 درصد 
سرزمین فلسطین در اختیار فلسطینی هاست و حتی 

در این مناطق، نیز شــهرک نشینان حضور دارند و 
مناطقی را اشــغال کرده اند. وی در پاسخ به سوالی 
درباره احتمال کشیده شدن پای ایران به جنگ نیز 
گفت: ما همیشــه آماده دفاع هستیم و به هرگونه 
تجاوزی به قلمرو سرزمینی مان پاسخ خواهیم داد. 
در بخش دیگری از این مصاحبه،  خرازی در پاســخ 
به سوالی درباره توافق هسته ای و بازگشت آمریکا به 
برجام گفت: آمریکا از برجام خارج شــد و سیاست 
اروپایی ها نیز دنباله روی از این کشور بود. ما چاره ای 
جز کاهــش تعهدات  خود براســاس بندهای متن 

برجام نداشتیم.
 خرازی افزایش غنی ســازی را براســاس مفاد 
برجام، حق قانونی ایران دانســت و گفت: گرچه ما 

می توانیم بمب اتم بسازیم اما راهبرد ما ساخت بمب 
نیست.

وی، توانایی هــای ایران در حوزه هســته ای را 
بازدارنده توصیف کرد و افزود: اگر طرف های مقابل 
به برجام برگردند ما هم به آن برخواهیم گشــت و 

غنی سازی را کاهش خواهیم داد.
وزیر اســبق خارجه ایران در پاســخ به ســوال 
دیگری درباره مذاکره برای امضای یک توافق جدید 
هســته ای بین ایران و قدرت های جهانی گفت: ما 
روی نســخه فعلی برجام اصرار داریــم و نیازی به 
نســخه جدیدی از برجام نیست. تنها کاری که در 
این حوزه باید انجام شود، بازگشت طرف های دیگر 

به این توافق است.

یادداشتسرمقاله

خبر داغ

علی ودایع نادر کریمی
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دیلی میل درباره طرح نمایندگان کنگره گزارش داد

مسدودی 6 میلیارد دلار و شکست بایدن در سیاست خارجی
روی نسخه فعلی برجام 

اصرار داریم

معیشـت کارگران در بدترین 
شرایط دوران تاریخ مدرن

تا دیر نشده کشتار زنان 
و کودکان را متوقف کنید
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کمال خرازی در گفت وگو با شبکه خبری الجزیره قطر با بیان اینکه بازگشت رژیم 
صهیونیستی به جنگ، یک اشتباه راهبردی بود، گفت: اسرائیلی ها مجبورند هرچه 
زودتر به آتش بس برگردند و این جنایات وحشــیانه را متوقف کنند. خرازی در 
پاســخ به سوالی درباره رویکرد جمهوری اسلامی درباره روند سازش نیز گفت: ما 
رویکرد دو دولتی)طرح سازش( را قبول نداریم زیرا در درجه نخست، خود اسرائیل 

آن را قبول ندارد...

اگر قرار باشد ســال آینده حداقل مزد و مستمری به خط فقر امسال برسد، باید 
رقم افزایش بیش از 200 درصد باشد.به گزارش ایلنا، معیشت کارگران در یکی از 
بدترین شــرایط دوران تاریخ مدرن قرار گرفته است؛ اخبار و اطلاعات و داده های 
میدانی نشــان می دهد که سُفره ها تا آنجا که ممکن است، آب رفته و هزینه های 
غیرخوراکی از روی ناچاری قیچی شــده است.شواهد نشان می دهد که مایحتاج 

اساسی زندگی، دیگر...

گروه دیپلماسی - علی ودایع: شامگاه یکشــنبه بــاغ ملی وزارت امورخارجه 
میزبان وزیرامورخارجه عمان بود. »بدر البوســعیدی«  در ســفری از پیش اعلام 
نشده و چارچوب دیپلماسی فعال تهران به دیدار »حسین امیرعبداللهیان« آمد. 
جمهوری اسلامی که پس از آغاز حملات اسرائیل علیه غزه وارد جنگ دیپلماتیک 
مســتقیم با رژیم صهیونیستی شده است؛ پای ثابت تمام رایزنی ها و چانه زنی ها 

پیرامون وضعیت فلسطین...

چرا طالبان یار و زمین بازی تروریست ها تلقی می شوند؟

افغانستان بهشت امن 
داعش و القاعده

صفحه11
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گروه سیاسی- سید مجید حسینی: میگل دیاز کانل 
رئیس جمهوری کوبا پس از 22  ســال به همراه هیاتی 
بلند پایه بامداد دوشنبه با استقبال بهرام عین اللهی وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و رئیس کمیسیون 
مشترک همکاری های ایران و کوبا وارد فرودگاه مهرآباد 

تهران شد.
این اولین ســفر رئیس جمهوری کوبا پس از خردادماه 
ســال 1380  و آخریــن ســفر فیدل کاســترو رئیس 
جمهوری فقید و انقلابی این کشــور  به ایران است که 
پیش از ورود به تهران در دوحه توقفی داشته و با مقامات 

این کشور نیز دیدار کرده است.
وی صبح امروز بطور رسمی مورد استقبال سید ابراهیم 
رئیســی رئیس جمهوری اســلامی ایران قــرار گرفت 
و بلافاصلــه مذاکــرات دو طرف آغاز شــد. پس از این 
مذاکرات دو رئیس دولت در کنفرانسی خبری به تشریح 
دستاوردهای مذاکرات توافقنامه های دوجانبه پرداختند.

ایــران دانش بیوتکنولوژی و نانوتکنولوژی خود را با کوبا 
تبادل می کند

سید ابراهیم رئیسی در نشســت مطبوعاتی مشترک با 
»میگل دیاز کانل« رئیس جمهوری کوبا، ســفر وی به 
تهران را پس از 22 ســال نقطه عطفی در جهت توسعه 
روابط بین دو کشــور و دو ملت دانســت و تصریح کرد: 
تهران و هاوانا در زمینه های متعددی نگاه مشترک دارند.

وی با اشــاره به این که »در ســفر به کوبا گفت وگوها و 
رایزنی های ســازنده ای با رئیس جمهوری این کشــور 
داشــتم«، افزود: دو کشور همکاری های خوبی در حوزه 
علمی و فناوری دارند که یکی از جلوه های آن ســاخت 
واکسن با مشارکت کوبا به عنوان یک همکاری موفق بود.
رئیس دولت ســیزدهم اظهار داشت: دو کشور همچنین 
در حوزه نانو و بیوتکنولوژی توانمندی ها و دستاوردهای 
خوبــی دارند که تبادل این ظرفیت هــا می تواند ثمرات 
زیادی برای دو کشــور داشته باشد و اسناد همکاری که 
امروز امضا شد این همکاری ها را تسهیل و سطح آنها را 

ارتقا خواهد داد.
وی همچنیــن به ظرفیت های دو کشــور در زمینه های 
کشــاورزی، معدن، انرژی و عرصه های دیگر اشاره کرد 
و گفت: مسئولین عالی دو کشــور برای توسعه روابط و 

ارتقای سطح همکاری های فیمابین اراده جدی دارند.
رئیســی با اشــاره به این که »هر دو ملت ایران و کوبا به 
دلیل ایستادگی مقابل زیاده خواهی های آمریکا از سوی 
این کشــور تحریم شــده اند«، گفت: تصور آمریکایی ها 
و نظام ســلطه آن اســت که وضع تحریم هــا می تواند 
کشــورهای مــا را متوقف یا ما را وادار به تســلیم کند؛ 
این غفلت نظام ســلطه و یک محاســبه نادرست مثل 
همه محاسبات نادرست دیگر آنهاست که فکر می کنند 
بــا تحریم می تواننــد ملت هایی را کــه اراده کردند در 

مقابل زیاده خواهی های نظام ســلطه بیایستند، وادار به 
عقب نشینی کنند.

وی تقویت همکاری ها و تبادل ظرفیت میان کشورهای 
تحت تحریم را از راهکارهای موثر خنثی سازی تحریم ها 
دانست و افزود: در مذاکراتی که در کوبا و امروز در تهران 
داشــتیم، تصمیم گرفتیم روابط  فیمابین در حوزه های 
مختلــف ارتقا پیدا کند که این خود یکی از راه های مهم 

خنثی کردن تحریم هاست.
وی گفت: در مذاکرات با رئیس جمور محترم کوبا به این 
نقطه رســیدیم که این نظام ناعادلانه جهانی باید پایان 
پذیرد و به دنبال شکل دهی به یک نظام عادلانه جهانی 
باشــیم که در پرتو آن بتوان از مظلوم دفاع کرد و ظالم 
را ســر جای خودش نشاند و از ظلم، تعدی و بیدادگری 
جلوگیری کرد.هــر دوی ما هم نظریم که باید ائتلافی با 
مشارکت همه کشورهای همســو برای حمایت از مردم 
مظلوم و مقتدر فلســطین در قاره های مختلف شــکل 
بگیــرد تا بتواند از حقوق حقه مردم فلســطین حمایت 

کند.
»میگل دیــاز کانل« رئیس جمهوری کوبــا نیز در این 
نشســت مطبوعاتی با بیان اینکه این دیدار از جمهوری 
اسلامی ایران برای ما دارای مفهوم و معنای بالایی است، 
گفــت: به برادرم آقای رئیس جمهــوری قول داده بودم 
که تا قبل از پایان ســال میــلادی از ایران دیدار کنم و 
امروز به آن عمل کردیم؛ این بازدید در راســتای ســایر 
دیدارهایــی بوده که هیئت های عالی رتبه دو کشــور در 
راستای تحقق  بخشــیدن به همکاری های عالی بین دو 

کشور انجام داده اند.
رمیگل دیاز کانل با اشــاره به ســپری شدن بیش از 20 
سال از آخرین سفر رئیس جمهوری فقید کوبا به ایران، 
این ســفر را تداوم روابط دوســتانه ای برشمرد که آقای 
رائول کاســترو در دوران ریاست جمهوری اش پیگیر آن 
بود و اظهار داشت: این دیداری است برای تأکید مجدد 
بر اینکه جمهوری اســلامی ایران کشور دوست و برادر 
ما در غرب آســیا اســت و به دنبال تحقق بخشیدن به 
اهداف بلند پروازانه ای هستیم که بر پایه روابط تاریخی 

ما بنا شده اند.
رئیــس جمهوری کوبــا با بیان اینکه پــس از مذاکرات 

بســیار سودمند و اثربخش رســمی 6 سند همکاری به 
امضا رساندیم، تصریح کرد: روابط و همکاری های بین دو 
کشور بر پایه یکســری اصول مشترک بنا شده که یکی 
از مهمترین های آنها همانطور که  رئیسی عنوان کردند، 
نیــاز به تجمیع همه ظرفیت هــای بالقوه و نیروی کار و 
اســتعدادهای دو کشور در راســتای پشت سر گذاشتن 
موفق تحریم های ظالمانه ای است که امپریالیسم آمریکا 

بر ما تحمیل کرده است.
میگل دیاز کانل با اشــاره به تجربــه موفق همکاری دو 
کشور در زمینه تولید واکسن کرونا خاطرنشان کرد: این 
تجارب موفق به ما این امکان را می دهد که یک راهبرد 
مبتنــی بر اقتصــاد مقاومتی و خلاقیــت را پایه گذاری 
کنیــم که امکان تجارت تهاتری را بــرای ما فراهم کند 
تا در حوزه های راهبردی مثل انرژی، تولید مواد غذایی، 
ســلامت، علم و فناوری همکاری های ســازنده ای رقم 

بزنیم.
وی بــا تاکید بر موضــع کوبا در محکومیــت اقدامات 
مداخله جویانــه ایــالات متحده آمریــکا در امور داخلی 
جمهوری اسلامی ایران، گفت: کوبا حمایت خود از حق 
مشروع جمهوری اسلامی ایران برای تعیین سرنوشت و 
اعمال حق حاکمیــت را ابراز و قدردانی خود از حمایت 
همه جانبه جمهوری اســلامی ایران از کوبا در مســیر 
مبارزه با محاصره ظالمانه ایالات متحده را اظهار می کند.

رئیــس جمهوری کوبا همچنین نسل کشــی علیه ملت 
فلسطین را محکوم و بر ضرورت تلاش برای توقف فوری 

این جنایات تاکید کرد.
امضای 7 سند همکاری میان ایران و کوبا

یادداشت های تفاهم و اســناد همکاری میان جمهوری 
اســلامی ایران و  کوبــا در بخش هــای مختلف علم و 
فناوری، بهداشتی، کشاورزی، انرژی و معدن، ارتباطات و 

پزشکی توسط مقامات دو کشور به امضا رسید.
این اســناد همکاری از ســوی معاون علمــی و فناوری 
رئیس جمهوری، وزاری جهادکشــاورزی و تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و معاون وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 

پزشکی با همتایان کوبایی امضا شد.
پــس از آن رئیس جمهوری کوبا بــه دیدار رهبر معظم 

انقلاب رفت.

مردمسالاریسفررئیسجمهوریکوبابهایرانرابررسیمیکند
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پسلرزههایفساد۴میلیارددلاریدروارداتچای
نماینده مجلس به ماجرای فساد چای دبش واکنش نشان داد. 

جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس در فضای مجازی نوشت: بانک مرکزی 
نزدیک به ۴ میلیارد دلار ارز برای واردات چای بی کیفیت که جز نارضایتی و 
فســاد چیزی به دنبال نداشته دارد اما برای واردات خودرو که خواست عموم 
مردم همراه با تبعات مثبت اقتصادی و اجتماعی برای کشــور اســت، ندارد. 

)هرچند معتقدم برای واردات خودرو یک سنت ارز دولتی لازم نیست(.

تمامیداوطلباننمایندگیباید
یکشمارهحسابداشتهباشند

ســید محمد تقی شــاهچراغی معاون سیاسی وزارت کشــور و رئیس ستاد 
انتخابات کشور اظهار داشت: برای تحقق راهبرد سلامت انتخابات در این مقطع 
از انتخابات عدالت انتخاباتی و سلامت مدنظر ناظران و مجریان انتخاباتی است.
وی گفت: برای برگزاری انتخابات با مشــارکت حداکثری و حفظ ســلامت و 
امنیت دستگاه های گوناگونی در حال فعالیت هستند و مجموعه های مختلف 
دولت به ویژه وزارت ارتباطات و صداوسیما اقدامات خوبی برنامه ریزی و انجام 

می دهند که جای تقدیر دارد.
معاون سیاســی انتخابات کشور ادامه داد: سامانه شــفافیت مالی در راستای 
عدالت انتخاباتی رونمایی شده و همه داوطلبان باید یک شماره حساب داشته 
باشند که اعلام شده و مطابق با قانون انتخابات هزینه های تبلیغاتی کاندیداها 

در این سامانه توسط ناظرین و مجریان رصد می شود.
شاهچراغی با اشاره به راهبرد مطرح شده از سوی مقام معظم رهبری در حوزه 
مشارکت انتخاباتی، تصریح کرد: بحمدالله شریط برای نقش آفرینی مردم فراهم 
است و تمام گروه های مردمی، احزاب، اقشار مختلف و نخبگان باید برای تحقق 
مشارکت حداکثری مورد تاکید رهبری تلاش کنند و این حضور قطعا می تواند 

به رشد، توسعه و اقتدار کشور و نظام مقدس جمهوری اسلامی کمک کند.
رئیس ستاد انتخابات کشور گفت: به واسطه اقلیم و جغرافیای کشور مشکلات 
تامین اینترنت و زیرســاخت های ارتباطی مناطق احصاء و با وزارت ارتباطات 

توافق شده و زیر ساخت های ارتباطی در حال تامین است.
شــاهچراغی ادامه داد: برخی نقاط از کشــور نیاز به تقویت و توسعه ارتباطی 
دارند، که مســائل آنها شناسایی و احصاء شــده و تامین اعتبارات و اقدامات 

اجرایی در حال انجام است.
تامین فیبر نوری مورد نیاز شــعب انتخاباتی و مراکز اخذ رای شــروع شده و 
پیش بینی می شــود تا نیمه بهمن همه شــرایط برای برگزاری یک انتخابات 

خوب فراهم شود.
رئیس ستاد انتخابات کشور گفت: برای انتخابات الکترونیکی برابر قانون در تمام 
حوزه های انتخابی بالاتر از دو کرسی نمایندگی توافق و جدولی تقدیم شورای 
نگهبان شده و ظرف 1۵ روز آینده نتیجه نهایی به استان ها اعلام خواهد شد.

شکوریراد:
اخراجاعضایحزباتحادملتصحتندارد

علی شــکوری راد، عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت در واکنش به اینکه 
گفته شــده تعدادی از اعضای این حزب بــه دلیل ثبت نام در انتخابات اخراج 
شدند این خبر تا چه اندازه صحت دارد، گفت: خبر اخراج اعضای حزب اتحاد 

ملت از این حزب صحت ندارد.
این چهره اصلاح طلب در واکنش به اینکه اما گفته شده تعدادی از چهره های 
این حزب به دلیل همراهی نکردن با سیاست حزب مبنی بر تحریم انتخابات 
از حزب اخراج شــدند، تصریح کرد: در داخل حزب اتحاد ملت با هیچ کدام از 
اعضای حزب به دلیل ثبت نام در انتخابات برخورد و مواخذه نشــده چه برسد 
به اینکه اخراج شــود. شکوری راد در پاسخ به اینکه یعنی افرادی نظیر مهدی 
شیرزاد، سید فرید موسوی و میترا جلوداری در حزب اتحاد ملت حضور دارند؟ 
خاطرنشان کرد: خیر، این افراد خودشان از حضور در حزب اتحاد ملت استعفا 

دادند و کسی اخراج نشده است.

سوشیال

انتخابات

احزاب

حضرت آیــت الله خامنه ای رهبــر انقلاب 
اسلامی عصر روز دوشــنبه در دیدار آقای 
»میگل دیاز کانل« رئیس جمهوری کوبا و 
هیئت همراه با اشاره به ظرفیت های فراوان 
سیاسی و اقتصادی دو کشور تاکید کردند: 
بایــد از این ظرفیت ها برای تشــکیل یک 
اتحاد و ائتلاف میان کشورهایی که در قبال 
زورگویی های آمریکا و غربی ها دارای موضع 

یکسان هستند، استفاده شود.
ایشــان افزودند: این ائتلاف بــا تمرکز بر 
همکاری های اقتصــادی، می تواند در مورد 
مســائل مهم جهانــی هم چــون موضوع 
فلسطین موضع گیری مشترک و تاثیرگذار 
داشــته باشــد. رهبر انقلاب اســلامی در 
خصوص مســائل فلســطین خاطرنشــان 
کردند: موضوع فلســطین فقــط مربوط به 
قضایای اخیر غزه و بمباران ها نیســت زیرا 
مردم فلســطین درطول ۷۵ سال گذشته 
همــواره تحت انواع شــکنجه ها و رنج ها و 
کشــتارها بوده اند اما اکنون فاجعه در غزه 
آنقدر بزرگ اســت که واقعیت برای افکار 
عمومی جهان برملا شــده و امکان پنهان 

کردن آن وجود ندارد.
حضــرت آیت الله خامنــه ای مواضع رئیس 
مســائل جهانی  دربــاره  کوبا  جمهــوری 
به خصوص موضوع فلســطین را همســو با 
مواضع جمهــوری اســلامی خواندند و با 
اشاره به همکاری های دو کشور در مجامع 
بین المللی افزودند: باید روابط دو کشور در 
زمینه های مختلف ازجمله همکاری علمی، 
بیش از پیش تقویت شــود و امیدواریم با 
توجه به اینکه دولت جناب آقای رئیســی، 
دولــت »کار و فعالیت« اســت، تفاهم ها و 
توافق ها به پیش رونــد و به مرحله اجرا و 

اقدام برسند.
ایشان همچنین با اشاره به دیدار 22 سال 
پیش خود با آقای »فیدل کاســترو« رهبر 
فقید کوبا گفتند: انقلاب کوبا و شــخصیت 
آقای کاســترو از پیــش از پیروزی انقلاب 

اســلامی همواره بــرای انقلابیــون ایران 
جذابیــت خاص داشــت و دلیــل آن هم 

صداقت در مواضع انقلابی وی بود.
رهبر انقلاب اسلامی تاکید کردند: »صداقت 
انقلابی«، »ایســتادگی انقلابی« و »جدیت 
انقلابــی«، وجه مشــترک انقــلاب کوبا و 

انقلاب اسلامی ایران است.
در این دیدار که حجت الاسلام والمسلمین 
رئیسی رئیس جمهوری نیز حضور داشت، 
آقای »میگل دیــاز کانل« رئیس جمهوری 

کوبا ضمن ابراز خرســندی از دیدار با رهبر 
انقلاب اسلامی، سخنان و مواضع ایشان را 
هــم جهت با دغدغه ها و مواضع دولت کوبا 
دانســت و گفت: روابط ایران و کوبا، بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی در مسیر صحیحی 
قرار داشــته و در گفت وگوهــای خود در 
تهــران تمام تلاش ها را بــرای تعمیق این 
روابــط به  ویژه در حوزه اقتصادی و تجاری 

متمرکز کردیم.
رئیس جمهــوری کوبا با تاکیــد بر اینکه 

دو کشــور می توانند در زمینه های مختلف 
به خصــوص در مقابله بــا اقدامات مداخله  
جویانه و تحریم هــای آمریکا و متحدانش 
مکمل یکدیگر باشــند، افزود: ایران و کوبا 
در همکاری هــای  می تواننــد  هم چنیــن 
بین المللی، ارتباطات خود را بیش از پیش 
افزایش دهنــد و در مســائل مهم جهانی 

هم چون فلسطین تاثیرگذار باشند.
آقای میــگل دیاز کانل در مــورد قضایای 
فلسطین و غزه گفت: آنچه که امروز در غزه 

اتفاق می افتد یک نسل کشی غیر قابل قبول 
اســت و ســازمان های بین المللی چشمان 
خود را در برابر کشتار ده ها هزار نفر از مردم 
غزه که دو سوم آنها کودکان و زنان هستند، 
بسته اند و تعجب آور این است، کسانی که 
از جنگ اوکراین و روســیه و کشــتار غیر 
نظامیان دائماً شکایت می کردند اکنون در 
برابر کشــتار ده ها هزار نفر در غزه سکوت 
کرده اند و این نشــان دهنده وضع بسیار بد 

جهان است.

رهبرانقلاباسلامیدردیداررئیسجمهوریکوباتاکیدکردند:

تشکیلائتلافجهانیدربرابرزورگوییهایآمریکاوغربیها

مطهری:
ازترسآمریکاکشورهایاسلامی
جراتورودبهجنگراندارند

علی مطهری، نماینده مجلس دهم و فعال سیاسی با اشاره به حملات اسرائیل 
به غزه و انتقاد از رفتار کشــورهای اسلامی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
»آنچه در قضیه اسرائیل و غزه مایه تأسف و رنج آور است این است که اسرائیل 
از اینکه کشور یا کشورهایی از کشورهای اسلامی به نفع غزه وارد جنگ شوند 
خیالش راحت اســت و می داند که آنها فقط شــهدا و مجروحان را شــمارش 

می کنند و از ترس آمریکا جرأت ورود به جنگ را ندارند.«

رویداد

واکنشمجلسبهمطالبسایتتندرو:
هدفاصلیاختلافبیندولتومجلساست

رئیس اداره اخبار مجلس یازدهم در مطلبی به حمله سایت رجانیوز واکنش 
نشان داد و گفت: ظاهراً هدف اصلی رجانیوز اختلاف بین دولت و مجلس 
با اهداف انتخاباتی است؛ چرا که همگرایی این دو قوه به مذاق آن ها خوش 

نمی آید.
امیرحسین یزدان پناه، رئیس اداره اخبار مجلس، در واکنش به حمله سایت 
رجانیوز که مالک آن برادر داماد رئیسی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
اولاً چه کســی به رجانیوز ماموریت داده که مشــخص کند کدام دانشگاه 
برای حضور مسئولان مناسب است یا نیست. این رسانه خاص به چه حق و 
هدفی بین دانشگاه های کشور تبعیض ایجاد می کند؟ ثانیا آنچه این رسانه 
یک گروه خاص درباره دعوت از رئیس مجلس ادعا کرده دروغ اســت چرا 
که واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد که یکی از دانشگاه های بزرگ کشور 
است به همراه دانشگاه شهید بهشتی از مدت ها قبل از آقای قالیباف برای 
روز دانشــجو دعوت کرده بودند و دعوت واحد علوم و تحقیقات پذیرفته 
شد. اما پس از قطعی شدن این برنامه، برخی دیگر از دانشگاه ها هم دعوت  
کردند. بنابراین آنچه رجانیوز ادعا کرده خلاف واقع است. ضمن آنکه آقای 
قالیباف فقط همین امســال حداقل در 2 جلســه پرسش و پاسخ صریح 
دانشجویی حضور یافته است. ظاهراً هدف اصلی رجانیوز اختلاف بین دولت 
و مجلس با اهداف انتخاباتی اســت؛ چرا که همگرایی این دو قوه به مذاق 

آنها خوش نمی آید.

رویداد

بهادریجهرمیدردانشگاهامیرکبیر:
برایمقصرانمعدنطزرهپروندهتشکیلشدهاست

به گزارش خبرنگار ایلنا، علی بهادری جهرمی در نشست خود در دانشگاه 
امیر کبیر با عنوان »روایت دانشــجو« گفت: آقای رئیس جمهوری اعتقاد 
دارند چرخه تعامل با دانشگاه رشد را فراهم می  کند. این چرخه هم باعث 
می شــود دولت خود را در مقام نقد ببیند و هم باعث می شود دانشجو به 

روز شود.
سخنگوی دولت با بیان این که دانشجو آزاد و آزاده است، تاکید کرد: امروز 
16 آذر ۷0 ساله شده اســت و دولت سیزدهم، فضای دانشجویی را برای 

رشد و اعتلای کشور لازم می داند.
شهید گفتند دانشجو موذن جامعه است، دانشجو مطالبات مردم را به گوش 
دیگران می رساند. بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: اینجا از من خواستند 
نکاتی را به اطلاع برسانم، باید بگویم از روزی که آقای رئیسی به من گفتند 
سخنگوی دولت باشم گفتند فقط سخنگوی دولت نباش بلکه وکیل مردم 
هــم باش و مطالبات مردم را پیگیری کــن. بهادری جهرمی در خصوص 
حوزه هایی همچون معلمان و عدالت آموزشی بیان کرد: این دولت  مجوز 
ویژه برای جذب معلم در مناطق محروم داد. نهضت ســاماندهی مدارس 
کانکسی در مناطق محروم در دستور کار قرار داد و 2 هزار مدرسه کانسکی 
تبدیل وضعیت شــدند و بیش از 20 مدرسه استعداد درخشان در مناطق 

محروم و روستاها شکل گرفت.

دولت

دریادار حبیب الله ســیاری اظهار کرد: بین امنیت، دفاع 
و حکمرانی پیوندی ناگسســتنی برقرار اســت که از یک 
منظــر مهم ترین کارویژه حکمرانــی، تلاش برای ارتقای 

توان بازدارندگی کشور است.
وی افــزود: از آنجا که دفاع و امنیــت ملی برای تداوم و 
پایداری، متکی بر شــاخص  هایی مثل کســب اعتماد و 
مشــارکت مردم در امور است و شــاخص های اعتماد و 
مشــارکت نیز از جمله شــاخص های حکمرانی مطلوب 
به شــمار می رود، بنابراین سیاســت گذاری دولت ها در 
حوزه امنیت و دفاع ملی یک الزام محســوب می شود بر 
همین اساس دفاع و امنیت ملی با حکمرانی خوب نسبت 

مستقیم دارد.
معــاون هماهنــگ کننده ارتش بــا بیان اینکــه رابطه 
حکمرانــی با دفاع و امنیت ملی، موجب حکمرانی خوب، 
امنیــت و دفاع می شــود، گفت: امنیــت و دفاع موجب 

رسیدن به توسعه پایدار در کشور می شود.

معاون هماهنگ کننده ارتش درباره چرایی وجود تهدید 
علیه جمهوری اســلامی ایران نیــز توضیح داد: موقعیت 
ممتاز ژئوپلتیکــی، وجود منابع غنی و آرمان های انقلاب 
از دلایــل این تهدیدها به شــمار مــی رود و در واقع در 
نظریه های ژئوپلتیکی، ایران به عنوان بازیگر کلیدی مورد 

توجه قرار گرفته است.
دریادار ســیاری درباره ظرفیت هــای ژئوپلتیکی منطقه 
جنوب غرب آسیا هم اظهار داشت: تسلط بر چهار گذرگاه 
راهبردی دریایی جهان، دروازه اتصال آسیا، اروپا و آفریقا، 
ظرفیت گذرگاهی، تسلط بر تجارت دریایی جهان، تسلط 
بر دریاهــای مهم جهان و انبار انرژی جهان از جمله این 

ظرفیت ها محسوب می شود.
وی بــا بیان اینکه جمهوری اســلامی ایــران در منطقه 
راهبردی آسیای جنوبی غربی و در دو منطقه ژئوپلتیکی 
قرار گرفته اســت، گفت: در حوزه دریاهای مهم، ایران به 
خلیج فارس، دریای عمــان و اقیانوس هند، دریای خزر 
تســلط دارد و با سه کشور مرز زمینی، هشت کشور مرز 
دریایی و چهار کشــور نیز همزمان مرز زمینی و دریایی 
دارد و به طور کلی ایران با 12 همسایه خود مرز دریایی 

دارد.
معــاون هماهنگ کننده ارتش در ادامــه افزود: ایران در 
مرکز راهبردی جهان قرار گرفته و تنها کشــوری اســت 
که بیشترین مزیت ترانزیتی را در این ارتباط دارد. و این 
موضوع ضمن ایجاد ظرفیت ترانزیتی برای کشــور وزن 

ژئوپلتیکی ایران را افزایش می دهد.

مسعود پزشکیان، نماینده مجلس با انتقاد از ردصلاحیت 
خود از ســوی هیات اجرایی بــرای نمایندگی مجلس 
گفت:  جوابی از طرف هیات های اجرایی به اعتراض من 
داده نشده اســت می خواهند بدهند یا ندهند برای من 
مهم نیســت که صلاحیت من را اینها تایید کنند. من 

صلاحیتم را از خدا و مردم می گیریم.
عضو کمیسیون بهداشــت ودرمان مجلس اظهار کرد: 
بندی که اینها برای رد صلاحیت من آوردند این اســت 
که به نظام جمهوری اســلامی التــزام عملی ندارم در 
صورتی که تا یــاد دارم من حتی مرخصی هم نرفتم و 
همه این ســال ها برای مــردم و خدا کار کردم. اگر من 
التزام ندارم پس چه کســی التزام دارد؟ قبل از انقلاب 
ما بودیم، جنگ را ما بودیم و بعدش هم ما بودیم. اینها 
می گویند ما التزام نداریم آن هم چه کسانی این حرف 
را می زننــد. افرادی که معلوم نیســت از کجا آمده اند. 

اصلا ارزش دارد از این افراد سوال کرد.
وی افزود: هر جــوری آدم می خواهد این بند که طبق 
آن بنده را رد صلاحیت کرده اند قورت بدهد نمی تواند.

پزشــکیان تاکیــد کرد: ایــن اتفاقات نشــان می دهد 
هیات های اجرایی آدم های ســالم و صادقی نیســتند. 
می گوینــد من را طبق داده هــا رد صلاحیت کرده اند 
و از مــن داده می خواهنــد. من را در تبریــز زمین و 
زمان می شناسند. در ایران هم می شناسند. چهار دوره 
نماینده و وزیر بودم. در واقع حرفی می زنند که مالیات 
ندارد.وی گفت: من برای اینکه مردم را به صحنه بیاورم؛ 

ثبت نام کردم. اگر طبابت کنم وضعم بهتر اســت. الان 
هم طبابت می کنم. چرا که این احتمال را می دادم یک 
روزی اینها همه کاسه کوزه ها را بشکنند و اجازه ندهند 
ما در مجلس حضور یابیم ولی طباطت را نمی توانند از 
من بگیرند. نماینده مــردم تبریز در مجلس افزود: من 
نمی فهمم این اصولگراها چــه می گویند. کدام اصل را 
می گویند که ما نمی گوییم. این تقسیم بندی ها چیست 
که اینها برای خودشان درســت کرده اند. مملکت اگر 
می خواهد به چشــم اندازی که رهبــری تعریف کرده 
برسد فقط با اصلاحات می رســد. اگر تغییری در فکر، 
مهــارت و خود فرد ایجاد نکنیــم چگونه می توانیم در 

منطقه اول شویم.
وی خاطر نشــان کرد: من با حزب و جریان کار ندارم. 
اصلاح یعنی در روندی که وجود دارد تغییر ایجاد شود. 
اگر می خواهیم تغییر ایجاد کنیم نباید دو روزمان برابر 

باشد اگر همانند هم باشند زیان کار هستیم.

دریادارسیاری:

دفاعوامنیتازنانشبهمواجبتراست
پزشکیان:

برایممهمنیستاینهاصلاحیتمراتاییدکنند
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واکنشپزشکیانبهاظهاراتعلمالهدی
مســعود پزشکیان گفت: از مردم بپرســیم که ما در این چند دهه که قدرت به 
دســت داشتیم و چپ یا راســت بوده اما دست مسلمانان بوده، حال آیا آن ها را 
علاقه مندتر کرده یا خرابتر کرده اســت؟! من قدرت داشــتم و خراب کردم، اما 
کسانی که در بیرون، مسجد، صداوسیما و مدارس بودند با دین مردم چه کردند؟

به گزارش جماران، مسعود پزشــکیان، نماینده تبریز، در خصوص صحبت های 
احمد علم الهدی که مهم ترین آســیب در کشــور دو قطبی سازی است، گفت: 
وقتی رقیبی مقابل آدم نباشد، هر کار اشتباهی صورت بگیرد بهترین است. مثل 
شرکت های تولید خودرو چون ایران خودرو و سایپا که هر بنجلی را تولید کنند 
و به مردم بدهند آن ها مجبور هستند در صف بایستند و به اجبار خرید کنند و 
هزینه آن را بپردازند ولی اگر رقیبی بیاید آن ها می توانند در بازار بمانند؟ ما اگر 
می خواهیم اسلام و اعتقاد ما رونق پیدا کند باید اجازه بدهیم رقبا ما را نقد کنند 
و جواب آن ها را با منطق، عقل و علم بدهیم نه آنکه هر که حرف زد. بگوییم تو 
کافر و ضوابط ولایت هستی و نتیجه آن این است که بی عرضگی های خود را به 

اسم اسلام و دین و انقلاب تمام کنیم.
پزشــکیان در واکنش به اعتراض رد صلاحیت خود گفت: برای من مهم نیست، 
راهی که ما تا امروز آمدیم برای پست نبوده است من زمانی که وزیر بودم و آن ها 
می خواستند من را استیضاح کنند وسایل خود را جمع کردم تا دیگر به وزارتخانه 
برنگردم . اگر قرار باشد به خاطر وزیر یا نماینده شدن از اصول و اعتقاد خود کوتاه 

بیایم و سرخم کنم هیچ وقت آن را نمی خواهم.
وی در پاسخ به این سوال که روند این مسیر را چگونه خواهد دید، گفت: از مردم 
بپرسیم که ما در این چند دهه که قدرت به دست داشتیم و چپ یا راست بوده 
اما دست مسلمانان بوده، حال آیا آن ها را علاقه مندتر کرده یا خرابتر کرده است؟! 
من قدرت داشــتم و خراب کردم اما کسانی که در بیرون، مسجد، صداوسیما و 
مــدارس بودند با دین مردم چه کردند؟! چرا اینطور شــد، دین باور ما منطق و 
دلیل دارد. چون سواد نداریم و نمی توانیم با دلیل مردم را قانع کنیم و راحت انگ 
می زنیم و چون آقا گفته شما حق ندارید حرف بزنید. مگر آقا حرف غیرمنطقی 
می زند! وقتی حرف زده باید آن  را توجیه کنیم و نگوییم تو حرف نزن شــما به 
جــای جواب دادن و به دلیل اینکه بی ســوادی می گویی آقا این حرف را نزده و 

چه ربطی دارد؟
نماینده تبریز درباره صحبت های محمدباقر قالیباف از نمره قبولی مجلس، افزود: 
مجلس دو کار دارد؛ ابتدا قانون بنویسد و دوم نظارت کند. ما بر قانون های نوشته 
شــده نظارت نکردیم و آن ها هم اجرا نکردند و حال دوباره قانون نوشته شود و 
وقتی کســی قرار نیست اجرا کند و ســوالی بپرسد، پس نوشتن آن به چه درد 
می خورد؟! باید انباشت از قانون ها را درست کنیم مگر قانون ششم چه مشکلی 
داشــت که قانون برنامه هفتم را نوشتیم. و این را مانند آن اجرا نمی کنند و در 
خصوص اینکه چرا اجرا نمی کنند ســوالاتی داریم اما به نوشتن ادامه می دهیم!. 
یک سال و نیم است که از وزیری درخواست کردیم به صحن بیاید اما نیامد و تا 

آخر دوره هم نخواهد آمد!

احمدیبیغشخطاببهقالیباف:
دردامفریبونادانیرسانهملینیفتید

یک نماینده مجلس خطاب به محمدباقر قالیباف نوشت: سستی و بی تدبیری و 
ندانم کاری دفتر شما در برگزاری برنامه زنده تلویزیونی،  جنابعالی را در دام فریب 

و نادانی رسانه ملی قرار می دهد.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، محمود احمدی بیغش نماینده شــازند در 
مجلس شــورای اسلامی در شــبکه اجتماعی ایکس خطاب به قالیباف نوشت: 
سستی و بی تدبیری و ندانم کاری دفتر شما در برگزاری برنامه زنده تلویزیونی، 
آنهم در زمانی که مطابق قانون همه نامزدهای انتخاباتی از حضور در رسانه های 
رسمی کشور بویژه رادیو و تلویزیون منع شده اند جنابعالی را در دام فریب و نادانی 
رسانه ملی قرار می دهد تا همه زحمات و خدمات شما را ظرف نیم ساعت بر باد 
بدهد، از بی پیمانی آقای جبلی که همه جوره ضعف خود را اثبات کرده انتظاری 

بیشتر از این نیست، اما دفتر و روابط عمومی مجلس چرا اینقدر بی تدبیرند؟!

محسنهاشمی:

کاندیداتوریامبرایانتخابات1404،گمانهزنیاست

محسن هاشمی، عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت: ادعاهای 
مطرح شــده پیرامون داوطلبی بنده در انتخابات ریاســت جمهوری صرفاً یک 
گمانه زنی زودهنگام اســت. اینکه هنوز انتخابات مجلس را پشت سر نگذاشتیم، 
ناگهان از انتخابات ریاســت جمهوری می گویند این یــک گمانه زنی زودهنگام 

محسوب می شود که باید منظور خودشان را از این کار توضیح دهند.
آقای هاشــمی! به تازگی ادعایی مبنی بر اینکه شما به دنبال داوطلبی 
برای انتخابات ریاست جمهوری هستید در رسانه  اصولگرا منتشر شده، 

این ادعا تا چه اندازه به واقعیت نزدیک است؟
ادعاهای مطرح شده پیرامون داوطلبی بنده در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۴ 
صرفاً یک گمانه زنی زودهنگام است. به عبارت دیگر اینکه هنوز انتخابات مجلس 
را پشت ســر نگذاشتیم، ناگهان از انتخابات ریاست جمهوری می گویند این یک 
گمانه زنی زودهنگام محســوب می شود که باید منظور خودشــان را از این کار 

توضیح دهند.
اخیرا بازهم بحث دلخوری کرباســچی از حزب کارگزاران مطرح شده، 

چقدر این موضوع نزدیک به واقعیت است؟
این گمانه زنی ها و نتیجه گیری ها از تحولات در حزب کارگزاران سازندگی جنبه 
مثبت ندارد. به نظر بنده در یادداشــت هایی که به این ترتیب نوشــته می شوند 

حرکت مثبتی مشاهده نمی شود.
یعنی دنبال اختلاف افکنی هستند؟

بله، به واســطه نوشتن چنین یادداشت هایی که در آن به اختلاف کرباسچی در 
حدود ۳ ســال پیش می پردازند و از طرفــی کاملًا زود هنگام پیرامون انتخابات 
ریاســت جمهوری گمانه زنی می کنند، همه این موارد حاکی از آن است که این 
یادداشــت ها تنها یک تحلیل غلط هستند که در نتیجه آن به دنبال فرافکنی و 

اینکه فقط یک حرفی گفته باشند، است.
حزب کارگزاران ســازندگی قصد دارد برای انتخابات مجلس دوازدهم 

لیست بدهد؟
منتظر تایید صلاحیت ها از طرف شــورای نگهبان هستیم، حدود ۵۰ روز دیگر 
نتایج احراز صلاحیت ها منتشر می شود و آن وقت تصمیم می گیریم که می توانیم 

لیستی ببندیم یا خیر.
از چهره های شــاخص عضو حزب کارگزاران کسی ثبت نام کرده که در 

صورت تایید صلاحیت سرلیست قرار بگیرد؟
باید نتیجه احراز صلاحیت ها مشــخص شــود و ببینیم در هــر نقطه از ایران 
صلاحیت چه کسانی تایید شده و در نهایت می شود لیستی بست یا خیر. البته 
تعداد اعضای شــاخصی که ثبت نام کردند بســیار کم است تا جایی که از حزب 
کارگزاران ســازندگی فقط نمازی و تاج الدین ثبت نــام کردند اما آنهایی هم که 

ثبت نام کرده بودند، تایید صلاحیت نشدند.
البته حزب کارگزاران ســازندگی همراه اعضا، هیئت موســس و شورای مرکزی 
که همگی از سوابق ارزشمندی در مدیریت اجرایی کشور برخوردار هستند این 
قابلیت را دارد که در صورتی که افراد در نتیجه نظارت استصوابی تایید صلاحیت 
شــوند، بر مبنای سیاست های اعتدالی کشــور را به صورتی اداره کند که از نظر 

معیشت، توسعه و ناترازی ها کشور از بحران خارج شود.

ویژه

مجلس

احزاب

گروه سیاســی-مانیا شوبیری: مدت زمان 
زیادی تا انتخابات مجلس شــورای اسلامی و 
مجلــس خبرگان باقی نمانده اســت، اما تنها 
خبر داغ این روزها رد صلاحیت های گسترده 
از سوی هیات های اجرایی است؛ آماری که به 

گفته فعالان سیاسی بی سابقه است. 
دبیــرکل حزب اراده ملت ایران معتقد اســت 
بندهای که بــرای رد صلاحیت افــراد به آن 
اســتناد شده همه نشــان این است که خیلی 
از افراد می توانســتند در انتخابات باشــند، اما 
توسط هیات های اجرایی کنار گذاشته شدند. 
به گفته وی این داستان ریشه در اراده ای دارد 

که برایش رای و حضور مردم اهمیتی ندارد. 
احمد حکیمی پور در ادامــه این گفت  وگو از 
عملکرد دولت و مجلس نیز ســخن گفت. وی 
همچنین با تاکید بر اینکه برای امید به آینده 
نیاز است تا فضای کشور باز شود، گفت: به امید 
زنده ایم اما متاسفانه نشانه های آن زیاد نیست.

نماینده ســابق مجلس  احمد حکیمی پــور، 
شورای اسلامی در گفت و گو با مردم سالاری 
با اشاره به اینکه نتیجه بررسی صلاحیت ها از 
طرف هیات های اجرایی در مقایسه با دوره های 
قبل بی ســابقه بود افزود: با این کار هیات های 
اجرایی کار را ســخت تر کردند و امکان رقابت 
را پاییــن آوردند. حکیمی پــور افزود: بندهای 
کــه برای رد صلاحیــت افراد به آن اســتناد 
شده همه نشان این اســت که خیلی از افراد 
می توانستند در انتخابات باشند و در رقابت ها 
به صورت جدی حضور داشته باشند، اما توسط 

هیات های اجرایی کنار گذاشته شدند. 
وی با تاکید بر اینکه نتیجه این اتفاق کم رونق 
شدن انتخابات خواهد بود، گفت: این حجم از 
ردصلاحیت ها باعث می شــود که انگیزه، شور 
و شــوقی که برای انتخابات  باید در جامعه به 
مردم، کاندیداها و فعالان سیاسی ایجاد شود، 
از بین برود. جریانی که از ســال 98 شــاهد 

رفتارهای مشارکت گریز آن هستیم. 
این نماینده ســابق مجلس در ادامه این گفت 
 وگو با اشــاره به اینکه استقبال برای ثبت نام 

از ســمت اصلاح طلبان کمرنگ بــود، افزود: 
اصلاح طلبان از یک سو به خاطر تجربیاتی که 
از انتخابات گذشته داشتند به میدان نیامدند و 
از طرف دیگر داستان پیش ثبت نام با تعجیل 
و فوری پیش آمد و امــکان برنامه ریزی را از 
جریان اصلاحات ســلب کرد. البته کسانی که 
ثبت نام کردند هم با نتیجه بررسی هیات های 

اجرایی دلسرد شدند.
حکیمی پور خاطر نشــان کرد: از طرف دیگر 
نیز ذهنیتی در بخشــی از کنشگران سیاسی 
ایجاد شده است که احساس می کنند از مسیر 
انتخابــات و صندوق نمی شــود کاری کرد به 

همین دلیل ترجیح دادند ثبت نام نکنند.
اراده ای رای و حضور مردم برایشــان اهمیتی 

ندارد
وی در ادامــه این گفت وگو در پاســخ به این 
سوال که ممکن است شورای نگهبان برخی از 
رد صلاحیت شدگان را مجددا تایید صلاحیت 
کند، گفت: در سیاست هرچیزی ممکن است، 
اما چیــزی که من دریافــت می کنم با توجه 
بــه تجربیاتی که در سیاســت عملی و نظری 
داشته ام، داستان در واقع ریشه در اراده ای دارد 
که برایش رای مــردم و حضور مردم اهمیتی 
ندارد و متاسفانه این ها دست بالای را در فرایند 
تصمیم گیری دارند به خصوص در دستگاه های 

اجرایی و نظارتی.
حکیمی پــور تاکید کرد: به هرحال رتق و فتق 
مسائل کشور در دست جریانی است که عملا 
اعتقادی به این مساله ندارد. احساس من این 
اســت که این جریان سیاسی در کشور اساسا 
منافعش و یا میل و تمایلش به دور بودن مردم 
از صحنه است. ترجیح می دهند مردم تمایلی 
به انتخابات نداشــته باشند و هرچه مشارکت 
پایین تر باشــد گویا این ها بیشتر به هدفشان 

نزدیک می شوند.
دبیــرکل حزب اراده ملت ایران خاطر نشــان 
کرد: در تحولات جامعه ایران و سوابق انتخابات 
و مشــارکت مردم اگر آمارگیری کنیم متوجه 
می شــویم که از ســال 98 شــاهد رفتارهای 

مشارکت گریز هستیم؛ حالا این کدام جریان 
سیاســی اســت و چه جناحی من نمی دانم. 
نمی شــود گفت اصولگراها اینگونه هســتند، 
چون در داخل جریان اصولگرا هم ما صداهای 

مشاکت جویانه را می شنویم.
حکیمی پور افزود: نمیدانم اســم آن را جریان 
بگذارم یا گروه ذی نفوذ؛ چون عملا ما تابلو و 
نشانی از این حرکت نمی بینیم که بخواهیم با 
آن رقابــت یا دیالوگ کنیم، اما نتیجه را عملا 
در جای جای کشــور می بینــم که یک اراده 
معطوف به هدف و ســازماندهی شــده حاکم 
اســت که ارزش مشارکت و انتخابات را روز به 
روز پایین تــر می آورد و اینکه مردم چطور فکر 
می کنند برایشان مهم نیست؛ این موضوع مهی 

است که نیاز به آسیب شناسی دارد.
نتایج مجلس حداقلی معلوم است

این نماینده ســابق مجلس شورای اسلامی در 
ادامه به عملکرد مجلس یازدهم اشــاره کرد و 
گفت: نتایج مجلس حداقلی معلوم است، می 
بینید این مجلس علارقم اینکه با شعار مجلس 
انقلابی ســرکارآمد و یک دست و همسو بود، 
اما چه در خود مجلس چه در تعامل مجلس و 
دولت ما شاهد اختلافات و بحث های فرسایشی 
بودیم، بحث های که ســودی جــز هدردادن 

انرژی و توان کشور ندارد. 
حکیمی پور افزود: تا زمانی که قدرت سیاسی 
کشــور در یک فرایند شفاف از مسیر نهادهای 
سیاسی و تشــکلات حزبی عبور نکند، فرایند 
پاســخگویی و شــفافیت شــکل نگیرد این 

مشکلات وجود خواهد داشت. 
مجلس یازدهم، پر مصوبه و غیر موثر 

وی خاطر نشــان کرد: به مصوبات این مجلس 
دقــت کنیــد؛ در حوزه های مختلــف عمدتا 
مصوباتی اســت که با واکنــش منفی جامعه 

همراه بوده است. 
حکیمی پور با اشاره به اینکه من این مجلس را 
یک مجلس پرمصوبه و غیر موثر می دانم، گفت: 
مصوباتی که دائما در حال رفت و برگشــت به 
شــورای نگهبان اســت؛ بار کارشناسی پایین 

دارد، بار کیفی مصوبات پایین اســت و از همه 
مهمتر همدلی و همراهی مردم با این مصوبات 
دیده نمی شــود و افکار عمومی مرتب ضد این 

مصوبات موضع گیری می کنند.
دولت سیزدهم قرار بود نگذارند سفره 

مردم کوچک شود
دبیرکل حــزب اراده ملــت ایــران در ادامه 
گفت وگو با مردم ســالاری، به عملکرد دولت 
سیزدهم اشــاره کرد و گفت: این دولت وقتی 
سرکار آمد وعده های شــیرین زیادی داد، اما 
می بینیم الان که در ســال ســوم هست این 
وعده ها تحقــق پیدا نکرده و ناهماهنگی بین 
بخش اقتصادی دولت با دیگر بخش ها به چشم 

می آید.  
حکیمی پور خاطر نشان کرد: دولت سیزدهم 
قرار بود نگذارند سفره مردم کوچک شود و یا 
در خصــوص دلار، نگذارند قیمت ارز بالا برود، 
قرار بود به فضای کسب و کار آرامش و امنیت 
بدهد؛ اما کماکان مشــکلات اقتصادی، تورم و 
انواع و اقســام گرفتاری های مردم در معیشت 
و همچنین امید به آینــده و نگرانی هایی که 
در بحث اشــتغال و کســب و کار وجود دارد، 

همچنان پابرجاست. 
وی با بیان اینکــه ما هنوز ندیده ایم که دولت 
توانسته باشــد کارنامه ای مورد قبولی را ارائه 
دهد، افزود: وضع نسبت به گذشته بهتر نشده، 
دولت را باید یا با کارنامه اش بســنجیم، یا با 
وعده هــای کــه داده و یا میــزان عمل به آن 

وعده ها.
حکیمی پور خاطر نشــان کرد: دولت پیش و 
پس از انتخابات برنامه ای ارائه کرد؛ برنامه ای 
که به گفته خودشان کارشناسان این برنامه را 
تهیه کرده اند، باید این برنامه را مقایسه کنند 
و ببینند بــا توجه به شــاخصه های کمی در 

بخش های مختلف چه وضعیتی دارد؟
دولتی ها با عدد و رقم با مردم صحبت کنند

این نماینده ســابق مجلس تاکیــد کرد: باید 
وضعیت امروز کشــور را با وضعیت گذشــته 
مقایسه کرد، بیایند بســنجند که با توجه به 

دولت گذشــته چه چیزی تحویل گرفته اند و 
الان در کجا هستند. 

حکیمی پور ابراز امیدواری کرد که مســئولان 
دولتی از صحبت های کلی عبور کنند و با عدد 
و رقم به مردم بگویند وعده هایی که داده شد 
در چه شرایطی قرار دارد و چقدر از آن محقق 
شده اســت؛ تا مردم بتوانند قضاوت و ارزیابی 

دقیقی از عملکرد دولت داشته باشند.
آینده کشور را مردم رقم می زنند

حکیمی  پور با اشــاره بــه اینکه یک بخش از 
آینده سیاســی کشــور مربوط به مسئولان و 
دولت هاســت گفت: آینده کشور را مردم رقم 
می زنند، من بــه آینده این کشــور امیدوارم 
و معتقــدم درنهایت مســئولان بایســتی به 
خواسته های مردم در همه حوزه های اقتصادی، 
اجتماعی، فرهنگی و سیاســی پاســخ مثبت 

بدهند و به آن جامع عمل بپوشند.
وی افزود: فقط می ماند این که چگونه باید این 
مســیر را طی کنیم؟ یک وقت اســت که این 
مسیر پرهزینه می شــود؛ فاصله مردم و دولت 
زیاد می شــود، بحران بی اعتمــادی عمیق تر 

می شود. 
باید فضا را باز کرد

به گفته حکیمی پور اما اگر بخواهیم فضاهایی را 
انتخاب کنیم که این مسیر، مسیر کم هزینه ای 
باشد، امید به جامعه برگردد، مشارکت افزایش 
پیدا کند؛ راهش این اســت که باید فضا را باز 
کرد، باید به فعالان سیاسی، احزاب، تشکل ها، 
نهادهــای مدنی و تشــکل های صنفی اجازه 

بدهیم بتوانند مطالباتشان را مطرح کنند.
وی در ادامــه تاکید کرد: مــا هنوز نفهمیدیم 
مردم ما اگر بخواهند به چیزی اعتراض کنند 
چطوری و در کجا باید این اتفاق شکل بگیرد، 
هر اعتراضی می شــود می گوینــد برگرفته از 
توطئه های بیرون بوده و دشمن طراحی کرده 
اســت. این نماینده ســابق مجلس گفت: اگر 
بگویم تشکل سیاسی، صنف یا گروهی بخواهد 
مطالباتــش را مطرح کند؛ چیــزی که قانون 
اساســی هم مجوزش را داده است، باید کجا و 
چگونه این اتفاق بیافتد؟ سوالی که هیچوقت 

جوابی ندارد!
هرچه جلوتر می رویم 
هزینه ها بیشتر می شود

وی در ادامــه با تاکید بر اینکه اینها پارادکس 
اســت و نمی تواند دوام زیادی داشــته باشد، 
گفت: هرچه جلوتر می رویم هزینه ها بیشــتر 
می شود، در نتیجه دولت و مسئولان باید فکری 
کنند؛ هرچقدر مردم ناامید شوند نتیجه بهتری 

برای کشور به ارمغان نمی آورد!
حکیمی پور افزود: نیروهای دلســوز، نیروهایی 
که به پیشــرفت و تعالی کشور می اندیشند و 
صرفا مســائل را در حوزه باندی و جناحی رقم 
نمی زنند، این ها باید در دســتگاه های تصمیم 
گیر و تصمیم ســاز ورود کنند و دست بالا را 

داشته باشند.
وی با تاکید بر اینکــه همه با من باید تبدیل 
به همه با هم شــود، افزود: باید از همه توان ها 
درجهت آبادی و پیشرفت کشور استفاده کرد. 
نباید یک گروه یا جریانی یک برداشت و تفکر 
داشته باشــند و بگویند همه باید مثل ما فکر 
کنند. به امید زنده ایم اما متاسفانه نشانه ها زیاد 

نیست
حکیمی پور خاطر نشان کرد: کشور متعلق به 
مردم اســت، صاحبان مملکت مردم هستند و 
هرکجای دنیا هم که بروند دلشان برای کشور 

می تپد.  
دبیــر کل حزب اراده ملت بــا تاکید بر اینکه 
نشــانه های امید در انتخابات نمایان می شود، 
افــزود: هرچه انتخابات این امیــد را در مردم 
ایجاد کند که گشایشــی در راه اســت، مردم 

می توانند به آینده امیدوار شوند. 
حکیمی پور در پایان گفت: ما کمامان به امید 

زنده ایم اما متاسفانه نشانه ها زیاد نیست.

نشست مشــترک نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی با رئیس قوه قضائیه و معاونان این 
قوه روز گذشــته )دوشنبه( به مناسبت هفته 

مجلس در صحن مجلس برگزار شد
به گزارش ایســنا، حجت الاسلام والمسلمین 
ایــن  در  اژه ای  محســنی  غلامحســین 
نشســت اظهار کــرد: ما امروز یک سلســله 
عقب ماندگی هایی داریــم، این که فریاد بزنیم 
ایــن عقب ماندگی ها تقصیر چه کســی بوده 
اشــکالی ندارد، اما ما را به جایی نمی رساند. 
باید دید امروز چطور ایــن کار عقب افتاده را 

جبران کنیم. 
اژه ای خطاب به نمایندگان تصریح کرد: چند 
مــاه دیگر تا پایان دوره شــما نمانده اســت 
مــن هم نزدیک به نصف دوره مســئولیتم را 
گذرانده ام، زمان با سرعت می گذرد و خدمت 

رسانی بیشتر از دست ما می رود.
وی اظهار کرد: ما درباره برق نسبت به تولید 
و مصرف ناترازی داریم، این ناترازی در تولید 
و مصــرف گاز هم وجــود دارد درباره آب هم 
مســائل جــدی داریم که اگر به آن نرســیم 
مشــکلاتی جدی بــه وجود می آیــد، درباره 
سوخت مثل بنزین ناترازی است باید کارهایی 
صورت می گرفته که نشده است. حالا آیا باید 
عزا بگیریم؟ باید همه دست به دست هم داده 
و پشت به پشت هم عقب ماندگی ها را جبران 

کرده و ارتقاء ببخشیم. 
رئیس قوه قضائیه با اشاره به نام گذاری امسال 
تصریــح کرد: رهبر انقــلاب و ولی امر ما یک 
شخصیتی اســت که در همه زمینه ها تجربه 
دارد و از کارشناسان نظر می خواهد و مشورت 
می کند، نزدیک به هشت ماه و نیم از ابتدای 
سال گذشــته باید ببینیم که برای حمایت از 

تولید و کاهش تورم چه کرده ایم؟ 
رئیس قــوه قضائیه در ادامه تصریح کرد: باید 
مجلس شورای اسلامی و قوه قضائیه، دولت را 
کمک کنند به خاطر برخی از این مسائل که 
بنده ذکر کردم مانند کاهش ارزش پول ملی و 

ناترازی بانک ها و از این دست مسائل.
اژه ای ادامــه داد: مردم ما متدیــن، صبور و 
انقلابی هســتند و زیر بار فشارها برای حفظ 

ارزش ها و نظام خود کمر خم نمی کنند. امروز 
جمع قابل توجهی از مردم از لحاظ معیشت، 

مسکن و امورات روزمره تحت فشار هستند. 
وی اظهــار کــرد: یکی از مســائلی که همه 
نمایندگان بر آن اصــرار دارند تحقق عدالت 
اجتماعی و مبارزه با فساد و مبارزه با تبعیض 
و مبــارزه با دانه درشت هاســت. بنده همواره 
گفتــه ام اگر مراجعــه کننده یک دســتگاه 
حکومتــی دولتی یــا یک موسســه عمومی 
غیردولتی تخلف داشت ما باید به تخلف خود 
دستگاه جدی تر رسیدگی کنیم. انتظار می رود 
همکاری و هم افزایی بین کمیسیون اصل 9۰ 

و قوه قضائیه ارتقاء یابد.
وی اضافه کرد: مســاله بعدی که ما باید برای 
آن تلاش کنیم احیای حقوق عامه اســت که 
در این زمینه از شما کمک می خواهیم هم از 
لحاظ قانونی و هــم از لحاظ حمایت معنوی 
و هم تامین اعتبــارات لازم. حقوق عامه یک 

مقوله وسیعی است. 
محسنی اژه ای در ادامه خاطرنشان کرد: سند 
تحول قضایی ســال ۱۴۰۲ به پایان می رسد 
از اول ســال به دوستان تاکید کردیم که باید 

سندی متناسب با شرایط روز تنظیم شود.
رئیس قوه قضائیه گفت: اکنون سال انتخابات 
اســت، برگزاری این انتخابات الزاماتی دارد، 
بایدها و نبایدهایی دارد که بخش قابل توجهی 

از آن به قوا باز می گردد. 
بایدهایی که موجب مشــارکت بالا و نشــاط 
مردم و ایجاد فضای ســالم انتخاباتی می شود 

را باید احصا کنیم. 
رئیــس قوه قضائیه در ادامــه بیان کرد: یکی 
دیگر از مســائلی که در خصــوص آن گلایه 
می شــود بحث فضای مجازی است ما شورای 
عالی فضای مجازی داریم که ســران قوا نیز 

عضو آن هستند.
رئیس قوه قضائیه اظهار کرد: این که کاندیداها 
خصوصیات، برنامه ها و وظایف شــان را برای 
مردم تبیین کرده و توضیح دهند خوب است 
اما نیازی نیســت انســان برای معرفی خود 

دیگران را تخریب کند.
وی توضیح داد: یک سلسله وظایفی به عهده 

شــخص رئیس قوه قضائیه گذاشته شده که 
امکان تفویــض آن هم وجود ندارد از مجلس 
شورای اسلامی درخواســت دارم در این باره 

کمک کند تا اصلاحاتی صورت گیرد. 
این مجلس، یک مجلس فعال 

و نه یک مجلس منفعل بوده است
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی نیز در این نشســت که به مناسبت 
هفته مجلس برگزار شــد گفت: هم به عنوان 
یک شــهروند و هم به عنــوان یک فردی که 
چند ســالی به عنوان ضابط قــوه قضائیه در 
نیــروی انتظامی توفیق خدمت داشــتم و با 
مســائل قوه قضائیه آشنا هستم امروز از همه 
عزیزانم در قوه قضائیه به ویژه ریاست محترم 

قوه تقدیر و تشکر می کنم.
رئیس مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه 
انصافــاً این مجلس، یک مجلــس فعال و نه 
یک مجلس منفعل بوده اســت اظهار کرد: ما 
به عنوان نماینده مــردم در خانه مردم اجازه 
ندادیم موضوعی در دســتور کار مجلس قرار 
بگیرد که دغدغه و مشــکل مردم نباشد. این 
مجلس از این جهت از سوی رهبری به عنوان 
مجلس انقلابی نامگذاری شــد کــه مبانی و 
رویکرد برای مشــکلات مردم نیز تحت تأثیر 
گروه ها و جریانات نبوده بلکه مبنی بر  مبانی 

انقلاب و نظام اسلامی بوده است.
قالیباف ادامه داد: خدا را شــاکریم که قوانین 
مهمی نظیــر قوانین راهبــری، جهش تولید 
مسکن، خودرو، معیشت، رتبه بندی معلمان 
و متناســب ســازی حقوق بازنشستگان را به 

تصویب رساندیم. 
وی همچنین با اشاره به تصویب قانون اسناد 
غیر رســمی در مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: این قانون گامی بسیار مهم و اساسی به 
نفع مردم، نظام و اقتصاد اســت. این قانون در 
مجمع قرار دارد و در جلسه چهارشنبه مجمع 
اولین موضوعی که در دســتور کار قرار دارد 

همین موضوع است.
رئیــس قوه مقننه در ادامــه عنوان کرد: یک 
قانــون دیگری در مجلس وجــود دارد که دو 
قوه مقننه و قضائیــه می توانند با همکاری با 

یکدیگر پیگیــری کنند، موضــوع مربوط به 
افشاگران فساد یا سوت زنی است که تبدیل به 
قانون شده و باید با همکاری نزدیک میان دو 

قوه این کار اجرایی شود. 
قالیباف در بخش  دیگری از ســخنرانی خود 
به تصویــب مــوادی مرتبط با قــوه قضائیه 
در برنامه هفتم توســعه کشــور اشاره کرد و 
گفــت: در برنامه هفتم توســعه چندین ماده 
را در حوزه های پیشــگیری از جرم و دعاوی، 
هوشمند ســازی و اســتفاده از فناوری های 
نوین، تکمیل و قطعی مردم حد نگاری، توجه 
و حمایت از تولید و کســب و کار، استفاده از 
ظرفیت های مردم برای حل و فصل دعاوی و 
توجه به شایستگی ها و دقت عمل در ضابطین 
قوه قضائیه و توجه به رسیدگی رفاهی قضات 
به تصویب رســاندیم و این مسائل در اولویت 

مجلس قرار گرفته است.
وی همچنین به اشــتره بــه ثبت نام بیش از 
۲9 هــزار نفر برای داوطلبی انتخابات مجلس 
شــورای اســلامی تاکید کــرد: الان بیش از 
۲۰ هزار نفر در میدان انتخابات وارد شــدند 
و می خواهنــد در چهــار رکنی کــه رهبری 
فرمودند یعنی مشــارکت، رقابت، ســلامت و 
امنیت وظیفه خود را در مشــارکت و رقابت 

انجــام دهند. ویژگــی قانــون انتخاباتی که 
براساس سیاست های قانون گذاری در مجلس 
تصویب و ابلاغ شــد این است که هم در آن 
بــرای صیانت از افرادی که خود را در معرض 
انتخاب مردم قرار دادند، پیش بینی شده است. 
در ایــن زمینه چنانچــه ]از تخلفات[ رصد و 
جلوگیــری نکنیم و حتی بعداً اقدام کنیم نیز 
با خسارت هایی مواجه خواهیم شد؛ همه باید 

تلاش کنیم که این اتفاق نیفتد.
رئیس مجلس با اشــاره به برگزاری جلسه ای 
مشترک میان مجلس، شورای نگهبان و وزارت 
کشور درباره انتخابات گفت: چندی پیش و در 
زمان آغاز  ثبت نام ها با دوستان مان در وزارت 
کشــور و شــورای نگهبان قرار گذاشتیم که 
هفته ای یک بار نمایندگانی از این دو مجموعه 
به همراه  یک نفر از هیئت رئیسه مجلس دور 
هم بنشینند و مســائل مربوط به انتخابات و 
مســائل مربوط به مشارکت  و مسائل موجود 
را رصد کنند تا اشکالی پیش نیاید؛ در همین 
راســتا خواهش من این است که اگر ریاست 
قوه قضائیه بپذیرند یک نفر از هیئت رئیســه 
مجلــس و قوه قضائیــه بــرای پیگیری این 
موضوع انتخاب شــوند و بــه صورت هفتگی 

مسائل مربوط به انتخابات را دنبال کنند.

احمدحکیمیپوردرگفتوگوبا»مردمسالاری«مطرحکرد

شاهد رفتارهای مشارکت گریز از سال 98 به بعد هستیم
نتیجه ردصلاحیت ها کم رونق شدن انتخابات است

محسنیاژهایدرنشستمشترکنمایندگانمجلسبارئیسقوهقضائیه:

کاندیداهابرایمعرفیخوددیگرانراتخریبنکنند
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معاینه بینی اطفال
چرا کودکان از اسپکولوم بینی  می ترسند؟

دکترعبدالحمیدحسیننیا*

هیچ دقت کرده اید چرا متخصصان کودکان در معاینه بالینی بینی از ابزار ساده ای 
مثل اسپکولوم بینی استفاده نمی کنند، ولی همین ابزار عادت دست متخصصان 

گوش و حلق و بینی شده است؟
حقیقت آنســت که کودکان از اسپکولوم بینی به شــدت  می هراسند و در برابر 
معاینه با آن مقاومت  می ورزند و در چنین شرایطی حرکت ناخواسته تیغه فلزی 

اسپکولوم بینی ممکن است به خونریزی از بینی بیانجامد.
مــن حتی والدین کودکان را به عنوان شــاهد برای کودک به نمایش  می گذارم 
و بینــی آنها را با اســپکولوم باز  می کنم تا به کودک آمــوزش دهم که این ابزار 
معاینه یک وســیله خشن و خطرناکی نیست ولی آنها  می پندارند که با این ابزار 
 می خواهم بینی شان را جراحی کنم باز مقاومت  می کنند-اتفاق افتاده است که 
کودک دســت و پا  می زند و پدر و مادر دست و پای کودک را می گیرد و منشی 
هم به کمک  می آید ولی جیغ کودک باعت رعب بیمارانی شده که در اتاق انتظار 

نشسته اند.
در کتاب گوش وحلق وبینی شادروان دکتر علیم مروستی که اولین منبع فارسی 
زبان گوش، حلق و بینی بود ما تصویر مادری را  می بینیم که کودک رابغل کرده 
پاهای کودک را بین دو پای خود گرفته با یک دســت دو دســت کودک را قفل 
کرده و پیشانی کودک را با دست دیگر گرفته و او را برای یک معاینه کلاسیک 

آماده کرده است.
در جلد گوش وحلق و بینی اطفال اسکات براون آمده است که بدون اسپکولوم با 
انگشت سبابه نوک بینی کودک را بالا  می کشیم تاحفره قدامی بینی تیغه بینی 
و شــاخک تحتانی را ببینیم. استفاه از اسپکولوم بینی بجز مواردی چون جسم 

خارجی بینی در کودکان لازم الاجرا نیست.
*جراحومتخصصگوش،حلقوبینی

مراکز انتقال خون در بسیاری از نقاط کشور 
قدیمی و فرسوده اند

مدیرعامل ســازمان انتقال خون ایران، زیرساخت های انتقال خون در بسیاری از 
نقاط کشور را قدیمی و فرسوده دانست.

به گزارش خبرگزاری مهر، در جلسه انعقاد تفاهم نامه میان سازمان انتقال خون 
و ســازمان مدیریت بحران کشور، همکاری دو ســازمان در زمینه پیشگیری از 
مخاطرات مربوط به تأمین خون ســالم و به موقع برای حادثه دیدگان در زمان 
بحران مورد تاکید قرار گرفت و این عامل سبب نجات مصدومان در زمان حادثه 

برشمرده شد.
مصطفی جمالی مدیرعامل ســازمان انتقال خون، ســازمان انتقال خون را تنها 
دســتگاه حیاتی وزارت بهداشت دانســت و گفت: در سراسر کشور باید امکانات 
ما به نحوی باشــد که در زمان بحران یا حوادث در کمترین زمان و ترجیحاً ۳۰ 
دقیقــه اول و با حد اکثر توان، خون و فــرآورده مورد نیاز را به مجروح و حادثه 

دیده برسانیم.
وی افزود: هم اکنون زیرساخت های انتقال خون در بسیاری از نقاط کشور قدیمی 
و فرسوده اســت و در صورت بروز بحران، جایگزینی برای مراکز فرسوده انتقال 

خون نداریم و تجهیزات بسیاری از مراکز باید روز آمد سازی و نوسازی شود.

نگاه

انتقال خون

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت تشریح کرد

ارسال پیامک با سرشماره وزارت بهداشت برای غربالگری دیابت و فشار خون

شاید هنوز زود باشد برای قضاوت درخصوص 
استقبال از متروی پرند. اما سرفاصله های یک 
ســاعته  این خط مترو که در زمان های میانه 
روز به حدود ۴ ساعت هم می رسد جذابیت آن 

را برای مسافران کم می کند.
به گزارش خبرآنلاین، کلنگ متروی پرند سال 
۹۱ به زمین خورد و قرار بود ۱۴ ماهه به بهره 
برداری برســد اما تا زمستان ۱۴۰۲ این وعده 
محقق نشد. در این سال ها براساس آماری که 
یکی از خبرگزاری ها منتشــر کرده مسئولان 
دولتی و شــهری ۲۷ بار زمان افتتاح این خط 
مترو را اعلام کرده انــد از هفته دولت تا آغاز 
ســال تحصیلی جدید و دهه فجر اما هر بار به 
دلیلی که اصلی ترین آن نبود نقدینگی بود،این 

وعده ها محقق نمی شد . 
راه اندازی خط مترو پرند ازسال ۹۱ آغاز شد و 
قرار بود با ۴۰۰ میلیارد تومان کمی بیشتر از 
یک ســال، به بهره برداری برسد ، اما از آنجایی 
که باید اعتبار مور نیاز از طریق بودجه عمرانی 
دولت تأمین می شد منابع مالی آنطور که باید 
به این پروژه تخصیص پیدا نکرد. در سال ۹۵ 
و ۹۶ بخش هایی از این مســیر شامل ایستگاه 
مترو شهر آفتاب و فرودگاه امام به بهره برداری 

رسید.
براساس آمار ارائه شده روزانه بیش از ۲۰ هزار 
نفر از پرند به سمت تهران و ۲۰هزار نفر تردد 
بازگشــت دارند .  به نظر  می رسد با افتتاح این 
خط مترو بخش زیادی از این ســفرها که در 
حال حاضر با خودروی شخصی انجام  می شود 
به سمت مترو هدایت شود. اما هنوز این خط 
برای ساکنان پرند جذابینی پیدا نکرده در روز 
نخست بهره برداری حدود ۳ هزار نفر از مترو 
پرند برای جا به جایی استفاده کردند .  براساس 
آمار منتشر شده از سوی شرکت بهره برداری 

مترو این آمار به ۸ هزار نفر رسیده است . 
پیش بینی مدیران شهری تردد روزانه ۱۵ هزار 

نفر در این خط است . 
شاید هنوز زود باشد برای قضاوت درخصوص 
استقبال ازمتروی پرند. اما سرفاصله های یک 
ســاعته این خط مترو جذابیــت آن را برای 
مســافران کم  می کنــد هر چند کــه در روز 
نخست بهره برداران قول داده شد که به تدریج 

زمان سر فاصله های قطارها را کاهش دهند . 
این درحالی اســت که سرفاصله استاندار برای 
متروتهران دو دقیقه اعلام شــده اســت. آغاز 
فعالیت خط متروی پرند از ســاعت ۶ صبح از 
ایستگاه شاهد به طرف پرند است و زمان آغاز 

فعالیت از پرند ساعت ۷ صبح است . 
مســافران متروی پرند ۵۵ دقیقه در مســیر 
هستند و به گفته مسافران کارمندانی که قصد 
استفاده از مترو را دارند با تاخیر یک ساعته به 
محل کارخود خواهند رســید .  اما امکان آغاز 
فعالیت یک رام قطار از سمت پرند به ایستگاه 
شــاهد هم پرریسک اســت به گفته یکی از 
مسئولان مترو، قطارهای مترو باید هر شب از 
نظر ایمنی و فنی بازید شوند به دلیل این که 
هنوز در ایستگاه پرند تعمیرگاه وجود ندارد اگر 
قطار دچار نقص فنی شود، یک ساعت تا ورود 

قطار جایگزین زمان لازم اســت .  اما اگر این 
اتفاق در ایستگاه شاهد رخ دهد طی ۱۰ دقیقه 

قطار جایگزین مسافران را جا به جا  می کند . 
فاصله پرند تا تهران ۲۰ کیلومتر اســت چطور 

رئیسی متروی ۴۰ کیلومتری را افتتاح کرد؟!
رییــس جمهوردرایــن مراســم درحالــی از 
صادق الوعد بودن دولت ســخن گفت که تنها 
۹ بار در این دولت وعــده بهره برداری از این 
ایستگاه داده شــده بود از دهه فجر ۱۴۰۱ تا 
هفته دولت ۱۴۰۲ و آخرین بار نیز گفته شــد 
تا پایان شهریور امســال این ایستگاه به بهره 
بــرداری  می رســد .  ابراهیم رییســی در این 
خصوص گفته در آذرماه ســال گذشــته در 
بازدیدی که از طرح متروی شهر پرند داشتیم، 
وعده دادیم ظرف یک ســال این خط به اتمام 

برسد. به این وعده عمل کردیم.
شــهردار تهران هم بهره برداری از این خط را 
حاصل تلاش استانداری تهران، قرارگاه خاتم و 

شهرداری تهران عنوان کرده است.
محســن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری درباره سر فاصله قطارها و رقم خرید 
بلیت در این خط گفته است که در فاز اول ۲ 
رام قطار در این خط تردد خواهند کرد، تلاش 
می کنیم صبح هــا و بعدازظهرها در ایام پیک، 
خدمات دهی بیشــتری داشته باشــبم. اوایل 
ســرفاصله حرکت قطارها حدود یک ســاعت 

است. پیشــنهاد ما برای نرخ بلیت ۱۳ تومان 
اســت که البته منوط به بررسی کارشناسی و 
تصویب شورای شهر است. البته بهای تمام شده 
خدمــات برای ما در این خط بیش از ۲۸ هزار 

تومان است.
انتظار مسافران اما قیمتی حدود ۵ هزار تومان 
اســت و زمانی که متوجه می شــوند ممکن 
اســت در شورای شهر نرخ های ۱۵ تا ۱۶ هزار 
تومانی پیشــنهاد شود مثال قیمت بلیت کرج 

را می آورند . 
رسیدن به ایستگاه متروی پرند برای ساکنان 
پرند در داخل شهر حدود ۱۵ هزار تومان تمام 
می شود پیش از این هزینه تاکسی به متروی 
صادقیه برای آنها ۳۵ هزار تومان تمام می شده 
و قیمت ون در همین مســیر ۲۰ هزار تومان 
است . یکی از مسافران از سرعت بالای پله های 
برقی گلایه دارد که از روز بهره برداری هر روز 
یک نفر دچار مشــکل شده است که قول داده 

 می شود سرعت پله های برقی تنظیم شود . 
به جز ســر فاصله یک ساعته و بلیت ۱۳ هزار 
تومنــی بهره بــرداری این خط حاشــیه های 
دیگری هم داشــت مانند شــوخی با ابراهیم 
رییســی که درجریان بهره برداری از این خط 
بابت احداث خط برگشت هم تشکر کرده بود. 
تشــکر او به این دلیل بود که قــول ابتدایی 
بهره برداری از یک لاین بود و رییســی از این 

که دو لاین رفت و برگشــت بــه بهره برداری 
رســیده خشــنود بود .  با این وجود شوخی با 
رییــس جمهور آغاز شــد و یکــی از کاربران 
فضای مجازی نوشــت: »ما که متوجه نشدیم 
چی گفتند اما توقع داشتند مسیر برگشت را 

مسافران چگونه بیایند.«
اما در بازدید از ایستگاه متروی پرند مشخص 
شــد همچنان همان یک لاین ۲۰ کیلومتر به 
بهره برداری رسیده است و بخشی ازریل خط 

دوم به سمت پرند باقی مانده است . 
همچنین پست برق مورد استفاده موقت است 
همچنین هنوز قــرار دادی برای خدمات بهره 

برداری با دولت بسته نشده است . 
قطار استفاده شــده در این خط که مسافران 
باید ۵۵ دقیقه در آن حضور داشــته باشــند 
همان قطارهایی اســت که در خطوط داخلی 

تهران استفاده می شود . 
سید جعفر تشکری هاشمی، رییس کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران دراین 
رابطه می گوید :  پیشنهاد ما این بوده است که 
در خریدهای آتی برای خط پرند واگن ویژه ای 
ســفارش داده شود زیرا مسیر سفر ۵۵ دقیقه 
اســت و مســافران این خط باید این مدت در 
قطار باشــند که بصورت ایستاده سختی های 
بسیاری دارد و باید به در خرید ۷۹۱ واگن به 
ســوی خرید واگن های با صندلی زیاد حرکت 

کنیم. همچنین باید سرعت قطار ها نیز افزایش 
یابد این قطارها درحال حاضر ۸۰ کیلومتر بر 
ساعت سرعت دارند و باید سرعت آنها متناسب 
با مسائل فنی افزایش یابد. قطار خط پرند باید 
دوره آزمایشــی خود را پشت ســر بگذارد و 
نواقص آن رفع شــود از نظر بنده این اقدام به 
زودی انجام خواهد شــد با توجه به اینکه این 
خط برون شــهری است سرفاصله نیم ساعت 
منطقــی خواهد بود و با ورود واگن های جدید 
نواقص آن مرتفع خواهند شــد. مسافران خط 
مترو پرند یک طرفه هستند و صبح ها به سمت 
تهران و عصر به ســمت پرند می روند و به نظر 
می رســد با توجه به دور بودن مسیر سرفاصله 

نیم ساعت منطقی است.
او با تاکید بر اینکــه نواقص مترو پرند جزئی 
هستند، می گوید : این نواقص حتما در خلال 
بهره برداری مترو رفع خواهند شــد، درحال 
حاضــر رفت و بر گشــت در یــک خط انجام 
می شود اما با تثبیت پست برق و احداث خط 
دوم که درحال انجام است مشکلات در زمان 

کوتاه حل خواهند شد.
از زمــان بهره بــرداری این خــط مترو چند 
روزی گذشــته اســت و به نظر  می رسد هنوز 
مســافران اســتفاده از خــودروی شــخصی 
 را بــه انتظارهــای طولانــی برای رســیدن 

قطار بدی ترجیح می دهند . 

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های غیرواگیر 
وزارت بهداشت جدیدترین اقدامات و جزئیات 
پیرامون پویش ملی »غربالگری پرفشاری خون 
و دیابت« را تشریح کرد و گفت: فعلا به صورت 
آزمایشی از روز ۱۱ آذرماه  تعدادی پیامک در 
حال ارسال است و چند مورد خوداظهاری هم 

به ثبت رسیده است.
دکتر علیرضا مهدوی در گفت وگو با ایســنا، با 
اشاره به اینکه پویش ملی »غربالگری پرفشاری 
خون و دیابت« از ۲۰ آبان ماه آغاز به کار کرده 
اســت، گفت: در مناطق روســتایی، شهرهای 
زیر ۲۰هزار نفر و ۹۳ شــهری که وارد برنامه 
سلامت خانواده شده اند، غربالگری و مراقبتی 
که انجام می شد ادامه یافت و در واقع ۱۰ روز 

نخست کار ما در این مناطق متمرکز بود.
وی افزود: از اول آذر ماه برنامه به شکل منسجم 
در بعُد کشــوری در ۶۳ دانشگاه علوم پزشکی 
اجرایی شــد و تا ظهر روز ۱۲ آذرماه حدود ۶ 
میلیون و ۵۰۰ هزار نفر تحت غربالگری دیابت 
و پرفشاری خون در مراکز بهداشتی درمانی ما 

قرار گرفتند.
بیماری های  فنــی مرکــز مدیریــت  معاون 
بهداشــت، تصریــح کرد:  غیرواگیــر وزارت 

بیشترین تعداد شــرکت کننده در این پویش 
تاکنون دانشــگاه علوم پزشکی کرمانشاه بوده 
است که ۶۰۰ هزار نفر از تعداد کلی غربالگری 
شــده مربوط به این دانشــگاه علوم پزشکی 
اســت. تاکنون بیشترین تعدادی که مشکوک 
به دیابت بودند در دانشــگاه های علوم پزشکی 
شهید بهشتی، کرمانشاه، ارومیه و شیراز بودند. 
بیشترین موارد مشکوک به پرفشاری خون نیز 
در دانشگاه های علوم پزشکی شیراز، اصفهان، 
کرمانشاه و شــهید بهشتی شناسایی شده اند. 
بیشــترین موارد مشکوک به پره  دیابت نیز در 
دانشگاه های علوم پزشکی شهید بهشتی، البرز 
و اصفهان و بیشــترین موارد پیش  فشار خون 
بالا نیز در دانشگاه های علوم پزشکی کرمانشاه، 
البرز و شــهید بهشتی تاکنون شناسایی شده 

است.
او دربــاره اجرای فراینــد خوداظهاری در این 
پویــش،  توضیــح داد: قرار بود یــک پیامک 
حاوی لینک خود اظهاری از اوپراتورهای تلفن 
همراه برای افراد ارسال شود. فرم خوداظهاری 
پیامک ها اخیرا آماده شده است و فقط موضوع 
ارسال پیامک باقی مانده بود که مدیریت این 
شــرایط در دست انجام است و فعلا به صورت 

آزمایشی از روز ۱۱ آذرماه  تعدادی پیامک در 
حال ارســال است و چند مورد از خوداظهاری 

هم به ثبت رسیده است.
بیماری های  فنــی مرکــز مدیریــت  معاون 
غیرواگیر وزارت بهداشت، تاکید کرد: یک نکته 
مهم برای تکمیل فرم خوداظهاری فشارخون 
و دیابت این اســت که اولا سرشــماره ارسال 
پیامک از سوی وزارت بهداشت است و ثانیا در 
صورت نصب فیلترشکن های احتمالی بر تلفن 
همراه، این فیلترشکن ها باید خاموش باشد و 

بعد روی لینک بزنند.
وی افزود: زمانی که افراد وارد لینک می شوند 
لازم اســت که کد ملی، شــماره تلفنی به نام 
همان کد ملی و تاریخ تولد خود را ثبت کنند؛ 
با انجام این فراینــد یک کد برای فرد پیامک 
می شــود که با تایید و ثبت آن وارد ســامانه 
اصلی می شــوند و می توانند پــس از مطالعه 
راهنمای مخصــوص، پرسشــنامه را تکمیل 
کنند. درصورتی که فرد بر اساس اظهارنامه ای 
که پر کرده اســت، در خطر شناخته شود باید 
به صورت ناشتا )منظور از ناشتا ۸ ساعت عدم 
دریافت کالری کافی اســت و افراد می توانند 
آب ســاده بنوشند( به مراکز بهداشتی درمانی 

مراجعه کند. در صورتی که فرد کمتر از شش 
ماه قبل نیــز آزمایش قندخون داده باشــد، 
نتایجش قابل قبول اســت. مهدوی ادامه داد: 
توصیه ما این اســت که اگر فشــارخون فرد 
بالاتر از ۱۴۰ روی ۹۰ بود، دو بار فشــارخون 
را اندازه گیری کرده و میانگین آن را در سامانه 
ثبت کنند. درصورتی که فشارخون پایین تر از 
عدد ذکر شده باشــد همان یکبار اندازه گیری 

فشارخون کافی  است. گفتنی است؛ طبق اعلام 
قبلی مســئولان وزارت بهداشــت، غربالگری 
دیابت و فشــارخون گروه هدف از ۲۰ آبان ماه 
شروع شــده و تا ۱۵ دی ماه ادامه دارد و قرار 
اســت طی این پویش که همه افراد ۱۸ سال 
و بالاتــر )متولدیــن قبــل از ۱۳۸۴.۰۸.۰۱( 
ســاکن در کشور گروه هدف آن هستند تحت 

غربالگری پرفشاری خون و دیابت قرار گیرند.

حاشیه های افتتاح خط متروی پرند

 از ۲۷ بار وعده افتتاح تا خوشحالی برای خط برگشت

مدیرعامل انجمن اوتیسم اعلام کرد

هزینه بیمار اوتیسم ماهانه ۸ میلیون تومان است
مدیرعامل انجمن اوتیســم، هزینه توانبخشی 
بیماران اوتیســم را ماهانه بین ۷ تا ۸ میلیون 
تومان اعلام کرد. به گزارش مهر، سعیده صالح 
غفاری گفت: بر اساس بسته خدمتی که وزارت 
بهداشــت برای یک بیمار اوتیســم در سطح 
متوسط مشــخص کرده اســت، بیش از ۲۵ 
نشست توانبخشی لازم است که بر اساس نرخ 
بخش خصوصــی و دولتی بین ۷ تا ۸ میلیون 
تومان می شــود. وی افزود: بیــش از ۷ هزار و 
۲۰۰ بیمار اوتیسم تاکنون به انجمن مراجعه 
کرده اند و به مراکــز درمانی و خدماتی مورد 
نیاز معرفی شدند. صالح غفاری گفت: مشکلات 

بیماران اوتیسم از دوره شیرخواری و کودکی 
آغاز می شود تا بزرگسالی ادامه دارد و اگر تحت 
مراقبت های درمانی و توانبخشــی قرار نگیرد 

این بیماری تشدید می شود. 
مدیرعامل انجمن اوتیســم افزود: در جلســه 
با ســازمان های بیمه گر، مقرر شــد خدمات 
بیماران اوتیســم بر اســاس پوشش صندوق 
بیماری هــای خاص و صعب العلاج محاســبه 
شود و در ســازمان بیمه سلامت این پوشش 
هم اکنون در اختیار بیماران اســت و سازمان 
بیمــه تأمیــن اجتماعی نیز، مکلف شــد در 
مدت یک ماه ســامانه های خود را برای بهره 

مندی خدمات الکترونیک بیماران اوتیســم با 
پوشش بیمه ای فراهم کند. صالح غفاری گفت: 
همچنین پس از کســر سهم بیمه پایه مابقی 
مخارج توانبخشــی بیماران از محل صندوق 

بیماران صعب العلاج پرداخت می شود.
وی افزود: ۳۱۳ مرکز خدمــات درمانی برای 
بیماران اوتیسم در کشور وجود دارد که بیمه 
ســلامت برای سهولت دسترســی بیماران از 
درمانگران نیز خواســته است تا معطل مجوز 
مراکز نباشــند و خــود برای ارائــه خدمات 
توانبخشی طرف قرارداد با بیمه سلامت شوند 

که کمک بزرگی به این بیماران است.

ادامه حضور اورژانس در میادین تهران 
به دلیل آلودگی هوا

رئیس مرکز اورژانس استان تهران اعلام کرد که با توجه به تداوم آلودگی هوای 
پایتخت ناوگان اورژانس تهران همچنان در میادین اصلی شهر استقرار داشته و 

پایگاه های اورژانس نیز در آماده باش قرار دارند.
محمد اســماعیل توکلی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به تداوم وضعیت آلودگی 
هوای تهران گفت : از ابتدای هفته جــاری تاکنون اورژانس تهران در آماده باش 

کامل قرار دارد. 
وی بــا بیان اینکه با توجه به میزان آلودگی هوای شــهر تهران ناوگان اورژانس 
اســتان تهران همچنان در میادین اصلی شهر تهران مستقر خواهد بود، گفت: 
آمبولانس های اورژانس در میادین آزادی، انقلاب اســلامی، تجریش، فردوسی و 
شهرری مستقر هستند و علاوه بر آن پایگاه های اورژانس نیز در آماده باش کامل 

قرار دارند.
رئیس مرکز اورژانس اســتان تهران با بیان اینکه اورژانس تا زمانی که وضعیت 
آلودگی هوا با همین وضعیت ادامه داشــته باشــد، در میادین مستقر بوده و در 
حالت آماده باش اســت، گفت: لازم است شهروندان نیز از تردد غیرضروری جدا 
خودداری کرده و تا حد امکان از ناوگان حمل و نقل عمومی برای انجام ترددهای 
ضروری خود استفاده کنند. همچنین لازم است که شهروندان در صورت احساس 
تنگی نفس، دو بینی، سردرد، سرگیجه و تهوع به عوامل اورژانس مراجعه کنند 

تا به وضعیت آنها رسیدگی و اقدامات لازم انجام شود.

اورژانس

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد

وجود ۸ تا ۹ میلیون بیمه  نشده در کشور
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با تأکید بر حمایت مؤثر 
دولت و مجلس از برنامه های تحولی سازمان تأمین اجتماعی 
و توانمندی درونی این ســازمان برای ایجاد تحول در نظام 
بازنشســتگی و بیمه اجتماعی و غلبه بر مشــکلات گفت: 
جمعیت کشــورها و در نتیجه صندوق هــای بیمه ای دچار 
پیری می شــوند و این روندی جهانی اســت و تجربه های 
ارزشــمندی هم برای مقابله با تبعات این روند وجود دارد 
که باید متناســب با اقتضائات و شرایط داخلی مورد توجه 

قرار گیرد.
به گزارش ایسنا، میرهاشم موسوی در بازدید نظارتی از حوزه 
بیمه ای این سازمان که با حضور جمعی از معاونان و مدیران 
این سازمان انجام شد، افزود: تجربه چندساله اخیر مؤید آن 
اســت که با تمرکز راهبــردی روی چالش ها و اتخاذ تدابیر 
و تصمیمات درســت مبتنی بر عقلانیت و حساب و کتاب، 

تحول در نظام تأمین اجتماعی و غلبه بر چالش ها امکانپذیر 
اســت. از ظرفیت ها و توان نیروی انسانی و انباشت تجربه 
۷۰ ســاله تأمین اجتماعی می توان استفاده کرد و بر برخی 

مشکلات روزانه که همه را درگیر می کند، غلبه پیدا کرد.
وی ادامه داد: تأمین اجتماعی اکنون در ریل امیدواری قرار 
گرفته و در آغاز مسیر تحول هستیم. با همراهی همه قوا و 
تلاش کارکنان و مدیران سازمان تأمین اجتماعی بخشی از 
مشکلاتی را که در سال ۱۴۰۰ داشتیم، پشت سر گذاشته ایم 
و ســازمان را از آن فشار متراکم خارج کرده ایم. اما با وجود 
همه زحمات و همه دستاوردها، کارهای انجام نشده زیادی 

هم باقی مانده اســت. وضعیت حال حاضر سازمان را باید با 
نــگاه به آینده مدیریت کرد نه جدای از آینده. آینده پژوهی 
صرفاً به معنای دیدن آینده نیست؛ بلکه به معنای ساختن 
آینده است. ما می توانیم و باید کارهای بزرگ تری در مسیر 
توسعه خدمات و تحول در حکمرانی تأمین اجتماعی انجام 
بدهیم. مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی افزود: براساس 
برخی برآوردها بین ۸ تا ۹ میلیون نفر جمعیت بیمه نشــده 
در کشور وجود دارد که توسعه پوشش بیمه به این افراد هم 
تکلیف قانونی و هم پنجره فرصت ســازمان تأمین اجتماعی 
برای بهبود شرایط منابع ورودی به صندوق است. برخی از 

کارهایی که الان در ســازمان در حوزه توسعه پوشش بیمه 
در حال پیگیری اســت، باید ۳۰ سال پیش آغاز می شده و 
معتقدیم در کنار مدیریت مشکلات جاری باید به تعهدات و 

چالش های آتی سازمان هم توجه ویژه داشته باشیم.
وی افــزود: جمعیــت ۸ تا ۹ میلیون نفر افــرادی که بیمه 
نیستند، پنجره فرصتی ماست و با هر مدلی و هر محاسبه ای 
که صرفه و صلاح سازمان و اقتضای شرایط باشد، همگرایی 
حاکمیتــی باید به وجود بیاید و بایــد کار را انجام بدهیم. 
افق ما باید این باشــد که به روزی برســیم که ۱۰۰ درصد 
جامعه ایران تحت پوشش بیمه فراگیر ایرانی باشند. مطابق 
اســتاندارد جهانی بیمه ای؛ نظام بیمه ای نمی تواند و نباید 
ورودی خود را هیچ گاه ببندد و حتی یک نفر آخر هم نباید 
از دسترســی به بیمه محروم باشد. جامعیت و فراگیری در 

نظام بیمه ای رمز توانمندی نظام است.

هوای تهران تا ظهر چهارشنبه آلوده است
براساس اعلام اداره کل هوانشاسی استان با توجه به عدم وزش باد قابل ملاحظه، 
شــرایط برای انباشــت ذرات آلاینده هوا مهیاست. از این رو کاهش کیفیت هوا 
در سطح اســتان و افزایش غلظت آلاینده ها در نواحی شهری و پرتردد، تا ظهر 

چهارشنبه )۱۵ آذر( مورد انتظار است.
به گزارش ایسنا، بر اساس بررسی نقشه های پیش یابی و تحلیل الگوهای همدیدی 
وضعیت جوی اســتان تهران طی ســه روز آینده آسمانی صاف تا قسمتی ابری 
گاهی با وزش ملایم باد در ارتفاعات گاهی وزش متوسط باد پیش بینی می شود.

از عصر چهارشــنبه تا جمعه )۱۵ تــا ۱۷ آذر( با گذر موجی از اســتان رخداد 
ناپایداری هایی به شــکل افزایش ابر، وزش باد و بارش پراکنده، در بعضی نواحی 
گاهی رگبار باران مورد انتظار است که بهبود کیفیت هوا در این مدت را در پی 

دارد.
 در بعضی ساعت های پنجشنبه و جمعه وزش باد شدید در نیمه جنوبی و نواحی 

غربی پیش بینی می شود.
همچنین از چهارشنبه تا پنجشنبه کاهش نسبی دما در سطح استان مورد انتظار 
است. آســمان تهران امروز )۱۴ آذر( صاف وغبارآلود و گاهی وزش باد ملایم با 
حداقل دمای ۶ و حداکثر دمای ۱۹ درجه سانتیگراد و طی چهارشنبه )۱۵ آذر(  
کمی ابری و غبار محلی، از بعد از ظهر نیمه ابری و گاهی وزش باد با حداقل دمای 

۷ و حداکثر دمای ۱۶  درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

هواشناسی

آمادگی تولید اولین قطار سریع السیر برون شهری ملی
مدیر کارگروه طراحی و ساخت قطار 
ملــی از آمادگی بــرای تولید اولین 
قطار سریع السیر برون شهری ملی 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، طاهرزاده در مراسم 
تولیدکنندگان داخلی  گردهمایــی 
انبوه قطــار مترویی  پروژه تولیــد 
ملی با بیان اینکه براســاس احکام 
برنامه ششم توسعه، بر بو می ســازی واگن مترو تاکید شده است و با هماهنگی 
شــرکت های دانش بنیان و مپنا و جهاد دانشگاهی و.... در سال ۹۸ پروژه قطار 
ملی آغاز شــد، افزود: با این هماهنگی فاز طراحی و انعقاد قرارداد ساخت آغاز و 
خوشبختانه در سال ۱۴۰۲ قطار ملی ساخته شد و در آبان ماه نیز تأییدیه سیر 

ایمن قطار اخذ شد.
وی با بیان اینکه طبق صورت جلســه شرکت ese تأییدیه سیر ایمن اخذ شد و 
گواهی نیز آماده صدور اســت، گفت: برای ساخت ۱۱۳ واگن ملی آماده هستیم 
و با تزریق ۷۷ میلیون یورو بودجه ای که به این پروژه اختصاص داده شــده این 

مهم آغاز می شود.
 طاهــرزاده تاکیــد کرد: آماده هســتیم که پکیــج دوم قطار ملی را در ســال 
آینده شــروع کنیــم و همچنین در صورت حمایت مســئولان آمــاده تولید 
 یک رام قطار ســریع الســیر برون شــهری هســتیم که امیدواریم با مساعدت 

مسئولان این مهم محقق شود.

شهری
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دستگیری سارق موتورسیکلت نواب 
سرکلانتر هشتم پلیس پیشگیری تهران از دستگیری 2سارق موتورسیکلت در 
محله نواب خبر داد . به گزارش خبرگزاری پلیس ، سرهنگ » عبدالرضا محمدی« 
ســرکلانتر هشــتم پلیس پیشــگیری تهران اظهار کرد: نهم آذر ماه، در راستای 
اجــرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی، ماموران کلانتــری 108 نواب در محدوده 
خیابان »قصرالدشــت« تهران در حال گشت زنی بودند که گزارشی شامل سرقت 
موتورسیکلت به دست ماموران کلانتری می رسد. وی ادامه داد: چندی بعد ماموران 
2سارق را شناســایی و پس از رویت متهمان، دستور ایست را اعلام می کنند که 
متهمان پس از مشــاهده گشت پلیس بلافاصله متواری شده و به هشدار ماموران 
بی توجهی کردند . این مقام انتظامی تصریح کرد: ماموران با تجربه در نخستین  گام 

با استفاده از شگرد های پلیسی موفق به دستگیری متهمان شدند .
سرهنگ محمدی خاطر نشان کرد: از متهمان آلات و ادوات سرقت شامل یک 
قیچی قفل بر و یک عدد بشکن کشف شد و پس از انتقال به کلانتری در تحقیقات 
ابتدایی به جرم خود مبنی بر سرقت موتورسیکلت و دیگر سرقت های موتورسیکلت 

در سطح معابر تهران اعتراف کردند .
سرکلانتر هشتم پلیس پیشگیری تهران خاطر نشان کرد: با صدور قرار قانونی 
از سوی مرجع قضائی متهمان برای کشف جرائم احتمالی و شناسایی سایر شکات 

دیگر در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفتند.
سرکلانتر هشتم پلیس پیشگیری تهران همچنین از دستگیری یک سارق حرفه 
ای موتورسیکلت هنگام پرسه زنی با یک دستگاه موتورسیکلت مسروقه خبر داد 
و گفت : متهم برای کشف جرم در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت . به 
گزارش خبرگزاری پلیس ، سرهنگ »عبدالرضا محمدی« سرکلانتر هشتم پلیس 
پیشــگیری تهران اظهار کرد: دوازدهم آذر ماه، در راســتای اجرای طرح ارتقای 
امنیت اجتماعی، ماموران کلانتری 115 رازی در محدوده خیابان »ولیعصر« تهران 
در حال گشــت زنی بودند که به یک دستگاه موتورسیکلت که رفتار نامتعارف از 
خود نشــان می داد مشکوک شــدند و تحقیقات ابتدایی را آغاز کردند . وی افزود: 
بررســی های اولیه ماموران نشان می داد، موتورسیکلت چندی قبل از مرکز تهران 
به ســرقت رفته و سرنشین آن سارق حرفه ای است که همین سرنخ کافی بود تا 
دستور ایســت وسیله نقلیه مذکور صادر شود . سرکلانتر هشتم پلیس پیشگیری 
تهران ادامه داد: سرنشین موتورسیکلت پس از مشاهده گشت پلیس بلافاصله به 
طرز خطرناکی متواری شد و به هشدار ماموران بی توجهی کرد . این مقام انتظامی 
تصریح کرد: ماموران در نخســتین گام با ایجاد طرح مهار موتور ســیکلت مذکور 
را متوقف و موفق به دســتگیری متهم شــدند . سرهنگ محمدی با بیان اینکه از 
کوله پشــتی متهم آلات و ادوات سرقت شامل آچار قفل شکن کشف شده است، 
خاطرنشان کرد: متهم پس از انتقال به کلانتری در تحقیقات ابتدایی به جرم خود 
مبنی بر سرقت 10 موتورســیکلت اعتراف کرد. وی افزود: در تحقیقات تکمیلی 
ماموران نیز مشخص شد، متهم دارای سوابق متعدد کیفری بوده و اقدام به سرقت  
موتورسیکلت شهروندان در ساعات پایانی شب در سطح خیابان های تهران می کرد . 
ســرکلانتر هشتم  پلیس پیشگیری تهران خاطرنشان کرد: با صدور قرار قانونی از 
سوی مرجع قضائی متهم برای کشف جرائم احتمالی و شناسایی سایر شکات دیگر 

در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی تهران قرار گرفت.

ناکامی باند سارقان منزل در نارمک 
سرکلانتر چهارم پلیس پیشگیری تهران از دستگیری سارقان حرفه ای که از 

منازل مسکونی سرقت می کردند، خبر داد .
سرهنگ »امیر هوشنگ امیری« سرکلانتر چهارم پلیس پیشگیری تهران بزرگ 
در گفت و گو با پایگاه خبری پلیس در تشریح این خبر بیان داشت: یازدهم آذرماه 
تیم عملیات کلانتری 127 نارمک در حال گشت زنی در خیابان »جانبازان« تهران 
بودند که به 4 نفر که با خودروی سواری پژو پارس، منازل مسکونی این محدوده 
را زاغ زنی می کردند، مشــکوک و تحت مراقبت های ویژه پلیســی قرار می دهند. 
این مقام انتظامی با اشــاره به اینکه در استعلام شماره پلاک خودرو مشخص شد 
پلاک خودرو جعلی می باشد، در نخستین گام با زیر نظر گرفتن سارقین به صورت 
نامحســوس مشاهده شد که سارقان قصد ســرقت از منازل را دارند که بلافاصله 
نسبت به دستگیری ســارقان اقدام که با مشاهده ماموران از محل متواری شدند 
و با ایجاد طرح مهار و اســتفاده از قانون بکارگیری سلاح، خودرو متهمان پس از 

تعقیب و گریز چند کیلومتری متوقف و هر 4 متهم اصلی پرونده دستگیر شدند.

اخبار کوتاه

رئیــس پلیــس آگاهــی تهران بــزرگ از 
دســتگیری چهار کلاهبردارحرفه ای 2 مرد و 
2زن که با شــگرد نشر آگهی اجاره آپارتمان با 
مبلغ کمتر از عرف بازار در سایت دیوار اقدام به 

کلاهبرداری از مستاجران می کردند، خبر داد .
به گزارش پایــگاه خبری پلیس، ســردار 
کارآگاه »علــی ولیپــور گــودرزی« رئیــس 
پلیس آگاهــی پایتخت اظهار کــرد: با وقوع 
کلاهبرداری هــای متعــدد از مســتاجر ان در 
پایتخت، موضوع رسیدگی به پرونده در دستور 
کار تیمی زبده از کارآگاهان پایگاه  دهم پلیس 

آگاهی قرار گرفت .
وی افزود: بنابرحساسیت موضوع کارآگاهان 
وارد عمل شــدند و در تحقیقات میدانی خود 
پی بردند،  4 نفر با چرب زبانی و جعل اســناد 
چندین ملک را به 40 شــاکی در تهران اجاره 
داده و پس از دریافت پول رهن متواری شده اند.

رئیس پلیس آگاهــی پایتخت عنوان کرد: 
کارآگاهــان پایــگاه دهم پلیــس آگاهی در 
نخســتین گام با اقدامــات اطلاعاتی، هویت 

کلاهبرداران حرفه ای را شناســایی و آنها را در 
یک عملیات منســجم با هماهنگی قضایی در 
تهران دستگیر کردند . ســردار ولیپورگودرزی 
متذکر شــد: کارآگاهان با تحقیقات گسترده 
میدانی پی بردند متهمان قصد داشته تا مجدد 
این اعمــال مجرمانه را انجــام دهند، تصریح 
کرد: متهمان پس از انتقال به پلیس آگاهی به 
جرم خود مبنی بر کلاهبرداری با شگرد اجاره 
آپارتمان با قیمت کمتر از عرف بازار از 40 مال 

باخته اعتراف کردند .
وی  خاطرنشــان کرد: متهمــان با صدور 
قرار قانونی از ســوی مرجع قضائی برای کشف 
جرائم احتمالی و شناسایی سایر مال باختگان 
در اختیار کارآگاهان  پایگاه دهم پلیس آگاهی 

قرار گرفتند
بازداشت عامل اغفال زنان میانسال در تهران
رئیس پلیس آگاهــی پایتخت همچنین از 
بازداشت عامل اغفال زنان میانسال در تهران، 

خبر داد.
به گزارش  خبرگزاری پلیس، سردار کارآگاه 

»علــی ولیپور گورزی« رئیــس پلیس آگاهی 
پایتخت اظهار کرد: با وقوع سرقت های سریالی 
از خانه های چند زن میانسال و کلاهبرداری از 
آنها با شگرد مشابه موضوع رسیدگی به پرونده 
در دســتور کار تیمی زبده از کارآگاهان پایگاه 

دهم پلیس آگاهی قرار گرفت .
وی افــزود: تحقیقات ابتدایــی کارآگاهان 
نشــان داد، یک مرد جــوان در فضای مجازی 
طعمه های خود که اکثرا زنان میانسال و مجرد 
بوده را شناسایی کرده و پس از اعتمادسازی به 

قصد سرقت وارد خانه آنها شده است .
این مقام ارشــد انتظامــی تصریح کرد: در 
ادامــه تحقیقات مشــخص شــد، متهم پس 
از اینکه مــدارک هویتی شــکات را به همراه 
طلاجات و پول به ســرقت برده با اســتفاده از 
این مدارک دست به اعمال مجرمانه دیگری از 
جمله کلاهبرداری زده اســت. وی افزود: بنا بر 
حساسیت موضوع کارآگاهان وارد عمل شدند 
و با بهره گیری از شــیوه های کشف نوین جرم 
و اقدامات اطلاعاتی هویت متهم را شناســایی 

کردند که در ادامه نیز مخفیگاه وی کشف شد.
ســردار گودرزی متذکر شد: کارآگاهان در 
گام بعدی پس از هماهنگی های لازم با مرجع 
قضائی راهي مخفیگاه متهم شدند و وی را در 
یک عملیات منسجم دستگیر کردند که متهم 
در همان بازجویی های اولیه به جرم خود مبنی 
بر سرقت و کلاهبرداری از زنان میانسال اعتراف 
کرد. رئیس پلیس آگاهی پایتخت خاطرنشان 
کرد: با صدور قرار قانونی از سوی مرجع قضائی 
متهمان برای کشف جرائم احتمالی و شناسایی 
سایر شکات در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی 

قرار گرفت.
دستگیری باند 9 نفره سارقان یک 

طلافروشی در سطح شهر تهران
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ همچنین 
از دستگیری باند 9 نفره سرقت از طلافروشی 

در سطح شهر تهران خبر داد .
به گزارش خبرگزاری پلیس، سردار کارآگاه 
»علی ولی پور گودرزی« رئیس پلیس آگاهی 
پایتخت اظهار داشــت: در پی وقوع یک فقره 

سرقت از یک طلافروشــی و دریافت شکایت 
شــاکی به پلیس، موضوع رســیدگی به این 
پرونده در دســتورکار تیمی زبده از کارآگاهان 

پایگاه یازدهم پلیس آگاهی قرار گرفت .
وی افزود: کارآگاهان در گام نخســت طی 
تحقیقات اطلاعاتی و میدانی دریافتند، هشتم 
آبان ماه سال جاری فردی به همراه همدستش 
با نفوذ به یک طلافروشــی در ســطح شــهر 
تهــران مقدار زیادی طلا بالــغ بر 20 میلیارد 
تومان سرقت کرده و به همراه آن دوربین های 
مداربســته را به همراه تجهیزاتش ســرقت و 

متواری شده است .
این مقــام انتظامی در ادامــه تصریح کرد: 
کارآگاهــان در ادامــه با توجه به حساســیت 
موضوع اقدامات گسترده کارآگاهی و اطلاعاتی 
را آغاز کردند و موفق شــدند هویت فرد سارق 
را شناســایی کنند که در ادامه متوجه شدند، 
ســارق یک فرد 50 ســاله که در گذشته در 
همان طلافروشی مشغول به کار بوده با طراحی 

نقشه ای سرقت را انجام داده است .
ســردار ولی پــور گــودرزی در ادامه بیان 
داشــت: کارآگاهــان در ادامه با اســتفاده از 
شــیوه های نوین کشــف جرم موفق شــدند 
مخفیگاه متهم را شناسایی و پس از مراقب های 
شــبانه روزی نهایتا در تاریخ دهم آذرماه سال 
جاری متهم را در مخفیگاهش در سطح شهر 
تهران طی یک عملیات غافلگیرانه دستگیر و به 
پایگاه یازدهم انتقال دادند . وی در ادامه گفت: 
متهم در بازجویی اولیه منکر حقایق شد، اما در 
ادامه با توجه به مستندات موجود ناگزیر لب به 
اعتراف گشود و اقرار داشت؛ گذشته در همین 
طلافروشی مشغول به کار بوده و انگیزه سرقت 
را ورشکستی و سپس طمع برای پولدار شدن 

اعلام کرده است .
این مقــام انتظامی در ادامه متذکر شــد: 
کارآگاهان جهت کشف اموال مسروقه اقدامات 
کارآگاهــی را آغاز کردند و دریافتند؛ طلاها در 
منــزل یکی از اقوام متهم در منزل جاســازی 
شده و کارآگاهان طی یک عملیات غافلگیرانه 
طی صدور قــرار قانونــی از مراجع قضایی به 
منزل اقوام متهم مراجعه و طی بررســی منزل 
مقدار زیادی طلا آب شــده در گوشــه و کنار 
خانه کشف و به همراه متهم به پایگاه یازدهم 
انتقال دادند . سردار ولی پور گودرزی در پایان 
با بیان اینکه تعداد 8 تن از همدســتان سارق 
که در این سرقت نقش داشته اند دستگیر و به 
پایگاه یازدهم منتقل شــدند، خاطرنشان کرد: 
متهمان با صدور قرار قانونی از ســوی مراجع 
 قضائــی، به همراه اســناد و پرونــده تکمیلی 

به زندان منتقل شدند.

دســتگیری  از  ری  شهرســتان  انتظامــی  فرمانــده 
فروشــنده مواد مخدر که اقدام به توزیــع انواع مواد مخدر 
درمحدوده«باقرشهر« شهرستان ری می نمود به همراه کشف 
مواد مخدر، خبر داد . به گزارش خبرگزاری پلیس، سرهنگ 
»محمدقاســم طرهانی« فرمانده انتظامی شهرستان ری در 
تشــریح این خبر بیان داشت: در راستای  مطالبات مردمی 
و دریافت خبری در هفته هــای اخیر مبنی بر اینکه فردی 
با هویــت معلوم اقدام به فروش مواد مخــدر در محدوده« 
باقرشــهر« می نماید، موضوع بصورت ویژه در دســتور کار 

کلانتری 175 شهرستان قرار گرفت .          
وی افزود: با انجام کارهاي دقیق اطلاعاتي و اســتفاده از 
شگردهاي خاص پلیسي زمان و محل فعالیت خرده فروش 
شناسایي و در همین ارتباط پس از انجام هماهنگی های لازم 
در دهم آذر ماه 1402 به محل اعزام شدند و متهم را در یک 

عملیات ضربتی و غافلگیرانه دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی شهرســتان ری در ادمه ابراز داشت: در 
بازرســی از 5 کیلو 500 گرم مواد مخــدر از نوع تریاک به 
همراه ترازو و دستگاه کارتخوان کشف که به همراه متهم به 
کلانتری انتقال داده شد.ســرهنگ طرهانی در پایان با بیان 
این که متهم پس از تشکیل پرونده و پایان تحقیقات تحویل 
مراجع قضائی گردید، افزود: پلیس از هیچ تلاشي در جهت 
مقابله با سوداگران مرگ و بالا بردن احساس امنیت و ایجاد 
امنیت در جامعه فروگذار نخواهد کرد و در صورت برخورد با 
هر گونه موارد مشــکوک به خصوص مواد مخدر مراتب را از 

طریق شماره تلفن 110 به پلیس اطلاع رسانی کنند.

عربده اشرار سطح 1 در نطفه خفه شد 
فرمانده انتظامی شهرســتان ری همچنین از دستگیری 
2 شــرور که اقدام به عربده کشی، شــرارت، ضرب و جرح 
شهروندان و ایجاد رعب وحشــت در بین آنان در محدوده 
»حســن آباد« نموده بود، خبرداد . ســرهنگ »محمدقاسم 
طرهانــی« در گفت و گو با خبرگزاری پلیس، با بیان اینکه 
اقدامــات و رفتارهاي اراذل و اوباش باعث تشــویش اذهان 
عمومی و القاء حس ناامنی در جامعه مي شود؛ به نارضایتي 
مردم در این رابطه اشــاره و اظهار داشت: پلیس با جدیت با 
برهــم زنندگان نظم و امنیت عمومــی مقابله و تحت هیچ 
شرایطی اجازه نمی دهد افرادی نظم و امنیت جامعه را برهم 

بزنند. وی در ادامه با اشاره به شناسایی و دستگیری 2 شرور 
و اراذل و اوباش سابقه دار سطح یک در عملیات هوشمندانه 
و مقتدرانه ماموران انتظامی کلانتری 176 حسن آباد افزود: 
شروران دستگیر شــده که با نزاع و درگیری، عربده کشي 
و ضرب و جرح شــهروندان باعث رعب و وحشــت در بین 
مردم شــده بودند ؛ در اقدامی غافلگیرانه در مخفیگاهشان 
در محدوده »حسن آباد« با شلیک چند گلوله دستگیر و در 

برابر اقتدار پلیس به زانو درآمد.
فرمانــده انتظامــی شهرســتان ری بــا بیــان اینکه 
دســتگیري این شــرور باعث رضایتمندي مــردم و تقدیر 
آنــان از عملکرد مقتدرانه پلیس را موجــب گردید؛ گفت: 
متهمان دســتگیر شــده که دارای ســوابق متعدد شرارت 
 و سرقت می باشــند جهت ســیر مراحل قانونی به مراجع 

قضائی تحویل داده شدند.

رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ خبر داد

کلاهبرداری 100 میلیاردی، از مستاجران 

موادفروش باقر شهر با 5 کیلوگرم تریاک دستگیر شد 

رئیــس پلیس مبارزه با مواد مخدر فاتب گفت: در 
عملیــات این پلیس اعضای بانــد قاچاق مواد مخدر 
منهدم دســتگیر و 28کیلوگرم مــاده مخدر هروئین 
از خــودرو حمل مواد قاچاقچیان در محور مواصلاتی 

منتهی به پایتخت کشف شد .
ســرهنگ »حســین باباپــور« در گفت وگــو با 
خبرگزاری پلیس، به تشریح این خبر پرداخت و گفت: 
در راستای مبارزه قاطعانه و همه جانبه پلس مبارزه با 
موادمخدر فاتب علیه قاچاقچیان و ســوداگران مرگ، 
مامورین عملیــات ویژه پلیس مبــارزه با موادمخدر 
تهران بزرگ، با انجام گشــت نامحســوس و آشکار و 
همچنین برگزاری ایســت و بازرســی در محور های 
مواصلاتی منتهی به پایتخت به یک خودروی سواری 
که به مقصد تهران در حال حرکت بود مشکوک و به 

راننده دستور توقف دادند.
این مقام انتظامی عنوان داشــت: با توقف خودرو 
و رعایت حقوق شهروندی و موازین قانونی از خودرو 
بازرســی دقیق انجام شــد که طی آن 28 کیلوگرم 
هروئین که در قســمت های مختلف ماشین جاسازی 
شده بود کشــف و متهمان برای بررسی دقیق تر به 

پلیس مبارزه با موادمخدر پایتخت منتقل شدند.
رئیــس پلیس مبارزه با مــواد مخدر تهران بزرگ 
در پایان خاطرنشــان کرد: متهمان پس از دستگیری 
در بازجویی های فنی به جــرم خود مبنی برحمل و 
قاچاق موادمخدر اعتراف کرده و عنوان داشــتند که 
هروئین های مکشوفه را از مرزهای جنوب شرقی تهیه 
و قصد توزیع آن در پایتخت را داشتند، لذا جهت سیر 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شدند.

جانشــین فرمانــده انتظامی شهرســتان ری از 
دستگیری 2 سارق سابقه دار و حرفه ای موتورسیکلت 
در محدوده دولت آبــاد و کهریزک خبر داد و گفت: 
از این متهمان، 2 موتورســیکلت، 13 عدد ســوئیچ 
موتورســیکلت و تعدادی تلفن همراه مسروقه کشف 
شد . به گزارش خبرگزاری پلیس، سرهنگ »سیدرضا 
عمادالدین« در تشــریح این خبر بیان داشت: در پی 
وقوع ســرقت موتور ســیکلت در هفته های اخیر در 
محــدوده »دولت آباد« و »کهریزک«، رســیدگی به 
موضوع و دســتگیری سارق یا سارقان در دستور کار 
کلانتری هــای 167 دولت آباد و 175 کهریزک، قرار 
گرفت و گشتزنی های نا محسوس و هدفمند افزایش 
یافــت. وی گفــت: ماموران ایــن 2 کلانتری در پی 
گشتزنی های هدفمند در ساعات پیک جرائم در نقاط 

جرم خیز، در دهم آذر ماه امسال موفق به دستگیری 
2 ســارق حرفه ای و ســابقه دار موتورســیکلت در 
حین سرقت شــده و در بازرســی از آنها 2 دستگاه 
موتورسیکلت مسروقه، 13  عدد سوئیچ موتورسیکلت 

و تعدادی تلفن همراه مسروقه کشف کردند.
سرهنگ عمادالدین خاطر نشان کرد: در تحقیقات 
انجام شده این متهمان که دارای سوبق متعدد بوده و 
هر بار پس ازدستگیر مجددا به اقدامات مجرمانه خود 
می پرداختند، به جرایم خــود اعتراف و برای تعیین 

تکلیف به دادسرا منتقل شدند.
مردم نقش مهمی در ارتقــاء امنیت اجتماعی در 
ســطح جامعه دارند و از این رو می توانند با اعلام به 
موقع این گونه سرقت ها به پلیس، ما را در دستگیری 

هرچه سریعتر سارقان کمک کنند.

دستبند پلیس، بر دست سارقان موتورسیکلت در شهرری کشف 28 کیلوگرم هروئین در عملیات پلیس پایتخت 

رئیس پلیس امنیت اقتصادي تهران بزرگ از کشــف 20 
میلیارد ریال ادکلن های قاچاق در مرکز تهران خبر داد .

به گزارش خبرگزاری پلیس، ســرهنگ کارآگاه  »مهدی 
افشــاری »  رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران با اعلام 
این خبر بیان داشت: ماموران معاونت مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز پلیــس امنیت اقتصــادی از  انتقال  مقادیر فراوانی 
ادکلن های قاچاق توسط یک دســتگاه راننده خودروی 
باربری  مطلع شــدند  و تیمی  از ماموران این پلیس  به  
بررســی موضوع پرداختند. وی عنوان کرد: با شناسایی 
خودرو و مسیر تردد خودرو،   در نهایت خودروی مذکور 
در محدوده خیابان » 15 خرداد« تهران متوقف و راننده 
آن دستگیر  شــد. رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران 
بزرگ با بیان اینکه در بازرسی از داخل خودرو یک هزار و 

817 عدد ادکلن فاقد مجوزهای قانونی و گمرکی کشف 
شد، ابراز داشت: در این رابطه یک متهم دستگیر و اموال 
کشــف شده تحویل ســازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی شد. این مقام انتظامی با بیان اینکه کارشناسان 
ارزش ریالي کالاي کشــف شــده را 20 میلیــارد ریال 
محاســبه کرده اند،  اضافه کرد: قاچاقچیان کالا افرادی 
ســودجو و تروریستهای اقتصادی هســتند که با به دام 
انداختن رانندگان و تحویل دادن بارنامه های جعلی قاچاق 
به آنها،پس از دســتگیر شدن رانندگان ضمن عدم قبول 
مالکیت کالا تمــام جرائم متوجه رانندگان می گردد . وی 
در خاتمه از شهروندان درخواست کرد درصورت مشاهده 
هرگونه قاچاق و یا احتکارکالا با این پلیس به شماره های 

02166747343 ویا 09999871392 تماس بگیرند.

سرکلانتر ششــم پلیس پیشگیری پایتخت از دستگیری 
ســارقان حرفه ای و سابقه دار لوازم و محتویات خودروها 
در ســلیمانیه تهران خبر داد . سرهنگ »رسول بهرامی« 
در گفــت و گو با خبرگزاری پلیس، گفت: در پي مراجعه 
و شــکایت چند تن از شــهروندان در هفته های اخیر، در 
خصوص سرقت از محتویات خودرو در محدوده بلوار »نبرد 
شمالی« تهران پیگیری موضوع سریعاً به صورت ویژه در 
دســتور کار عوامل عملیات کلانتری 121 سلیمانیه قرار 
گرفت. وی افزود: در تحقیقات انجام شــده مشخص شد، 
متهمان با پرســه زنی در مناطق جرم خیز و شناســایی 
خودروهایــی که قفل صندوق عقب آنها از ایمنی کمتری 
برخوردار بودند، در فرصت مناســبی قفل صندوق عقب و 
شیشه خودرو را تخریب و محتویات داخل صندوق از قبیل 

»جک« و »ضبط« و »لاســتیک زاپاس« آن را به سرقت 
می بردند .

این مقام انتظامی در ادامه بیان داشت: مأموران کلانتری 
سلیمانیه با بهره گیری از شــیوه های کشف نوین جرم و 
روش های علمی ، هویت و آدرس پاتوق 2ســارق را که از 

سارقان سابقه دار بودند شناسایی شد.
سرهنگ بهرامی گفت: بلافاصله با هماهنگی های قضائی، 
تیمی از ماموران در روز گذشــته با کسب دستور قضائی 
وارد پاتــوق متهمان شــده و طی یک عملیات پلیســی 
هر 2متهم را دســتگیر کردند. ســرکلانتر ششم پلیس 
پیشــگیری تهران تصریح کرد: متهمان پس از انتقال به 
مقر انتظامی به 15 فقره سرقت محتویات داخل خودرو در 

محدوده »سلیمانیه« اعتراف کردند.

دستگیری سارقان محتویات خودرو در سلیمانیه کشف 20 میلیارد ادکلن قاچاق در تهران 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 

 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمی
  برابــر راي شــماره 140260319078010973 هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي 
مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي خانم زهرا صفري فرسنگي به شناسنامه شماره 127 
کدملي 2992463851 صادره کرمان فرزند مهدي در ششــدانگ یکباب 
ســاختمان تجاری مشــتمل بر انبار )کاربری عرصه صنعتی( به مساحت 
1852.84  مترمربع پلاک شماره 17491 فرعي از 3968  اصلي مفروز و 
مجزی شــده از پلاک 881 فرعی از اصلی مذکور  واقع در  بخش2 حوزه 
ثبت ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان میدان بیرم آباد جاده ماهان نبش 
امام صادق 8  خریداري از مالک رســمي آقاي عباس ابراهیم پور فرسنگی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضي اعتراضي داشته باشــند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي 
تقدیم نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/09/12                               

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/27
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمی

  برابر راي شــماره 140260319078010974 هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمان هاي فاقد ســند رسمي 
مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي خانم منصوره شــجاعي خبیصي به شناسنامه شماره 
125 کدملي 2991643374 صادره  کرمان فرزند ابراهیم در ششــدانگ 
یکباب خانه به مساحت 210 مترمربع پلاک شماره 99 فرعي از 75  اصلي 
واقع در بخش6 حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان شــهرک 
هشت بهشت کوچه 16 سمت راست خریداري از مالک رسمي آقاي جواد 
حسینی گوهری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شــود در صورتي که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/09/12 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/27

محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

شناسه آگهی: 1613578

شناسه آگهی: 1613584

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
پایتخت از دستگیری بیش از ده نفر از فرصت 
طلبان و کلاهبرداران مجازی که در پوشــش 
فروش بلیت مســابقه فوتبــال بین تیم های 
پرســپولیس ایــران و الدحیــل قطر ضمن 
ایجاد بازارســیاه مجازی اقدام به کلاهبرداری 
اینترنتی از شهروندان نیز می کردند خبر داد.

پایگاه اطلاع رســانی پلیس فتا: سرهنگ 
داود معظمی گودرزی، رئیس پلیس فتا تهران 
بزرگ با بیان اینکــه کلاهبرداران و مجرمان 
ســایبری از هر فرصتی بــرای کلاهبرداری و 
سوءاستفاده از مردم اقدام می کنند، در تشریح 
این خبر اظهار داشــت: طی چند روز گذشته 
تعدادی از شهروندان به این پلیس مراجعه و 
گفتند قصد خرید بلیت بازی پرســپولیس و 

الدحیل را در فضای مجازی داشتند که مورد 
کلاهبرداری قرار گرفته اند .

وی افــزود:  افســران ســایبری پلیس فتا 
پایتخــت بلافاصلــه تحقیقات خــود را آغاز 
کردند و در بررســی های انجام شده مشخص 
گردید افراد سودجو با درج آگهی های متعدد 
در فضــای مجازی کاربــران را به بهانه خرید 
اینترنتی بلیت این مسابقه به صفحات جعلی 
فیشــینگ هدایــت کرده و اقدام به ســرقت 
اطلاعات بانکی آنان و برداشــت غیر مجاز از 

حسابشان می کنند.
ســرهنگ معظمی گودرزی ادامه داد:  در 
بیشــتر موارد این شــیادان بلیتی در اختیار 
ندارند و صرفا بــا تبلیغات دروغین و به بهانه 
فروش اینترنتی بلیت در قالب گرفتن مبلغی 

تحت عنوان بیعانه قبل از ارســال و یا فروش 
فوری از مردم کلاهبرداری می کنند.

رئیس پلیس فتا پایتخت درباره سودجویان 
مجازی خاطرنشــان کــرد:  در مــواردی نیز 
افرادی سودجو و فرصت طلب اقدام به ایجاد 
بازارســیاه فروش بلیت های این مســابقه در 
فضــای مجازی کرده بودنــد و بلیت های این 
بازی را با قیمت های بســیار بــالا به فروش 
می رســاندند که بیش از ده نفــر از این افراد 
دستگیر و جهت ســیر مراحل قانونی تحویل 
مراجع قضایی گردیدند. وی با بیان اینکه لازم 
است شهروندان برای تهیه بلیت های مسابقات 
فوتبال و .. .به ســایتها و مراکز اعلام شــده از 
ســوی مراجع رســمی مراجعه کنند، توصیه 
کرد: به هیچ عنــوان فریب اداعاهای دروغین 

ســودجویان مجازی را نخوریــد و خریدهای 
اینترنتــی خــود را از طریق مراکــز معتبر و 
دارای نمــاد اطمینــان انجام دهیــد و برای 
آموزش های بیشــتر و اعلام موارد مجرمانه از 

طریق مرکز فوریت های ســایبری به شــماره 
 تلفن 096380 و یا سایت پلیس فتا به نشانی
www.cyberpolice.gov.ir   پیگیــری 

کنید.

پای پلیس فتا به بازی پرسپولیس باز شد
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توافق همکاری کشاورزی ایران و کوبا روی میز مذاکره
وزیر کشــاورزی کوبا و هیات همراه با وزیر جهاد کشــاورزی دیدار و پیرامون 
همــکاری دوجانبه مذاکره کردند.بــه گزارش ایلنا، تیم مذاکــره کننده کوبا به 
ریاســت وزیر کشاورزی این کشــور در تهران با وزیر جهاد کشاورزی کشورمان 
دیدار و گفت وگو کرد. محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد کشــاورزی با برشــمردن 
توانمندی های ایران در حوزه کشــاورزی گفت: پرورش میگو در سواحل، پرورش 
ماهیان گرم آبی و سردآبی، استعداد کشور در تولید محصولات باغبانی، مانند پسته، 
خرما و انواع مرکبات و امکان صادرات این محصولات از جمله نقاط قوت کشاورزی 
جمهوری اســامی ایران است.وی با اشــاره به تولید محصولات راهبردی زراعی 
تصریح کرد: ما بخش عمده ای از نیاز داخل را در کشــور تولید می کنیم و بخش 
کوچکی از برخی نیازمندی ها، از راه واردات تأمین می شود.نیکبخت در مذاکره با 
همتای کوبایی خاطرنشان کرد: در حوزه دامپروری هم بیشتر نیاز ما از تولید داخل 
تأمین می شود، در بخش لبنیات صادرکننده هستیم و در تولید مرغ با بهره مندی 
از دانش بومی، از صنعت مرغداری و زنجیره تولید متناســب با نیاز غذایی کشور 

بهره مند هستیم.

تشکیل شورای روابط تجاری ایران و قطر 
در گفتگوی تلفنی علی اکبر محرابیان وزیر نیرو و شــیخ محمد بن حمد بن 
قاسم العبدالله آل ثانی وزیر صنعت و تجارت قطر بر تشکیل شورای روابط تجاری 
ایران و قطر به منظور توسعه روابط اقتصادی دو کشور تاکید شد.به گزارش ایلنا از 
وزارت نیرو، در آستانه برگزاری نهمین اجاس کمیسیون همکاری های مشترک 
اقتصادی ایران و قطر، طی گفتگوی تلفنی »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو و رئیس 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی جمهوری اسامی ایران و قطر و » شیخ 
محمد بن حمد بن قاســم العبدالله آل ثانی« وزیر صنعت و تجارت قطر و رئیس 
قطری این کمیسیون بر موضوع تشکیل شورای روابط تجاری برای توسعه روابط 
اقتصادی دو کشــور تاکید شد.محرابیان در مذاکره با عبدالله آل ثانی با اشاره به 
برقراری روابط سیاسی مطلوب بین دو کشور ایران و قطر اظهار کرد: خوشبختانه 
بین دو طرف روابط سیاسی بسیار خوبی حاکم است و این مهم حاصل تاش های 
دو جانبه ایران و قطر اســت، بر این اســاس برگزاری نهمین اجاس کمیسیون 
همکاری های مشــترک اقتصادی ایران و قطر در ماه جاری فرصتی مناسب برای 

ارتقای سطح روابط اقتصادی دو کشور خواهد بود.

آغاز ثبت نام خودروهای وارداتی 
مدیر سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی از بازگشایی سایت سامانه خودروهای 
وارداتی برای ثبت نام متقاضیان مرحله اول که در اسفند ماه سال گذشته ثبت نام 
کــرده بودند، خبر داد و گفت: در این مرحله ۱۱ خودرو وارداتی عرضه شــده و 
تا پایان روز چهارشــنبه )۱۵ آذر ماه( مهلت ثبت نام وجود خواهد داشت.مهدی 
تقدســی در گفت وگو با ایســنا، از آغاز پنجمین دور ثبت نام خودروهای وارداتی 
خبر داد و گفت: از عصر دیروز )دوشنبه( به مدت سه روز سایت سامانه یکپارچه 
برای ثبت نام متقاضیان خودروهای وارداتی آغاز شــده است.این مرحله از فروش 
خودروهای وارداتی که پنجمین عرضه این خودروهاست و در قالب اطاعیه شماره 
۶ سامانه یکپارچه تخصیص خودروهای وارداتی، ارائه شده است، ۱۱ محصول که 
شش محصول دارای قیمت قطعی در مبادی ورودی و پنج محصول دارای قیمت 

علی الحساب در مبادی ورودی هستند.

شناسایی ۶۰۰۰ خانه خالی در پردیس
مدیرعامل شــهر جدید پردیس از شناســایی ۶۰۰۰ خانه خالی در پردیس و 
عرضه ۵۰۰ واحد از این تعداد خانه ها به بازار مســکن خبر داد.به گزارش ایسنا، 
خلیل محبت خواه در خصوص آمار خانه های خالی آن شهر و شناسایی بنگاه های 
غیرمجاز و فاقد مجوز، از شناسایی ۱۱۶ بنگاه معامات اماک غیرمجاز خبر داد و 
گفت: ۵۶ تعداد از این بنگاه ها پلمب قطعی شد و به سایر بنگاه های مشاور اماک 
غیرمجاز اخطار داده شده تا نسبت به اخذ مجوز و فعالیت های مجاز اقدام کنند.

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس افزود: بنگاه های مشاور اماکی وجود 
داشت که بالای ۱۰۰ واحد و حتی تا ۳۰۰ واحد در اختیار داشت که جمع کردن 
این بنگاه های مشــاور اماک غیرمجاز سبب افت و ریزش قیمت های مسکن در 
شهر جدید پردیس شد.محبت خواه توضیح داد: آمارها حاکی است که بین ۱۰ تا 
۳۰ درصد در پردیس کاهش قیمت مسکن داشتیم و با تحویل واحدهای جدید 
و تعطیلی کارگزاری در پردیس شــاهد کاهش قیمــت در پردیس خواهیم بود.
وی توضیح داد: بیش از ۴۵۰۰ واحد خالی در شهر جدید پردیس شناسایی و به 

سازمان امور مالیاتی برای اخذ مالیات معرفی شد. 

سهم فروش اینترنتی دارو ۲.۵ برابر می شود
طبق گــزارش وزارت اقتصاد در خصــوص عرضه اینترنتی دارو در کشــور، 
پیش بینی شــده که ســهم بازار فروش اینترنتی دارو نسبت به کل بازار به دلیل 
اثرات مثبت دارورســانی برخط مانند کاهش هزینه ها و افزایش رفاه بیماران، تا 
ســال ۲۰۳۰ حدود ۲.۵ برابر شود.به گزارش ایسنا، در گزارش »بررسی وضعیت 
عرضه اینترنتی دارو در ایران و مرور تجربیات بین المللی« که از ســوی معاونت 
سیاست گذاری وزارت امور اقتصادی و دارایی منتشر شده، اهمیت عرضه اینترنتی 
دارو و وضعیت آن در جهان مورد بررســی قرار گرفته که بر اســاس آن، تا سال 
۲۰۲۰، بیش از ۴۷ کشــور در دنیا فروش اینترنتی دارو را مجاز قلمداد کرده اند.

همچنین در این گزارش پیش بینی شده است که سهم بازار فروش اینترنتی دارو 
نســبت به کل بازار به دلیل اثرات مثبت دارورسانی برخط مانند کاهش هزینه ها 
و افزایش رفاه بیماران، تا ســال ۲۰۳۰ حدود ۲.۵ برابر شود.در حال حاضر طبق 
»دســتورالعمل فروش اینترنتی اقام غیردارویی در داروخانه های کشور« که از 
ســوی سازمان غذا و دارو تدوین شده است، عرضه اینترنتی دارو در ایران ممنوع 
بوده و صرفا عرضه اقام غیردارویی همچون مکمل ها، داروهای گیاهی، تجهیزات 
پزشــکی و لوازم آرایشی و بهداشــتی از طریق داروخانه های دارای مجوز فروش 

اینترنتی مجاز است.

گشایش بزرگترین نمایشگاه بین المللی
 تبلیغات بازاریابی و زنجیره صادرات 

نوزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت تبلیغات، برند سازی، بازاریابی، زنجیره 
صادرات و صنایع وابســته با حضور و مشارکت ۱۶۰ شرکت داخلی و خارجی و 
همچنین مشارکت پررنگ شــرکت های دانش بنیان و استارتآپی فردا در محل 
دائمی نمایشــگاه های بین المللی تهران افتتاح شــد.به گــزارش روابط عمومی 
نمایشگاه بین المللی تهران؛ در این نمایشگاه که با شعار« تبلیغات، تحول و رونق 
کسب کار« برپا شده است، سامانه جامع تبلیغات کالاهای تولیدی و صادراتی نیز 
رونمایی  شد که بر اساس این سامانه، از این پس صدور همه مجوزهای تبلیغاتی 
از طریق این سامانه،انجام خواهد شد. برگزاری همایش ملی فناوری، تبلیغات و 
انقاب چهارم صنعتی و برگزاری چنــد کارگاه آموزش با موضوعات مختلف از 
جمله هوش مصنوعی در تبلیغات، نقش برند در ارتباطات، تکنیک های تبلیغات 
و پیشــبرد فروش،از جمله برنامه های جانبی نوزدهمین نمایشــگاه بین المللی 
تبلیغات، برند ســازی و زنجیره صادرات اســت. دکتر سید علی اعتدالی؛ رئیس 
ستاد برگزاری نوزدهمین نمایشــگاه بین المللی صنعت تبلیغات، برند سازی و 
زنجیره صادرات گفت: در این نمایشــگاه عاوه بر شرکت های داخلی، شرکت ها 
و نمایندگی کشــورهای چین، ژاپن و ترکیه حضور و مشارکت دارند.وی اضافه 
کرد: در نوزدهمین نمایشگاه بین المللی تبلیغات، برند سازی، بازاریابی، زنجیره 
صادرات و صنایع وابسته که با همکاری وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی و وزارت 
صمت برپا شده است، برترین شرکت ها در حوزه های صنعت تبلیغات و بازاریابی 
و برنــد ســازی گردهم آمدند و نوین ترین دســتاوردهای خــود را عرضه و به 
نمایش گذاشتند. اعتدالی افزود: در این نمایشگاه انواع کالاها و خدمات عمومی 
و تخصصی، رسانه ها و وســایل ارتباط جمعی )تصویری ، نوشتاری و گفتاری(، 
فن آوری اطاعات، تبلیغات محیطــی، محاطی، دیجیتالی و رایانه ای، تبلیغات 
کالاهــای صادراتی، برندهای تجاری و تبلیغاتی، روابط عمومی ها، ســازمان ها و 
مراکز اطاع رسانی، فعالیت های بازاریابی و تحقیق در بازار، تکنیک های بازاریابی 
و پیشبـرد فروش، ارتقاء فـروش، چـاپ و خدمات دیجیتالی، ماشین های چاپ 
الکترونیکی، تجهیزات و مواد اولیه، طراحی بسته بندی، طراحی و ایده پردازی، 
تکنولوژی نور پردازی، رایانه و ماشــین آلات مورد استفاده در صنعت تبلیغات، 
ماشین آلات لیزری، تجهیزات و خدمات صوتی، تصویری، سینمایی و عکاسی و 
ماشین های تبلیغاتی و تجهیزات مربوطه؛ ارائه شده است.گفتنی است نوزدهمین 
نمایشــگاه بین المللی صنعت تبلیغات، برندســازی بازاریابی،زنجیره صادرات و 
صنایع وابســته از امروز تا ۱۶ آذرماه هر روز از ســاعت 8 تا ۱۵ در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران آماده بازدید عاقمندان است.

اخبار کوتاه

رویداد

ما بــه دلیــل کمبــود گازوئیــل؛ مازوت 
می ســوزانیم و ایــن موضوع باعث می شــود 
وضعیت هوا به این شــکل باشــد، متاســفانه 
مســئولین مربوطــه توجهی به اســتفاده از 
راه هــای جایگزین جهت پیشــگیری ندارند و 
مدیریت آلودگی هوا در اولویت نیســت.احمد 
معروفخانی در گفت وگو با ایلنا، درباره برگشت 
۲۴ تانکر حامــل محموله های بنزین صادراتی 
ایران به افغانســتان اظهار داشت: در این رابطه 
به استانداردهای افغانســتان چندان نمی توان 
اتــکا کرد، اکنــون محصولاتی را از مرزشــان 
عبــور می دهند که به هیچ وجــه قابل تعریف 
در اســتاندارد نیســت. هیچ مکانیزم درست و 
صحیحی که بتوان آن را اســتاندارد تلقی کرد 
در مرز افغانســتان مستقر نیســت. برخی که 
هزینه می کننــد؛ می توانند محصولات خود را 
وارد این کشــور کنند و محموله های کســانی 
کــه هزینه نمی کنند را برگشــت می زنند.وی 
افزود: بنزینی که به افغانستان ارسال می شود 
محصولات شیمیایی مشابه بنزین تولیدی در 
واحدهای خصوصی است و به هیچ وجه داخل 
کشــور توزیع نمی شود، صرفه هم ندارد توزیع 
شود چون مواد آن بر اساس نرخ های بین المللی 
تهیه و تولید انجام می شود.  رییس هیات مدیره 
اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و 
پتروشیمی گفت: استاندرد محصولات سوختی 
طبق اســتانداردهای بین المللــی و تعریف و 
تائید شــده و یورو ۴ و ۵ است، اما آنچه اکنون 
افغانستان رعایت نمی کند بنزن است، ماده ای 
کــه حد مجــاز آن در تمــام اســتانداردهای 
بین المللی ۲ درصد است در حالیکه محصولاتی 
که افغانســتان به مصرف می رساند ۱۷ و ۱8 
درصد بنزن دارد و این بنزین مستقیما سرطان زا 
است اما به دلیل اینکه این کشور آمار بهداشتی 
درســتی ندارد بروز نمی کنــد.وی در ادامه به 
موضوع آلودگی هوا در تهــران و ارتباط آن با 
بنزین اشاره و تصریح کرد: متاسفانه این حجم 
از آلودگی مربوط به مازوت با ۳۵ هزار سولفور 
بوده و کاما قابل پیش بینی اســت که هوا این 
وضعیت را داشته باشد.معروفخانی بیان داشت: 
ما به دلیل کمبود گازوئیل؛ مازوت می سوزانیم 
و این موضوع باعث می شود وضعیت هوا به این 

شکل باشد، متاسفانه مسئولین مربوطه توجهی 
به استفاده از راه های جایگزین جهت پیشگیری 
ندارند و مدیریت آلودگی هوا در اولویت نیست.
وی ادامــه داد: ما راهکارهایــی به وزارت نفت 
ارائه دادیم و معاونت برنامه ریزی با آن موافقت 
کرد و تفاهمنامه هایی تنظیم شد که واحدهای 
خصوصی که محصــول هوین را که تولید و به 
کشورهای مختلف  صادر می کنند در نیروگاه ها 
به جای مازوت مصرف شــود این برنامه برای 
وزارت نفــت نفــع داشــت و آن اینکه مازوت 

مصرف نمی شد وضعیت هوا به این شکل نبود. 
دوم اینکه هزینه کمتر می شود چون مجبورند 
از پالایشــگاه ها مســیر طولانی طــی کرده و 
مازوت را به نیروگاه ها برســانند اما واحدهای 
مینی ریفاینری در سطح کشور پراکنده هستند 
و هزینه های حمل کمتر می شــود و هم اینکه 
با صادرات مازوت می توانستند ارزآوری داشته 
باشند. هرچند انتفاع صادرات برای ما بیشتر از 
این بود که داخل کشور تهاتر و فروخته شود اما 
خودمان پیشقدم شدیم چون معتقدیم منافع 

کشور را تامین خواهد کرد و حداقل اینکه هوا 
به این وضع نبــود اما علیرغم موافقت معاونت 
برنامه ریزی شــرکت پالایــش و پخش بدون 
دلیل و صرفا با برخورد سلیقه ای زیر بار نرفت.

رییس هیــات مدیره اتحادیــه صادرکنندگان 
فرآورده هــای نفت، گاز و پتروشــیمی درباره 
اینکه چه اســتدلالی وجود دارد که مازوت در 
نیروگاه های تهران مصرف می شود گفت: سوال 
اینکه این حجم از مازوت با چه چیزی جایگزین 
می شــود؟ ما تا چند ماه پیش گازوئیل را وارد 

می کردیم و اینکه بگوییم مازوت نمی سوزانیم 
تناقض بزرگ است، ما به خاطر کمبود گازوئیل 
را وارد می کنیــم و ادعا می کنیم که نیروگاه ها 
مازوت نمی ســوزانند.وی دربــاره رقم واردات 
گازوئیل اظهار داشت: علیرغم مطالبه مجلس 
و ســایر نهادها هیچ آمــاری در زمینه واردات 
گازوئیل منتشر نشــده فقط در قانون بودجه 
۱۴۰۲، ۹۰۰ میلیون یورو بــرای واردات کنار 
گذاشته شــدد اما هیچ گزارشی در زمینه رقم 

واردات منتشر نشده است.

به گفته رئیس اتاق بازرگانی بوشهر وضع تعرفه ترجیحی میان چین و اکوادور 
سبب شد اکوادور بازار میگوی ایرانی را در چین تصاحب کند، در حالی که پیش از 
این چین اصلی ترین بازار مصرف میگوی ایران بود. گزدرازی همچنین تصریح کرد 
که انجمن صنعت آبزیان استان بوشهر خبر برگشت خوردن میگوهای صادرشده 
از ایران به چین به دلیل آلودگی به فاضاب انسانی را تکذیب می کند.به گزارش 
خبرنگار ایلنا، تولید و صادرات میگوی ایران در سال جاری رونق سال های گذشته 
را ندارد؛ خورشید گزدرازی، عضو اتاق بازرگانی ایران، با اعام این خبر به خبرنگار 
ایلنا گفت: بیش از نیمی از میگوی پرورشــی کشور در استان بوشهر و در مزارع 

میگوی این استان تولید می شود، مزارعی که تولید آنها با آب دریا صورت می گیرد.
وی افزود: بوشــهر قطب تولید آبزیان از قبیل میگوی پرورشی و ماهی در قفس 
اســت و فرصت های تولید، درآمدزایی و صادراتی که در این حرفه وجود دارد، در 

چند دهه گذشته به توسعه مزارع میگو در بوشهر انجامیده است.
گزدرازی در ادامه از آلودگی مزارع میگو به ویروس در ســال جاری خبر داد و 
گفت: امسال شــیوع ویروس به توقف تولید در شماری از مزارع انجامید و حجم 
تولید میگوی ایران را نسبت به سال های گذشته کاهش داد.رئیس اتاق بازرگانی 
بوشهر در ادامه شرحی از وضعیت صادرات میگوی ایران ارائه کرد و توضیح داد: تا 
دو سال پیش چین نخستین و اصلی ترین بازار صادرات میگوی ایران بود اما در دو 
سال گذشته میگوی ایران دیگر در اولویت چینی ها قرار ندارد.وی افزود: از دو سال 
پیش چین و اکوادور تعرفه ترجیحی در تجارت بین دو کشور را به صفر رساندند 
و در پــی این اتفاق اکــوادور بازار میگوی ایران را در چین تصاحب کرد. عاوه بر 
تعرفه ترجیحی صفر حجم تولید میگوی اکوادور نیز جالب توجه است. این کشور 
چندصد برابر بیشتر از ایران میگو تولید می کند و همین امر سبب می شود ایران 
نتواند با اکوادور بر ســر بازار مصرف میگو در چین رقابت کند و حتی با وجودی 

که اکوادور از نظــر جغرافیایی فاصله زیادی با چین دارد وقتی تعرفه تبادل کالا 
بین دو کشور صفر اســت هزینه تجارت پایین می آید و اکوادور به ایران ترجیح 
داده می شــود.گزدرازی خاطرنشان کرد: اکوادور سالانه ۹۵۰ هزار تن میگو تولید 
می کند، در حالی که بیشترین تولید کل ایران ۵۰ هزار تن در سال است که البته 

۳۵ هزار تن از این حجم در بوشهر تولید می شود. 
همچنین گفتنی اســت که بیش تر از ۹۵ درصد از کل میگوی تولیدی ایران 
صادر می شود.رئیس اتاق بازرگانی بوشــهر در ادامه از جایگزینی بازار روسیه به 
جای چین در صــادرات میگوی ایران خبر داد و گفت: پس از اینکه ایران بخش 
زیادی از بازار چین را از دست داد روسیه را جایگزین آن کرد و در دو سال گذشته 
روسیه تبدیل به اصلی ترین بازار مصرف میگوی ایرانی شده است.وی اضافه کرد: 
روسیه بر خاف چین میگوی درشت مصرف نمی کند و متقاضی میگوی ریز است.

گزدرازی در پایان و در در اظهارنظر درباره برگشت میگوهای صادرشده از ایران به 
چین به دلیل آلودگی به فاضاب انسانی گفت: انجمن صنعت آبزیان استان بوشهر 
خبر برگشت خوردن میگوی صادراتی به چین را به کل تکذیب کرده است و آن 
را یک شیطنت رسانه ای می داند که بر صادرات میگوی ایران تاثیر منفی می گذارد.  

استاد اقتصاد دانشــگاه الزهرا اظهار داشت: 
مدت هاســت که فروش نفت خارج از مســیر 
وزارت نفــت به کانال های اصلی توزیع فســاد 
گســترده در کشور تبدیل شده  که پشت پرده 
آن نهادهــای قدرت و الیگارش ها حضور دارند 
که در برنامه ها و تصمیمات کشور بسیار نفوذ 
دارند تا جا پای خود را قانونی کنند و در نهایت 
فساد شــکل قانونی پیدا می کند.حسین راغفر 
در گفت وگو با خبرنــگار اقتصادی ایلنا درباره 
کاهش سهم درآمدهای فروش نفت در بودجه 
۱۴۰۳ اظهار داشــت: واقعیت این است که در 
بودجــه ۱۴۰۲ ارزیابی دولت برای فروش نفت 
غیر واقعی بود از این رو در بودجه ۱۴۰۳ درآمد 
حاصل از فروش نفت را کاهش دادند. موضوع 
مهم تر این است که قیمتی که برای فروش نفت 
در برنامه های بودجه پیش بینی می شود عمدتا 

برآورد بالاتر از واقعیت است، باید توجه داشت 
که نفت ایران در بازار جهانی به فروش نمی رود 
بلکه به شکل محموله هایی خارج از بازار رسمی 
و معمولا زیر قیمت به فروش می رود.وی ادامه 
داد: پس از تحولات منطقه ای، روس ها قیمت 
نفت را به شدت پایین آوردند تا فروش بیشتری 
داشته باشند و ایران هم برای اینکه بتوان توان 
فروش نفت در این شــرایط را داشــته باشد، 
قیمت نفت خود را از قیمت روسیه هم پایین تر 
آورده اســت. بنابراین درآمدی کــه در بودجه 
۱۴۰۲ پیش بینی می کردند، محقق نشــد.این 
کارشــناس اقتصادی گفت: به نظر می رســد 
که در حال حاضر هم این وابســتگی به نفت 
و فروش منابع زیرزمینی را باید کاهش دهند 
و جایگزیــن این کاهش درآمدها را هم مالیات 
می دانند اما راهکار جایگزین درآمدهای مالیاتی 

این است که به تدریج معافیت های مالیاتی را 
حذف کنند و همزمان یارانه های بسیار بزرگی 
که در اختیار صنایع خصولتی قرار می گیرد باید 
کاهش پیدا کند. باید یک نظارت جدی از سوی 
دولت وجود داشته باشد تا صنایع های خصولتی 
بخشی از این ســودهای بزرگی را که به دلیل 
اخذ یارانه های قابل توجه به دست می آورند، به 
دولت برگردانند.راغفر افزود: نکته حائز اهمیت 
این است که دولت و مجلس حاضر نیستند از 
این مجموعه ها مالیــات بگیرند یا مالیات این 
بخش را افزایش دهند با این بهانه که افزایش 
مالیــات برای ایــن گروه ها منجر بــه افزایش 
قیمت محصولات آنها خواهد شــد و از گردونه 
رقابت خارج می شــوند. اما این حرف ها مبنای 
واقعی ندارند چراکــه کارایی این بنگاه ها نه از 
طریق دسترسی به این رانت ها، بلکه از طریق 

افزایش بهره وری، استفاده از فناوری های نوین 
و کاهش هزینه هایشان باید افزایش پیدا کند و 
محقق شود. وگرنه وابستگی این مجموعه های 
خصولتــی به دولت انگیزه مدیریت این صنایع 
را برای ارتقای بهــره وری کاهش می دهد.وی 
همچنین با اشــاره به فروش نفت خارج از ساز 
و کار وزارت نفــت و فروش حواله های نفتی با 
هدف تامین منابع مالی دســتگاه های اجرایی 
و آغاز عملیاتی شــدن از قانون بودجه ۱۴۰۱ 
تاکید کرد: چرا بایــد اقدامات تخصصی مانند 
استحصال و استخراج و در نهایت فروش نفت 
به صندوق توســعه ملی واگذار شود و چرا در 
برنامه هفتم این موضوع را ذکر کردند؟ اگر این 
اجازه در اساســنامه صندوق توسعه آمده چه 
نیازی بود که در برنامــه هفتم این موضوع را 
تصویب کنند. موضوع مهم این است که کدام 

بخش خصوصی در داخل کشــور می تواند این 
فعالیت های صندوق را انجام دهد و با صندوق 
مشارکت کند؟ چرا این امور با همکاری وزارت 
نفت انجام نشود؟ صندوق مدعی است که برای 
این اقدامات با چین وارد مذاکره قرارداد شــده 
اما سوال این اســت که اگر چینی ها با وزارت 
نفــت امکان ورود به قراردادها را ندارند چگونه 
با صندوق کــه باز هم یــک مجموعه دولتی 
محسوب می شــود، وارد قرارداد می شود.راغفر 
مدعی شد: مدت هاست که فروش نفت خارج 
از مسیر وزارت نفت به کانالی برای توزیع فساد 
تبدیل شــده  است که پشت پرده آن نهادهای 
قدرت و الیگارش ها حضور دارند که در برنامه ها 
و تصمیمات کشور نفوذ دارند تا جا پاهای خود 
را قانونی کنند و در نهایت فســاد شکل قانونی 

پیدا کند.      

وزیر صمت گفت: پیش بینی می شــود با امضای تفاهم 
نامه تجارت آزاد با اوراســیا در آینده نزدیک و دسترسی به 
بازار ۱8۰ میلیون نفری این منطقه، شــاهد افزایش سطح 
همکاری های تجاری باشــیم.به گزارش ایسنا، عباس علی 
آبادی در مراســم افتتاحیه نمایشگاه اوراسیا اظهار کرد: از 
سال ۲۰۱۹ که تفاهم نامه تجارت ترجیحی با اوراسیا امضا 
شــد، همکاری ایران با این کشورها بیش از پیش گسترش 
یافت و شاهد افزایش دو برابری  در مبادلات تجاری با این 

منطقه بودیم.
وی همچنیــن پیش بینــی کرد با امضــای تفاهم نامه 
تجــارت آزاد با اوراســیا در آینده نزدیک و دسترســی به 
بازار ۱8۰ میلیون نفری این منطقه، شــاهد افزایش سطح 
همکاری های تجاری باشــیم.این مقام مســئول ادامه داد: 
ایران با جمعیت بالغ بر 8۵ میلیون نفر و در اختیار داشتن 
منابع کم نظیر انرژی، معادن و ظرفیت های فراوان، خدمات 
فنی مهندســی و محصولات با تکنولوژی بالا و دانش بنیان 
و موقعیت ژئوپولتیک در منطقه و دسترسی به شبکه های 
مواصاتــی ریلی، جاده ای و خطــوط حمل و نقل دریایی، 
دسترسی به شاهراه های فعال حمل ونقل بین المللی، نقش 
کلیدی در منطقه دارد و در این نمایشگاه نیز شاهد بخشی 

از توانمندی های شرکت های ایرانی هستیم.وی با بیان اینکه 
قوانین ســرمایه گذاری در ایران، مشــوق ها و معافیت های 
بسیاری را برای سرمایه گذاران به ویژه در مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در نظر گرفته، تصریح کرد: شــرکت های خارجی 
می تواننــد در پروژه های مختلف صنعتی، معدنی، عمرانی، 
نفت و گاز و پتروشیمی سرمایه گذاری یا به صورت مشترک 

همکاری کنند.
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت با بیــان اینکه جایگاه 
بخش خصوصی در توســعه همکاری های دو کشور بسیار 
مهم اســت، اظهار کرد: در این راستا فعالیت هر چه بیشتر 
اتاق های مشــترک بازرگانی، مشــارکت در نمایشگاه ها و 
تبــادل هیئت های تجاری به ارتقــای بخش خصوصی دو 
کشــور کمک خواهد کرد.علی آبادی همچنین با اشاره به 
لزوم پیگیری مذاکرات انجام شــده در خصوص رفع موانع 
از جمله لغو روادید تجاری، رفع موانع نقل و انتقالات مالی 
و به ویژه ایجاد ســاز و کار تهاتر و استفاده از ارزهای ملی 
کشورها، گفت: برگزاری چنین نمایشگاهی زمینه همکاری 

بیشتر بین تجار را فراهم می کند.
گفتنی اســت دومین نمایشــگاه اختصاصی اوراسیا از 
دوشنبه )۱۳ آذر( در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 

تهران گشایش یافت که تا ۱۶ آذر برگزار خواهد شد.
نباید واردات لوازم خانگی محدود شود

وزیــر صمت ضمن بیــان اینکه در حــال حاضر نباید 
محدودیتی برای واردات لوازم خانگی وجود داشــته باشد، 
گفت: باید به سمت بازارســازی و ایجاد بازارهای با رقابت 
کامل حرکت کنیم. عباس علی آبادی در حاشــیه مراسم 
افتتاحیه نمایشــگاه اوراســیا در جمع خبرنگاران، درباره 
واردات لوازم خانگی، اظهــار کرد: تولید لوازم خانگی یکی 
از پتانسیل های خوب کشور است و ظرفیت های خوبی در 

این زمینه وجود دارد.
وزیر صمت افزود: معتقد هستم می توانیم با مقداری کار 
کردن به نام ارزشــمند و زیبنده مردم در منطقه در حوزه 
تولید لوازم خانگی به روز تبدیل شویم. دیری نخواهید پایید 
که ســازندگان لوازم خانگی ایران در چنین جایگاهی قرار 
بگیرند.وی با بیان اینکه ســرمایه گذاری های خوبی در این 
حوزه در حال انجام اســت، گفت: در مجموع وقتی ناترازی 
در ابعاد کیفی، کمی و تنوع برطرف می شــود، دلیلی برای 

محدودیت واردات وجود ندارد. 
محدودیت واردات معمولاً برای فراهم کردن فرصت برای 
تولیدکنندگان داخلی اعمال می شود، اما به نظر من در حال 

حاضر نباید محدودیتی بــرای واردات لوازم خانگی وجود 
داشته باشد.

علی آبــادی تصریح کــرد: البته این موضــوع نیازمند 
زمینه هایی است و باید به سمت بازارسازی و ایجاد بازارهای 
رقابت کامل حرکت کنیم زیرا در بازار رقابتی کامل نیازی 

به اعمال محدودیت های فیزیکی وجود ندارد.ع
لی آبادی همچنین با بیان اینکه صنایع باید به ســمت 
تحــول عمیق حرکت کنند، گفــت: در حال حاضر تاش 
وزارت صمت توسعه زیرساخت های برقی سازی کشور است، 
چراکه خودروهای آینــده خودروهای دیگری خواهند بود. 
همچنین در حال توســعه زیرســاخت ها در صنایع کشور 
و همکاری با کشــورهای دیگر هســتیم که نیاز به زمان و 

سرمایه دارد.
وزیر صمت درباره بازار خودرو با بیان اینکه شرایط بازار 
خودرو رو به بهبود است، اظهار کرد: تاش می کنیم با وضع 
مقــررات داخلی صنایع را ترغیب به تراز کردن بازار از نظر 
کیفیت، تنوع و سایق کنیم و تاکنون نیز اقدامات بسیاری 
عملیاتی و اجرایی شــده اســت، اما اقدامات باید عمیق و 
ریشــه دار باشــد زیرا نتیجه یک اقدام فوری به سرعت از 

بین می رود.

رئیس اتاق بازرگانی بوشهر خبر داد

تصاحب بازار میگوی ایران در چین توسط اکوادور 

فروش نفت خارج از مسیر وزارت تبدیل به فساد شد

دولت حاضر به افزایش مالیات شرکت های خصولتی نیست

وزیر صمت خبر داد

امضای تفاهم نامه تجارت آزاد با اوراسیا درآینده نزدیک

بورس

شــاخص کل بورس در معامات روز دوشنبه بازار سهام با رشد ۴۴ هزار و 
۲۹ واحدی به ارتفاع ۲ میلیون و ۱۶۵ هزار و ۲۲8 واحد رسید.

به گزارش ایرنا، شاخص  هم وزن نیز با ۹ هزار و ۹۳8 واحد افزایش به سطح 
۷۴۱ هزار و ۳8۹ واحد رسید. 

همچنین ارزش معامات خرد )ســهام و صندوق های سهامی( بازار، هشت 
هزار و ۷۰۰ میلیــارد تومان بود که بالاترین رکــورد ارزش معامات خرد از 

ابتدای تابستان بوده است.
افزون بر ایــن، نمادهای »فولاد، فارس و تاپیکو«، بیشــترین تاثیر مثبت 

را بر بازار سهام داشتند. از ســوی دیگر، نمادهای »فولاد، شستا و شپنا« نیز 
پرتراکنش ترین نمادهای امروز بازار بودند.شاخص کل فرابورس نیز روزگذشته 

۳۲۹ واحد افزایش داشت و به محدوده ۲۶ هزار و ۵۹ واحد رسید. 
در عین حال نمادهای »بپاس، آریا، هرمز« بیشــترین تاثیر را بر شــاخص 
فرابورس داشــتند و نمادهای »کرمــان، کرومیت، فصبــا« پرتراکنش ترین 

نمادهای این بازار بودند.

بورس سبز ماند

چرا بنزین صادراتی به افغانستان برگشت می خورد؟

بهدلیلکمبودگازوئیلمازوتمیسوزانیم
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راهکارهایی برای ارزآوری صادرات
 گیاهان دارویی ایران در تجارت جهانی

دکترملیکاملکآرا*

وجود یازده اقلیم از چهارده اقلیم شــناخته شده جهان، برخورداري از ۳۰۰ روز 
آفتابی در ســال و اختلاف دماي ۴۰ تا ۵۰ درجه ســانتیگرادي میان سردترین 
و گرمترین نقطه در کشــور، شرایط مساعدي براي کشور پهناور ایران به لحاظ 
بهره مندي از یک اکولوژي منحصر به فرد فراهم کرده اســت. این شرایط زمینه 
رشد و نمو گیاهان وحشی و دارویی را درکشور مساعد نموده، به طوري که هم 
اکنون بیش از نود درصد گونه هاي گیاهی جهان در ایران وجود دارد و همین امر 
کشور ما را در زمره مستعدترین کشورهاي جهان براي تولید گیاهان دارویی قرار 
داده اســت. کشور ایران با موقعیت خاص آب و هوایی خود بیش از ۷۵۰۰ گونه 
گیاهی را در خود جاي داده است که دو الی سه برابر پوشش گیاهی تمامی قاره 
اروپاست و پیش بینی می شود که بیش از ۷۵۰ گونه دارویی در پوشش گیاهی 

ایران وجود داشته باشد.
خوشبختانه کشــت و صادرات گیاهان دارویی طی ده سال اخیر رشدي حدود 
چهار برابر را نشــان می دهد اما نگاهی به چالشــهای پیش روی تولید گیاهان 
دارویی نشــاندهنده این اســت که تاکنون برنامه ریزی منسجمی برای استفاده 
از پتانســیلهای موجود در کشور و رفع چالشــها وجود نداشته است و با وجود 
حرکتهای مناســبی که در سالهای اخیر در کشــور در زمینه حمایت و توسعه 
از این صنعت شــکل گرفته، تا زمانی که این حمایتها طبق استراتژی مشخصی 
در کشــور پیگیری نشود، حصول به نتایج مناسب بســیار مشکل خواهد بود . 
راهکارهای پیشرو شامل موارد زیر است: سامان دهی تحقیقات، ترویج و آموزش 
گیاهان دارویی به منظور توسعه سطح دانش و آگاهی بهره برداران؛ امکان سنجی 
مناسب جهت توسعه سطح زیر کشــت گیاهان دارویی با هدف افزایش تولید، 
ایجاد اشــتغال مولد و توسعه صادرات؛ معرفی گیاهان دارویی ایران در بازارهای 
داخلی و بین المللی؛ حمایت از بخش خصوصی جهت تولید، فرآوری، بسته بندی 
و صــادرات گیاهان دارویی؛ رعایت اســتانداردهای بین المللی در تولید گیاهان 
دارویی و داروهای گیاهی برای حضور در بازار جهانی؛  بازارســنجی و شناسایی 
بــازار هدف به منظور حضــور موثر در تجــارت بین المللی گیاهــان دارویی؛  
ساماندهی کشت و فرآوری گیاهان دارویی؛ توسعه تولید زراعی گیاهان دارویی 
در سطوح صنعتی در مقایسه با برداشت بی رویه از طبیعت؛  حفظ و حراست از 
گونه های موجود در طبیعت و محیط زیست؛  کاشت گیاهان دارویی که در اقلیم 
ایــران وجود ندارد؛ حمایت دولت از تولید انبوه گیاهان دارویی منتخب با خرید 
تضمینی و رفع خلأهای قانونی در زمینه کشــت گیاهان دارویی؛  جلوگیری از 
قاچاق کالا؛ تشکیل شرکتهای بازرگانی جهت صدور محصولات تولیدکنندگان 
با هــدف فروش و افزایش قدرت رقابت پذیــری در بازارهای بین المللی؛ اصلاح 
قوانین دست و پاگیر صادراتی؛ ارتباط با بازارهای نوپا و جدی؛  نفوذ به بازارهای 
هدف کشــورهای رقیب؛ ایجاد نمایشگاه گیاهان دارویی منتخب در کشورهای 
مصرف کننده خارجی و جلوگیری از فروش گیاهان دارویی به کشــورهایی که 
با هدف صــادرات دوباره اقدام به وارد کردن گیاهان می کنند یعنی صادرکردن 

گیاهان به کشورهایی که مصرف کننده نهایی باشند.
در آخر باید گفت خریداران آن سوي مرز، بسته به نوع کالا شامل تولیدکنندگان، 
تجار، توزیع کنندگان و تأمین کنندگان می باشند و روشهای گوناگوني جهت یافتن 
آنها وجود دارد که در ادامه، بر مبناي ترتیب کم هزینه ترین به ســوي پرهزینه 
ترین به بیان آنها مي پردازیم. بازاریابی اینترنتی : پیشــرفت و توسعه روزافزون 
فناوري اطلاعات و ارتباطات، تأثیرات عمیق و گسترده اي در فرایندهاي تجاري 
به وجود آورده و اینترنت به عنوان مؤثرترین بستر بازاریابي الکترونیکي با پوشش 
جهاني امکان رســیدن شــرکتها به بازارهاي بین المللي را فراهم ساخته است. 
رایزنان تجاري:  برای دســتیابي به اطلاعات  بیشتر و همچنین کسب آگاهي از 
کسب و کار در کشورهاي مختلف از لحاظ فعالیتهاي بازرگاني، میتوان از کمک 
رایزنان بازرگانی نیز اســتفاده کرد. دفاتر بازرگاني )سازمان توسعه تجارت(: این 
دفاتر زیرمجموعه اي از معاونت بازاریابي و تنظیم روابط ســازمان توسعه تجارت 
کشــور می باشند و بر حسب قاره به ســه دفتر کلي شامل کشورهاي اروپایی و 

آمریکایي، عربي و آفریقا و همچنین آسیا و اقیانوسیه تقسیم بندي شده اند.  
*مشاوراستراتژیکسبوکاروپژوهشگرکارآفرینیاجتماعی

یادداشت

گروهاقتصادی-محمدرضاحقی:بازارهای 
مالــی جهانی در اولین ســاعات بازگشــایی 
معاملات خود در ابتدای هفته جاری شــاهد 
نمودارهــای صعــودی بودند و در حــوزه ارز 
دیجیتال قیمت بیت کوین به بیشــترین رقم 
19 ماه گذشــته خود رسید. بر اساس گزارش 
مردم ســالاری طلای جهانی نیز در معاملات 
روزگذشته رکورد تاریخی زد و تا لحظه تنظیم 
گزارش قیمت هر اونس طلا از مرز 21۰۰ دلار 
عبور کرد. قیمت طلا روز دوشــنبه در حالی 
که اظهارات جروم پــاول، رئیس فدرال رزرو، 
اعتماد معامله گران را نســبت به کاهش نرخ 
بهره بانک مرکزی ایالات متحده در اوایل سال 
آینده افزایــش داد، به بالاترین رقم تاریخی و 
به بالای 21۰۰ دلار در هر اونس رســید.بنابر 
این گزارش، قیمت طلا در معاملات آسیایی در 
اینروز به بالاترین حد خود رسید و  بازارها شرط 
می بندند که فدرال رزرو حتی با وجود محتاط 
بودن مقامات بانک مرکزی می تواند از مارس 
2۰2۴ کاهش نرخ بهــره را آغاز کند. طلا در 
دوره های عدم اطمینان اقتصادی و ژئوپلیتیکی 
به دلیل وضعیت آن به عنوان یک ذخیره قابل 
اعتماد ارزش، تمایــل دارد که عملکرد خوبی 
داشــته باشد. هنگ کون هاو، رئیس استراتژی 
بازارها، اقتصاد جهانی و تحقیقات بازار عنوان 
کرد که کاهش پیش بینی شده دلار و نرخ بهره 
در سال 2۰2۴ محرک های مثبت کلیدی طلا 
هســتند. او تخمین زد که قیمت طلا تا پایان 

ســال 2۰2۴ می تواند به 22۰۰ دلار برســد.
جروم پــاول، موضع خود را مبنــی بر اینکه 
نرخ های آمریکا برای مدت طولانی تری بالاتر 
خواهــد ماند، تکرار کرد اما برخی تغییرات در 
سیگنال های او به ویژه اینکه او پیشرفت های 
انجام شــده در جهت مهار تورم و پتانســیل 
فرود نرم برای اقتصاد ایالات متحده را تصدیق 
کرد، این انتظــارات را تقویت کرد که فدرال 
رزرو دیگر نرخ های بهره را در دسامبر افزایش 
نخواهد داد و تا مارس 2۰2۴ شروع به کاهش 
آنها خواهــد کرد. رویترز در گزارشــی آورده 
اســت، نرخ های بهره پایین تر، هزینه فرصت 
نگهداری شــمش های بدون بهــره را کاهش 
می دهد.انتظار می رود که فــدرال رزرو از ماه 
ژوئن شــروع به کاهش نرخ بهره به میزان 2۵ 
واحد در هر ســه ماهه کند تا اینکه در ســال 
2۰2۶ به نرخ نهایی ۳ درصد برسد. پیش بینی 
نرخ پایان سال 2۰2۴ آمریکا برای اوراق خزانه 
دو ســاله و 1۰ ســاله ۴ درصد و ۴.2۵ درصد 

است. 
افــت بازدهی خزانه داری بــه نوبه خود باعث 
شد قیمت دلار از پایین تر خارج شود، به ویژه 
در مورد ین که در هفته گذشــته 1.۸ درصد 
 ،Fedwatch یافت.طبق گــزارش کاهــش 
قیمت های آتی صندوق فدرال رزرو 9۷ درصد 
احتمال دارد که فدرال رزرو در ماه دســامبر 
نرخ ها را متوقف کند و ۶۰ درصد احتمال دارد 
که بانک مرکزی نرخ ها را 2۵ واحد پایه کاهش 

دهد و در محدوده ۵ تا ۵.2۵ درصد قرار دهد.
داده های  روی  اکنون  تمرکز ســرمایه گذاران 
حقوق و دستمزد غیرکشاورزی ایالات متحده 
متمرکز شده اســت که گزارش کلیدی است 
که در روز جمعه منتشــر می شود و می تواند 
بر چشم انداز نرخ های بهره ایالات متحده تأثیر 
بگذارد.تحلیلگران با اســتناد به عدم اطمینان 
ژئوپلیتیک، احتمالا ضعیف تر شدن دلار آمریکا 
و کاهش احتمالی نــرخ بهره اظهار کردند که 
قیمت طلا در مسیر رسیدن به بالاترین سطح 
جدید در سال آینده است و ممکن است بالای 
سطح 2۰۰۰ دلار باقی بماند.بر اساس گزارش 
رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر 
اونــس نقره با ۰.1 درصــد افزایش به 2۵.۴۵ 
دلار رســید، پالادیوم با ۰.۴ درصد کاهش به 
929.9۳ دلار در هر اونس رســید و پلاتین با 

۰.1 درصد کاهش به 999.۳۵ دلار رسید.
جهشبیتکوینبهبالاترینسطح

در۱۹ماهگذشته
بر اســاس این گــزارش، قیمــت بیت کوین 
روزگذشــته به بالاترین سطح خود در 19 ماه 
گذشته رســید. اظهارات بانک مرکزی آمریکا 
دربــاره افزایش احتمال کاهــش نرخ بهره در 
آینده، جزو اصلی تریــن دلایل روند صعودی 
اخیر در نظر گرفته می شــود.کوین دسک در 
گزارشی آورده است که قیمت بیت کوین برای 
اولیــن بار از مه 2۰22 )اردیبهشــت 1۴۰1( 
تاکنون، از مــرز ۴۰٬۰۰۰ دلار عبور کرد. این 

در حالی اســت که اتریــوم مقاومت 2٬2۰۰ 
دلاری را پشــت ســر گذاشته اســت و باقی 
ارزهای دیجیتال نیز جهشی رو به بالا را تجربه 
کرده اند.بیــت کوین که طی روزهای اخیر زیر 
ســطح ۴۰٬۰۰۰ دلار در نوســان بود، اکنون 
حوالی ۴1٬۴۵۰ دلار خریدوفروش می شــود 
و طی 2۴ ســاعت اخیر رشدی ۵.1۶درصدی 
را تجربه کرده اســت. قیمت این لحظه اتریوم 
2٬2۵۴ دلار اســت و بازدهی 2۴ ســاعته آن 

بیش از ۴.۴درصد است. 
باقی ارزهای بازار نیز نوســانی در همین ابعاد 
را تجربه کرده اند.پس از سقوط بیت کوین به 
زیر ۴۰٬۰۰۰ دلار در آوریل 2۰22 )فروردین 
1۴۰1(، این ارز دیجیتال تحت تأثیر دو عامل 
کلیدی موفق به بازیابی این سطح شده است؛ 
اظهارات بانک مرکــزی آمریکا درباره احتمال 
شــروع روند کاهش نرخ بهره در این کشور و 
همین طــور افزایش امیدها نســبت به تأیید 
اولیــن ETF نقــدی بیت کویــن در ایالات 
درون زنجیره ای  داده های  این،  متحده.علاوه بر 
)On-chain( نشــان می دهد بین 1۷ نوامبر 
و 1 دســامبر )2۶ آبان تــا 1۰ آذر( ۳۷٬۰۰۰ 
واحد بیت کوین )معــادل 1.۵میلیارد دلار با 
قیمت های امروز( از صرافی های ارز دیجیتال 

برداشت کرده اند.
لوسی هو )Lucy Hu(، تحلیلگر ارشد متالفا 
)Metalpha(، اخیــراً در یادداشــتی درباره 
وضعیت کنونی بازار نوشته است:بازار هم اکنون 

تــا حدی زیادی انتظــار دارد که نرخ بهره در 
ســال آینده کاهش یابد و نگاه سرمایه گذاران 
 ETF نســبت به درخواســت های راه اندازی
نقدی بیت کوین توســط شــرکت های بزرگ 
آمریکایی به شکلی فزاینده صعودی است. این 
حرکت بیانیه رسمی شروع یک روند صعودی 
است و طی هفته های آینده احتمالاً جهش های 
بیشتری را تجربه خواهیم کرد.به گزارش مردم 
سالاری، بزرگترین ارز رمزنگاری شده جهان با 
۴ درصد افزایش در زمان نگارش این مطلب به 
۴1 هزار و ۶9۵ دلار رسید که پس از یک رالی 
ســه هفته ای صعود کرده و به بالاترین سطح 
خود از ماه مه 2۰22 رسیده است. اتریوم نیز 
با 1.9 درصد افزایش به 221۰.۴9 دلار رسید 
که بالاترین سطح از ماه مه 2۰22 است.نقطه 
کلیــدی حمایت از قیمت بیت کوین و کریپتو 
ضعف دلار بود، زیرا انتظارات رو به رشد برای 
کاهش زودهنگام نرخ بهره توسط فدرال رزرو 

باعث افزایش دارایی های ریسک محور شد.
معامله گران، اظهارات اخیر جروم پاول، رئیس 
فدرال رزرو را به طور قطعی کمتر سختگیرانه 
دیدند زیــرا وی نیاز فزاینده بــه تعادل بین 
سخت نگه داشتن شــرایط مالی و ایجاد یک 
فرود نرم برای اقتصاد ایالات متحده را برجسته 

کرد.
با توجه به اینکه سیاست پولی آسان و افزایش 
معاملات ســوداگرانه باعث شد که این توکن 
در ســال 2۰21 به رکورد نزدیک به ۶9 هزار 
دلار برسد، چشــم انداز نرخ های بهره پایین تر، 
نویدبخــش خوبی بــرای بیت کوین اســت.

بیت کوین از آن زمان با افزایش نرخ های بهره، 
به شــدت کاهش یافــت و صنعت کریپتو نیز 
با یک ســری ورشکستگی های و سرکوب های 
نظارتی آســیب دیده بود. به تازگی، بایننس، 
بزرگتریــن صرافی ارزهــای دیجیتال جهان، 
متهم به پولشــویی شــد و اکنون با بیش از 
چهار میلیارد دلار جریمه روبرو اســت.با این 
حال، ارزش بیت کوین در سال جاری بیش از 
دو برابر و بیشترین ســود در هفته های اخیر 
حاصل شــده اســت زیرا ســرمایه گذاران در 
مورد تایید احتمالــی صندوق قابل معامله در 
بورس بیت کوین )ETF( در ایالات متحده که 
مستقیما قیمت ارز دیجیتال را ردیابی می کند، 
گمانه زنی کردند.مجمــوع ارزش بازار جهانی 
ارزهای دیجیتال در حال حاضر 1.۵2 تریلیون 
دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز 

قبل  2.۵9 درصد بیشتر شده است. 
در حال حاضر ۵2.۳۸ درصد کل بازار ارزهای 
دیجیتال در اختیار بیت کوین بوده که در یک 
روز ۰.۴۰ درصد افزایش داشته است.حجم کل 
بازار ارزهای دیجیتال در 2۴ ســاعت گذشته 
۴9.1۳ میلیارد دلار اســت که 11.1۵ درصد 
افزایش داشته اســت. حجم کل در امور مالی 
غیر متمرکز در حال حاضر ۵.۴۴ میلیارد دلار 
است که 11.۰۸ درصد از کل حجم 2۴ ساعته 
بــازار ارزهــای دیجیتال  بــوده و حجم تمام 
ســکه های پایدار اکنون ۴۳.۶۸ میلیارد دلار 
است که ۸۸.9۰ درصد از کل حجم 2۴ ساعته 

بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

معاون صنایع و انرژی ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشور گفت: طبق تصمیم کارگروه مقرر شده است در بخش 
ناوگان تاکسیرانی صرفاً تاکسی های دارای بیمه نامه شخص 
ثالث، از ســهمیه سوخت برخوردار شــوند که فرآیندهای 

مربوط به نحوه اجرای آن درحال برنامه ریزی هستیم. 
ســیدکاظم عزیزی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به تاثیر 
اجــرای طرح اجرای عدم تخصیص ســهمیه ســوخت به 
خودروهای سنگین بدون بیمه نامه شخص ثالث، اظهار کرد:  
اجرای طرح عدم تخصیص ســهمیه سوخت به خودروهای 
سنگین بدون بیمه نامه شــخص ثالث، منافع بالایی برای 
کشور داشته اســت.وی افزود: ماده ۴۸ قانون بیمه شخص 

ثالث در بخش خودروهای نفت گازسوز با موفقیت اجرا شده 
که از یک سو تاثیر بسزایی در افزایش مراجعه جهت تمدید 
بیمه نامه شــخص ثالث و از سوی دیگر صرفه جویی قابل 
توجه در مصرف نفت گاز به دلیل عدم تخصیص ســهمیه 
ســوخت به خودروهای بدون بیمه، به همراه داشته است.
معاون صنایع و انرژی ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشــور با بیان اینکه مطابق تکلیف قانونگــذار در ماده ۴۸ 
قانون بیمه اجباری خســارات وارده به شخص ثالث، ستاد 
مدیریت حمل و نقل و سوخت مکلف است از صدور هرگونه 
کارت ســوخت و تخصیص سهمیه برای وسایل نقلیه فاقد 
بیمه نامه جلوگیری به عمل آورد، گفت: در همین راســتا، 

کارگروه راهبری اجرای ماده ۴۸ قانون بیمه شــخص ثالث 
با محوریت ســتاد مدیریت حمل و نقل و سوخت و حضور 
دستگاه های ذی ربط ازجمله بیمه مرکزی، صندوق تامین 
خسارت های بدنی، فراجا و شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران، تشکیل و پس از برگزاری جلسات متعدد، طرح 
عدم تخصیص سهمیه سوخت به خودروهای نفت گاز سوز 

در سه گام تعریف و اجرایی شد.
عزیــزی تصریح کرد: با اجرای این ماده قانونی، بیش از ۵۰ 
هزار خودرو نفت گازســوز فاقد بیمه شناســایی شد که در 
پنج ماه گذشــته به تدریج طی گام های متوالی وارد لیست 
هشدار شدند، دارندگان این خودروها ابتدا به مدت یک ماه 

هنگام سوختگیری در جایگاه ها پیغام هشدار بیمه را دریافت 
کرده و ســپس کارت هوشمند سوخت آنها تا دریافت بیمه 
نامه جدید، در لیســت خاکســتری قرار گرفته و موقتاً غیر 

فعال شد.
وی با بیان اینکه برابر آخرین گزارش استخراج شده، تاکنون 
نزدیک به 2۰ هزار خودرو )معادل ۴۰ درصد خودروها(، پس 
از اعمال قانــون، اقدام به اخذ بیمه نامه کردند، گفت: روند 
مراجعه ناوگان هدف جهت دریافت بیمه نامه همچنان ادامه 
دارد و به دلیل عدم تخصیص سهمیه سوخت به خودروهای 
فاقد بیمه نامه، روزانه حدود 2 میلیون لیتر در مصرف نفت 

گاز، صرفه جویی حاصل شده است.

اگر قرار باشــد ســال آینده حداقل مزد و مســتمری به خط فقر امسال برسد، 
باید رقم افزایش بیش از 2۰۰ درصد باشــد.به گزارش ایلنا، معیشت کارگران در 
یکی از بدترین شــرایط دوران تاریخ مدرن قرار گرفته است؛ اخبار و اطلاعات و 
داده های میدانی نشــان می دهد که سُفره ها تا آنجا که ممکن است، آب رفته و 
هزینه های غیرخوراکی از روی ناچاری قیچی شده است.شواهد نشان می دهد که 
مایحتاج اساسی زندگی، دیگر در سبد خرید مزدبگیرانِ کم درآمد و دهک های 
فرودست جای ندارد؛ در الگوی مصرف خانوارهای کارگری در دو سه سال اخیر، 
جای کالاهایی مانند گوشت قرمز، پروتئین ها و برنج های باکیفیت خالی است؛ اما 
دامنه ی حذفیات اجباری در سال جاری گسترده تر از همیشه شده است: لبنیات 

هم به دایره ی اقلام کم مصرف پیوسته است.
تنزلمصرفلبنیاتدرکشور

به گفته دبیر انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران در دهم آبان ماه سال جاری، 
گرانی لبنیات به کاهش 1۵ درصدی تقاضا برای این محصول در نیم سال اول سال 
جاری انجامیده است. رضا باکری توضیح داد: » تا پایان نیمه اول سال جاری همه 
شرکت های لبنی در پی افزایش هزینه های تولید افزایش ۳۰ درصدی را بر قیمت 
مواد لبنی اعمال کردند، اما از آنجا که درآمد خانوار متناسب با هزینه های تولید 
در شــش ماه اول سال رشد نداشــت، این گرانی لبنیات به کاهش 1۵ درصدی 
تقاضا انجامید«.اقلام باکیفیت و ضروری خوراکی از سفره های فرودستان و حتی 
طبقه ی متوسطِ مزدبگیر کشور رخت بربسته اند؛ از قیاس سرانه مصرف گوشت 
قرمز در ایران با اســتانداردهای جهانی و با ســرانه مصرف در همین کشورهای 
همسایه ی حاشیه ی خلیج فارس صحبتی نمی کنیم؛ این مقایسه بارها انجام شده 
و نتیجه آن نشــان داده ایرانی ها امروز کمتر از نصف یا حتی یک سومِ استاندارد 
متعارف جهانی گوشــت و پروتئین مصرف می کنند. اما شرایط به گونه ای پیش 
رفته که امروز قیاس ســرانه لبنیات هم به نتایج نگران کننده می رسد؛ ایرانی ها 
کمتر از یک ســوم اروپایی ها لبنیات مصرف می کنند.زنگ هشدار کاهش مصرف 
لبنیات خیلی پیش از آبان امســال به صدا درآمده بود؛ در تیرماه ســال جاری، 
انجمن صنایع لبنی ایران هشــدار داد »زنگ خطر سقوط سرانه مصرف لبنیات 
در کشور به صدا درآمده و در حال حاضر سرانه مصرف لبنیات در ایران اختلاف 
زیادی با سرانه مصرف جهان و به ویژه اروپا دارد«. بر اساس اعلام سیدمحمدرضا 
بنی طبا، سخنگوی انجمن صنایع لبنی ایران، »سرانه مصرف لبنیات در کشور در 
خوش بینانه ترین حالت ۷۰ کیلوگرم است. این در حالی است که میزان مصرف 
ســرانه لبنیات در جهان حدود 1۶۰ کیلوگرم اســت. همچنین در سال 2۰21، 
اتحادیه اروپا به عنوان بالاترین مصرف کننده لبنیات، ســرانه مصرف حدود 2۵۶ 

کیلوگرم داشته است«.
اعدادِناعادلانهدرلایحهبودجه

در چنین شرایطی که به گفته ی عبدالله وطنخواه »کارگران دو یا سه بار زیر خط 
فقر زندگی می کنند و دیگر با روزی ۸ یا حتی 12 ســاعت کار کردن نمی توانند 
ســفره ی خانواده ی خــود را تامین کنند«، ارائه ی پیشــنهاد افزایش 1۸ و 2۰ 

درصدی حقوق ها در سال آینده از سوی دولت،  نشانه هایی از بدتر شدن اوضاع 
اســت آنگونه که به قول وطنخواه »خرید نــان و تخم مرغ هم برای مزدبگیران 
دشــوار خواهد شد؛ به عبارتی فرد شاغل باید هفته ای ۵۰ یا ۶۰ ساعت کار کند 
تــا فقط اجاره خانه بدهد و نان خالی بخــرد و به خانه ببرد....«او اضافه می کند: 
»دولت معمولاً با اعدادی حول و حوش اقلام پیشــنهادی بودجه به نشست های 
مزدی شورایعالی کار می آید؛ کارگران نیز توان چانه زنی آزادانه و قدرتمند ندارند؛ 
در چنین شــرایطی افزایش 2۰ درصدی مستمری بازنشستگان و 1۸ درصدی 
حقوق شاغلان، نشانه ای از تلاش هرچه بیشتر برای حقوق زدایی از طبقه ی کارگر 
و سلب حداقل های قانونی ست و وقتی این اعدادِ لایحه ی بودجه را کنار افزایش 
سن و سابقه بازنشستگی قرار می دهیم، تازه خوب متوجه می شویم که چه خوابی 
برایمان دیده اند.....«اگر حداقل مزد و مستمری را در سال جاری حدود 9 میلیون 
تومان در نظر بگیریم، با افزایش 2۰ درصدیِ پیشــنهادی دولت، رقم دستمزد 
ســال آینده به 11 میلیون تومان هم نمی رســد؛ امروز خط فقر به خصوص در 
کلانشهرها حداقل 2۵ میلیون تومان است و حالا اگر فرض کنیم –فرض تقریباً 
محال- که هزینه های زندگی و خط فقر تا سال بعد ثابت می ماند، با افزایش 2۰ 
درصدی، مزد و مســتمریِ 11 میلیون تومانی، فقط ۴۴ درصد خط فقر )درواقع 

خط فقر امسال( خواهد بود.
مالیاتستانیازمزدبگیرانِزیرخطفقر

به عبارت درســت تر، در سال های اخیر آن چنان عقب افتادگی و سرکوب مزدی 
داشته ایم که اگر قرار باشد سال آینده حداقل مزد و مستمری به خط فقر امسال 
برســد، باید رقم افزایش بیش از 2۰۰ درصد باشــد؛ نقطه عطف عقب افتادگی 
دستمزد، در مذاکرات مزدی 1۴۰2 اتفاق افتاد: تورم حداقل ۵۰ درصد و افزایش 
حداقل دســتمزد فقط 2۷ درصد. چنین ســناریویی اگر سال آینده تکرار شود، 
دیگر هیچ زمان دســتمزد کارگران و مســتمری بازنشستگان به نصف خط فقر 
هم نخواهد رســید.با این اوصاف نادر مرادی فعال کارگری به نکته مهم دیگری 
اشــاره می کند: »همچنان قصد دارند از حقوق هــای پایین تر از نصف خط فقر 
مالیات بگیرند در حالیکه قرار بود مالیات ستانی را به نفع کم درآمدها تغییر دهند 
و به سمت و ســوی عدالت واقعی بکشانند؛ قرار بود از دارندگان املاک و اموال 
نجومی و صاحبان قصرهای فوق لاکچری مالیات بگیرند؛ اما متاسفانه در بر همان 
پاشنه ی سابق می چرخد و بازهم قرار است تیر ترکش مالیات بر تن نحیفِ مزد 
و حقوق بگیران بنشیند....«دولت در ابتدا در لایحه بودجه 1۴۰۳، سقف معافیت 
مالیاتی را روی همان رقم ســال قبل، 1۰ میلیون تومان، فریز کرده بود؛ بعد از 
اینکه انتقادات بالا گرفت، به پیشــنهاد سازمان امور مالیاتی، این سقف به 12.۵ 
میلیون تومان افزایش یافت. اما بازهم اگر خط فقر سال جاری – نه سال آینده- 
یعنــی همان 2۵ میلیون تومان را مبنا قرار دهیم، 12.۵ میلیون تومان ســقف 
معافیت، نصف خط فقر امسال است؛ به عبارت درست تر، سال آینده مزدبگیرانی 
که نصف خط فقر امسال درآمد ماهانه دارند، باید مالیات بپردازند؛ آیا این گزاره ی 
ناعادلانه نمادی از عدالت است؟ چطور وزیر کار و دولت ادعا می کنند »به دنبال 

عدالت مزدی هستیم«؟
کارگرانامسالچقدرعیدیمیگیرند؟

کلیه کارگران مشمول قانون کار امسال حداقل 1۰ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان و 
حداکثر 1۵ میلیون و 9۰۰ هزار تومان عیدی از کارفرمایان خود دریافت خواهند 
کرد.به گزارش ایســنا، طبق قانون نحوه تعیین عیدی و پاداش سالانه کارگران 
شــاغل در کارگاه های مشمول قانون کار مصوب ســال 1۳۷۰ همه کارفرمایان 
کارگاه های مشمول قانون کار مکلف هستند به هر یک از کارگران خود به نسبت 
یک ســال کار معادل ۶۰ روز آخرین مزد،  بــه عنوان عیدی و پاداش بپردازند و 
مبلــغ پرداختی از این بابت به هر یک از کارگران نباید از معادل 9۰ روز حداقل 
مزد روزانه قانونی تجاوز کند.مبنای تعیین عیدی پایان ســال کارگران، حداقل 
دو و حداکثر ســه برابر مصوبه دستمزد شورای عالی کار است و کارفرمایان باید 
دو ماه پایه حقوق را به عنوان حداقل عیدی و ســه ماه پایه حقوق را به عنوان 
حداکثر عیدی و پاداش آخر سال به نیروهای کار خود بدهند.در کارگاه هایی که 
طرح طبقه بندی مشــاغل دارند، مبنای محاسبه عیدی و پاداش سالانه کارگران 
مزد گــروه و پایه یا مزد مبنا و در واحدهای فاقــد طرح طبقه بندی، مزد ثابت 
یعنی مزد شغل و مزایای ثابت پرداختی به تبع شغل خواهد بود.به طور معمول 
پرداخت عیدی و پاداش پایان ســال کارگران مشمول قانون کار و بازنشستگان 
تأمیــن اجتماعی طبق قراردادهای کار و با در نظر گرفتن تعطیلی بانک ها، آغاز 
تعطیلات عید و انجام برخی حسابرسی ها معمولاً از 2۰ اسفند ماه آغاز می شود 
اما برخی از کارفرمایان آن را به روزهای آخر سال موکول نکرده و با حقوق دی 
یا بهمن ماه واریز می کنند تا خانوارهای کارگری با فراغ بال بیش تر نســبت به 
تهیه مایحتاج شــب عید اقدام کنند.شورای عالی کار 29 اسفند سال گذشته در 
نشست تعیین دستمزد افزایش حداقل دستمزد کارگران برای سال 1۴۰2 را 2۷ 
درصد تصویب کرد. بر این اساس پایه حقوق کارگران به ۵ میلیون و ۳۰۷ هزار 
و ۳۳۰ تومان افزایش یافت. با احتساب فرمول حداقل و حداکثر عیدی، کارگران 
امسال حداقل 1۰ میلیون و ۶1۴ هزار و ۶۶۰ تومان و حداکثر 1۵ میلیون و 922 
هزار تومان دریافت خواهند کرد.کارگران بسته به سنوات و تعداد روزهایی که کار 
کرده اند مستحق دریافت عیدی هستند و عیدی و پاداش کامل به کارگرانی تعلق 
می گیرد که یکسال در محل کار یا آخرین کارگاه مشغول کار بوده و بیمه پردازی 

آنها به طور کامل صورت گرفته باشد.

قیمت جهانی طلا رکورد تاریخی زد و بیت کوین هم اوج گرفت

دوشنبه سبز در بازار های مالی جهان

معاون ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت خبر داد

تخصیص سهمیه سوخت به تاکسی های دارای بیمه نامه شخص ثالث

انتقادات بر اعداد و ارقام لایحه بودجه سال آینده ادامه دارد

معیشت کارگران در بدترین شرایط دوران تاریخ مدرن

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره 1۴۰2۶۰۳19۰۷۸۰1۰۶۰۰ هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحــد ثبتي حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمــان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي رامین احمدي به شناســنامه شماره 29۸۰۶2۷۴۵۳ کد ملي 
29۸۰۶2۷۴۵۳ صادره کرمان  فرزند کرامت در ششــدانگ یکباب خانه به 
مساحت 1۳2.1۷ مترمربع پلاک شماره1۷۵2۰ فرعي از۳9۶۸ اصلي  مفروز 
و مجزی شــده از پلاک ۷2۴۴ فرعی از اصلی مذکور واقع در  بخش2 حوزه 
ثبــت ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان سرآســیاب مغفوری کوچه 11 
نبش شــرقی 2  خریداري از مالک رســمي آقاي رضا اشرف گنجویی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي 
اعتراضي داشــته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عــدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخانتشارنوبتاول:۱402/0۹/۱4

تاریخانتشارنوبتدوم:۱402/0۹/2۹

محمودمهدیزاده
رئیسثبتاسنادواملاکمنطقهدوکرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمی

برابر راي شماره 1۴۰2۶۰۳19۰۷۸۰۰9۶۳1هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحــد ثبتي حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمــان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي خانم مهناز رنجبرهمقاوندي به شناســنامه شــماره 2۶۰۰ کدملي 
299۰9۶۸9۵۴ صادره کرمان فرزند قربانعلي در ششــدانگ یکباب خانه  به 
مساحت ۵۰۶.۶ مترمربع پلاک شماره 1۷۴۴۶ فرعي از ۳9۶۸ اصلي مفروز و 
مجزي شده از پلاک ۸۸1 فرعي از اصلي مذکور واقع در  بخش2 حوزه ثبت 
ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان بلوار شهیدان ماهاني کوچه 1۷ جنوبي 
۸ درب دوم ســمت چپ خریداري از مالک رسمي آقاي ماشاالله فتحی زاده 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخانتشارنوبتاول:۱402/0۹/۱4

تاریخانتشارنوبتدوم:۱402/0۹/2۹

محمودمهدیزاده
رئیسثبتاسنادواملاکمنطقهدوکرمان

شناسهآگهی:۱6۱5685

شناسهآگهی:۱6۱56۹5
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رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خبر داد
اجرای نیمه شرقی شمال تا جنوب رینگ چهارم

 تا پایان ۱۴۰۴
گروه شهرستانها: رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: شهرداری عزم 
جدی دارد که تا پایان ۱۴۰۴، نیمه شــرقی شــمال تا جنوب رینگ چهارم )از 
نزدیکی شهر دولت آباد تا حوالی ایستگاه راه آهن( را اجرا کند که بخش عمده ای 

از آن در محدوده شهر اصفهان قرار دارد.
به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شهرداری اصفهان، محمد نورصالحی با 
اشاره به تردد روزافزون خودروها در شهر اصفهان و شهرهای اطراف، اجرای پروژه 
رینگ چهارم را امری حیاتی در کاهش ترافیک عبوری و ترددهای درون شهری 
دانست و گفت: شهرداری اصفهان عزم جدی دارد که تا پایان سال ۱۴۰۴ نیمه 
شرقی شمال تا جنوب رینگ چهارم، از نزدیکی شهر دولت آباد تا حوالی ایستگاه 
راه آهن را اجرا کند که بخش عمده ای از آن در محدوده شهر اصفهان قرار دارد.

او افزود: نیمه غربی رینگ چهارم که در شــهرهایی همچون خمینی شهر و 
ابریشم واقع اســت تأثیر زیادی در کاهش ترافیک بزرگراه های شهیدان خرازی 
و اقارب پرست خواهد داشت، اما با توجه به اینکه این بخش ها در محدوده سایر 

شهرها قرار دارد امکان اجرای آن توسط شهرداری اصفهان وجود ندارد.
رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان همچنین با بیان اینکه تلاش های 
مسوولان در دوره های گذشــته درخصوص جلب حمایت و مشارکت وزارت راه 
و شهرسازی برای تکمیل این پروژه موفقیت آمیز نبوده است، اظهار کرد: به رغم 
اینکه بعضی شهرها هیچ وقت امکان اجرای این پروژه بزرگ را ندارند، انتظار کمک 
از سوی این وزارتخانه را دارند اما دولت تاکنون به این موضوع ورود نکرده است.

او با بیان اینکه اســتانداری نیز در دوره های مختلف تلاش هایی برای تأمین 
اعتبارات رینگ چهارم داشته اســت، گفت: امیدواریم بتوانیم از شمالی ترین تا 
جنوبی ترین نقطه رینگ چهارم در نیمه شرقی را تا دو سال آینده تکمیل کنیم.

آنطــور که نورصالحی گفت، این پروژه در مناطق ۱۰ و ۱۵ به تدریج در حال 
اجراســت و از پل سردار شهید ســلیمانی به سمت جنوب شهر اصفهان نیز در 
بودجه های دو ســال آینده، اعتبارات لازم را دریافت می کند تا کنارگذر شرق در 
محدوده و حریم مناطق چهار و شش، برای احداث رینگ چهارم ساماندهی شود.
او خاطرنشــان کرد: انتظار می رود مدیریت استان و وزارت راه و شهرسازی 
در اجرای پروژه رینگ چهارم در محدوده شهر اصفهان و شهرهای اطراف، ورود 
کنند. لازم به ذکر اســت، رینگ چهارم حدود ۷۸.۲ کیلومتر طول دارد و حدود 
نیمی از آن در محدوده و حریم مناطق پانزده گانه شهر اصفهان و مابقی در حریم 

و محدوده شهرهایی همچون دولت آباد، درچه و ابریشم قرار دارد.

3۰۰ اصله نهال توسط شهرداری بوشهر 
در پارک لیل کاشته شد

گروه شهرستانها - صبا کرمپورنیا: همزمان با آغاز سراسری نهالکاری در 
راستای پیاده سازی طرح کاشت یک میلیارد درخت در کشور، طی مراسمی  به 
همت شهرداری بندر بوشهر، تعداد 3۰۰ اصله نهال در پارک لیل واقع در شهرک 

نیایش کاشته شد.
 در این مراســم که با حضور همشــهریان بوشــهری، اعضای شورا، شهردار، 
معاونین، مدیران و کارکنان شــهرداری و همچنین برخی از مسئولان استان و 
شهرســتان برگزار شد، پس از قرائت آیاتی چند از کلام الله مجید و پخش سرود 
مقدس جمهوری اسلامی ایران و همچنین عرض خیرمقدم توسط رییس شورا 
و سرپرســت سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری، حاضران در مراسم به 

کاشت درختان گوناگون در محدوده پارک لیل اقدام کردند.
 گفتنی است، این مراسم توسط سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
بندر بوشــهر برگزار شــد و در ادامه کاشــت این درختان در محلات جنوبی و 

تنگک ها توسط این سازمان ادامه خواهد یافت.

میزان فرسایش خاک در کرمانشاه
 ۱۲ تن در هکتار است

رئیس اداره حفاظت خاک و آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان کرمانشاه میزان فرسایش خاک در استان را ۱۲ تن در هکتار اعلام کرد.

هاشم نوری، در نشست تخصصی ویژه روز جهانی خاک، با بیان اینکه میزان 
فرسایش خاک در استان کرمانشاه ۱۲ تن در هکتار است، گفت: میزان فرسایش 

خاک در استان کرمانشاه از میانگین کشوری پایین تر است.
 وی بابیان اینکه در ۶3 درصد مساحت استان فرسایش خاک در حد زیاد و در 
۱.۸۲ درصد مساحت آن فرسایش خاک در حد خیلی زیاد گزارش شده، گفت: 
بیشترین فرسایش خاک در استان کرمانشاه را در شهرستانهای ثلاث باباجانی، 

قصرشیرین و گیلانغرب شاهد هستیم.
رئیس اداره حفاظت خاک و آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
اســتان کرمانشاه با اشاره به بالا بودن آمار فرســایش خاک در کشور، گفت: بر 
اســاس آمارهای موجود میزان فرسایش خاک در کشور ما ۱۶.۴۵ تن در هکتار 

است که این میزان بیش از سه برابر میانگین جهانی است.
وی با بیان اینکه بر اساس آمارهای موجود در مجموع سالانه حدود دو میلیارد 
تن فرســایش خاک در کشور رخ می دهد، ادامه داد: بر اساس برآوردهایی که از 
زیان اقتصادی ناشی از فرسایش خاک در دنیا انجام شده، ارزش اقتصادی هر تن 
خاک از دست رفته ۲۸ دلار تعیین شده است، لذا سالانه ۵۶ میلیارد دلار از قبَِل 
فرسایش خاک به کشور خســارت وارد می شود. نوری افزود: بر اساس آمارهای 
موجود میزان فرســایش خاک در اروپا سالانه ۸۴ صدم تن در هکتار بوده و این 
عدد در امریکای شــمالی ۴.۹ تن در هکتار، در استرالیا ۲.۷3 تن در هکتار و در 

آسیا ۶.۱ تن در هکتار است.
وی در ادامه اشــاره ای هم به راه های کنترل فرسایش خاک داشت و گفت: 
تقویت پوشش گیاهی منابع طبیعی، انجام کارهای احیایی در مراتع، اضافه کردن 
مالچ طبیعی، بهبود وضعیت زهکشــی و کاهش آبیاری به ویژه آبیاری غرقابی از 
جمله راه های کنترل فرسایش خاک است. توسعه کشت های فراسرزمینی، سوق 
دادن دامداری به ســمت دامداری های صنعتی، توسعه کشت های گلخانه ای و 
کشت گیاهان مرتعی از دیگر راه های کنترل فرسایش خاک است که نوری از آنها 
یاد کرد. این مسئول یادآور شد: فرسایش خاک پیامدهای زیادی در منابع طبیعی 
دارد کــه از جمله این پیامدها می تــوان به کاهش عملکرد مزارع، از بین رفتن 
خاک های ســطحی، کاهش مواد مغذی و حاصلخیز خاک، از بین رفتن پوشش 
گیاهی و مرتعی، تخریب اراضی پایین دست، کاهش حجم خاک، تخریب محیط 

زیست، تخریب و تغییر مسیر رودخانه ها و پر شدن سدها اشاره کرد.  

افزایش بیماری هاری در خراسان جنوبی
 نگران کننده است

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار خراسان جنوبی گفت: براساس آمار 
اداره  کل دامپزشکی و نتایج آزمایش های انجام شده در سال جاری بیماری هاری 

در استان رو به افزایش بوده که زنگ خطر جدی است.
علیرضا عباس زاده، در جلسه کارگروه کنترل جمعیت حیوانات ناقل بیماری 
به انسان افزود: موارد ابتلا به بیماری هاری در حیوانات که نتایج آزمایشگاهی آن 
مثبت بوده از ابتدای ســال جاری ۱۴ مورد است که نسبت به مدت مشابه سال 

قبل افزایش چشمگیری را نشان می دهد.
به گزارش ایســنا،وی گفت: برای ســاماندهی ســگ های بلاصاحب، مراکز 
نگهداری این حیوانات در تمامی شهرســتان های استان راه اندازی شده  است  با 
این وجود برخی افراد می خواهند زندگی مســالمت آمیز با ســگ را در جامعه 
ترویج کنند. معاون استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: اثر حیوانات ناقل بیماری 
بر زندگی انسان مشهود اســت و مهمترین آنها سگ های ولگردی که در سطح 
روســتاها و شهرها پراکنده هستند لذا وظیفه ماست به منظور حفظ و حراست 
از جان مردم و رعایت بهداشــت عمومی این حیوانات را کنترل کنیم و در این 
خصوص نیازمند مشــارکت مردم هســتیم. وی خواستار تسریع در جمع آوری 
ســگ های ولگرد توسط شهرداری ها شد و گفت: وجود این حیوانات را به دلیل 

مسایل بهداشتی و امنیت مردم نباید در سکونتگاه های انسانی داشته باشیم.
عباس زاده تصریح کرد: رهاســازی ســگ های ولگرد بعد از عقیم سازی در 

سکونتگاهای شهری اشتباه است و باید در طبیعت رهاسازی شوند.
وی افزود: پیش نویس دستورالعمل ساماندهی سگ های ولگرد به دستگاه های 
متولی ارسال می شود تا در زمینه اجرای موفق طرح، نظرات و پیشنهادات خود 
را ارائه دهند. مدیرکل دامپزشــکی خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: از 
ابتدای ســال جاری ۲۷ نمونه گاز گرفتگی حیوانات در استان انجام شده که ۱۴ 

مورد مثبت بوده است.
محمدعلی بخشــی افزود: تعداد موارد هاری مثبت در ســال جاری نسبت به 

مدت مشابه سال قبل رشد ۲ تا سه برابری داشته است.

از اخبار کوتاه مازنــدران  رودخانه هــای  بــد  حــال 
جنگل تراشی در بالادســت ریشه می گیرد و 
بسترخواری و نفوذ شیرابه ها هم روزگارش را 

تیره و تار کرده است.
به گزارش مهر، ورود آلاینده ها و پساب های 
انســانی، کشــاورزی و صنعتی حــال و روز 
رودخانه هــای مازندران را تیــره و تار کرده و 
زیست مندان موجود در آن را به ورطه نابودی 

کشانده است.
زخم و تیشه انسان بر پیکره رودخانه های 
مازندران را در گوشــه و کنار استان می توان 
دید، از برداشت غیرمجاز ماسه های رودخانه ای 
و کوهی در ســایه ضعف دستگاه های متولی 
نظیر منابع طبیعی گرفته تا ورود شیرابه هایی 
که حیات را به خطر انداخته و مصائب دریا و 

رودخانه را افزایش داده است.
کمتر رودخانــه ای در مازندران وجود دارد 
که از آســیب انسان ســاز مصون مانده باشد 
و ورود حجــم بالای رســوبات آلاینده به این 
عرصه ها سبب از بین رفتن گونه های مختلفی 

از آبزیان رودکوچ شده است.
ضعف منابع طبیعی مازندران - ساری 

در پاسخگویی
از ســوی دیگر ضعف و تعلل در برداشــت 
درختان ریشــه کن و افتاده عرصه های واقع 
در حاشیه رودخانه سبب شده تا خسارت های 
زیــادی بــه تأسیســات و ابنیه هــای فنی و 
ســرمایه های مردم در پایین دست وارد شود 
و عملکرد ضعیف منابــع طبیعی مازندران - 
ســاری در این زمینه مایه انتقادهای فراوانی 
شده و تلاش مکرر برای کسب نظرات مدیران 

این اداره کل به نتیجه نرسیده است.
تخلیه فاضلاب در حاشیه رودخانه از سوی 
خودروهای تخلیه چاه و پساب های خانگی نیز 
معضل دیرینه ای است که در مناطق مختلف 
مازندران جریان دارد و برخورد با متخلفان در 

این بخش تاکنون بازدارنده نبوده است.
نکا  بابلرود،  ماشــلک،  رودخانه های تجن، 
رود، تــلار، شــفارود از جملــه رودخانه های 
مازندران به شمار می روند که حال و روز آنها 

چندان مناسب نیست.
یک شهروند بابلی با بیان اینکه حال و روز 
رودخانه بابل اسفبار و حجم تخریب های انجام 
شده در بالادســت که ناشی از ضعف ناظران 
منابع طبیعی منطقه و اســتان اســت، سبب 
شده تا در هر بارندگی، رسوبات و چوب آلات 
و درختان افتاده و شکســته به پایین دســت 
منتقل و سبب بروز خسارت های فراوانی شود.

محمدی در گفــت وگو بــا خبرنگار مهر 
همچنین با بیان اینکه رسوبات و آلاینده های 
زیادی نیز به رودخانه وارد می شود، ادامه داد: 
بســتر رودخانه در بسیاری از مناطق به دلیل 
شدت بالای رســوبات و آلاینده های ناشی از 
فضولات و غیره به لجن زار تبدیل شده است.

در مرکز استان، ســاری نیز حال رودخانه 
تجن خوب نیســت و زخم ناشی از بیل های 
مکانیکــی و تصرف بســتر و حریــم و ورود 

آلاینــده، ایــن رودخانه بزرگ را در آســتانه 
خشکی و مرگ قرار داده است.

حال و روز رودخانه های غرب مازندران هم 
تعریف چندانی ندارد و فاجعه زیست محیطی 
ناشــی از تخلیه فاضلاب و پساب ها را در این 
مناطق هم بیداد می کند. ماشلک در نوشهر از 
رودخانه های بزرگ و شــیلاتی است که حال 

امروزش بدتر از دیروز است.
برخــی از کاربران و فعــالان مجازی طی 
روزهای اخیر با انتشــار فیلمــی از آلایندگی 
این رودخانه، بندر نوشــهر را یکی از متهمان 
بــروز آن معرفی کردند، در حالی که بندر این 

فرضیه طرح شده را رد کرده است.
هیچ فاضلابی از طریق بندر 

وارد رودخانه ماشلک نشده است
ســعید کیاکجــوری مدیــرکل بنــادر و 
دریانوردی مازنــدران در این باره می گوید: با 
توجه بــه آغاز پروژه لایروبی حوضچه و کانال 
دسترســی بندر نوشــهر، در حال حاضر این 

عملیات با اســتفاده از یک دســتگاه لایروب 
کاتر ساکشــن و اجرای خط انتقال رسوب از 
محدوده عملیات لایروبی به محدوده شــرقی 
رودخانه ماشلک، ماسه و رسوبات جمع آوری 
شده از کانال و همچنین حوضچه بندر نوشهر 
در محدوده مورد نظر تخلیه خواهد شد و هیچ 
گونــه فاضلابی از طریق بنــدر وارد رودخانه 

ماشلک نشده است.
وی در گفــت وگو با خبرنــگار مهر افزود: 
وضعیت فعلی نشــانگر این اســت که ساحل 
بخش شرقی بندر عقب نشینی و ساحل بخش 
غربی پیشروی کرده با انجام این روش از دریا 
برداشــت و در دریا تخلیه می شــود، همین 
موضوع لایروبی، ســالیان ســال نــه در بندر 
نوشــهر بلکه در همه بنادر توسط لایروب هاپر 
انجام و مواد حاصل از لایروبی مجدداً در دریا 
تخلیه می شد و تنها فرق آن با روش فعلی این 
است که در روش اول تخلیه در عمق بیشتر و 
در روش فعلی تخلیه در عمق کمتر و با حفظ 

ملاحظات زیست محیطی صورت می پذیرد.
وی ادامــه داد: ایــن روش کــه یکــی از 
روش های متداول لایروبی به شــمار می رود و 
ضمن حل مشکل کانال دسترسی و حوضچه 
بندر نوشــهر بــرای تردد ایمن کشــتی های 
تجاری، باعث تغذیه محدوده شــرقی بندر و 
جلوگیری از فرسایش بیشــتر ساحل شرقی 

بندر خواهد شد.
وی افــزود: پروژه لایروبی حوضچه و کانال 
دسترســی بندر نوشــهر، موجب تسهیل در 
اجرای طرح احداث پیاده راه ساحلی در دست 
اقدام شهرداری نوشــهر در حد فاصل میدان 
لتینگان تا بندر نوشهر و نیز کاهش هزینه های 
شهرداری در تأمین مصالح مورد نیاز برای این 

پروژه مهم ساحلی خواهد شد.
محیط زیســت مازندران نیــز در مناطق 
مختلف نســبت به وقوع چالش های زیســت 
محیطــی و ورود آلاینده هــا بــه رودخانه ها 
هشدار داده است. در اســتان مازندران ۱۲۰ 

رودخانه به طول هفــت هزار کیلومتر جریان 
دارد که بیش از هــزار و ۲۰۰ کیلومتر آن از 

محدوده های شهری می گذرد.
اجرای طرح ســنددار شدن رودخانه ها در 
مازندران گامی است تا ضعف های دستگاه های 
متولی در حراســت و صیانت از رودخانه ها تا 
حدودی جبران شــود و به اعتقاد کارشناسان 
و صاحبنظران برای بهبود وضعیت رودخانه ها 
باید ریشــه عوامل و تخریب که از بالادست و 
عرصه های منابع طبیعــی صورت می گیرد را 

حذف کرد و خشکاند.
طبق اعلام آب منطقه ای مازندران تا کنون 
از حدود هفت هزار کیلومتر طول رودخانه های 
استان نقشه برداری یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر را 
انجام داده اند و طبق برنامه ریزی ها قرار است 
نقشــه برداری ۸۰۰ کیلومتر دیگر نیز تا پایان 
امسال انجام شود. چشم انداز ما رساندن طول 
نقشه برداری شــده رودخانه های استان به ۲ 

هزار و ۵۰۰ کیلومتر تا سال آینده است.

شیرابه ها در راه دریا هستند

حال رودخانه های مازندران بدتر از جنگل

مدیر آب و خاک جهاد کشاورزی گلستان عنوان کرد

بحران جدی آب و خاک در گلستان
مدیــر آب و خــاک و امور 
فنی مهندسی جهاد کشاورزی 
گلســتان با بیان اینکه شوری 
خاک در اراضی شــمال استان 
ســبب شــده تا نتوانیم از این 
مناطــق در حوزه کشــاورزی 
اســتفاده کنیم، افــزود: علاوه 
بر این شــاهد فرسایش شدید 
خاک در مناطق جنوبی و میانی اســتان هستیم. علی نصرتی در حاشیه برگزاری 
همایش گرامیداشت روز جهانی خاک که در سالن همایش های مؤسسه تحقیقات 
پنبه استان گلستان برگزار شد، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: این همایش توسط 
سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد »فائو« با شعار »آب، خاک، منشأ زندگی« 
برگزار می شود. وی با بیان اینکه حفظ و احیای خاک از مهمترین اهداف برگزاری 
این همایش بوده که بیش از دو دهه اســت توســط این سازمان جهانی برگزاری 
می شــود، ادامه داد: در این همایش »محمد اسماعیل اسدی« پژوهشگران برتر 

بین المللی حوزه خاک با موضوع کشاورزی حفاظتی سخنرانی خواهد کرد.
مدیر آب و خاک امور فنی مهندسی جهاد کشاورزی گلستان با اشاره به موضوع 
و محور ســخنرانی دکتر اسدی در خصوص »کشاورزی حفاظتی« اضافه کرد: در 
این ســخنرانی مواردی در خصوص استفاده از بقایای گیاهی در سطح اراضی که 
با گذشت زمان می تواند منجر به افزایش مواد آلی خاک، حفظ رطوبت و افزایش 

بهره وری آب و خاک اراضی کشاورزی می شود، عنوان خواهد شد.
وی بــا تأکید بر اینکــه در همایش مذکور همه اعضای بخش کشــاورزی در 
کنار بهره برداران موفق بخش کشــاورزی حضور دارند، خاطرنشــان کرد: »دکتر 
پهلوانی راد« رئیس مرکز خاک و آب مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی به عنوان 
دیگر ســخنران در زمینه ویژگی های کمی و کیفی خاک های اســتان گلستان، 
مطالبی را در خصوص شــوری اراضی، فرسایش و میزان مواد عالی موجود، ارائه 

می کند.
نصرتی محدودیت های خاک را در کنار محدودیت های موجود در حوزه آب به 
عنوان بحرانی مهم در بخش کشــاورزی دانست و افزود: شوری خاک در بیش از 
۱۰۰ هزار هکتار از اراضی شــمال گلستان سبب شده تا نتوانیم از این مناطق در 
حوزه کشاورزی استفاده کنیم و برداشت گندم در این اراضی به یک سوم تا یک 

چهارم کاهش یافته است.
وی فرســایش شــدید خاک در مناطق جنوبی و میانی گلســتان را از دیگر 
بحران های صنعت کشاورزی دانست و تصریح کرد: استان حدود ۱۱۰ هزار هکتار 
اراضی شیب دار دارد که کشت و زراعت در این اراضی منجر به تشدید فرسایش 
خاک می شود و همین موضوع سبب شده تا استان گلستان جزء استان هایی باشد 

که بیشترین فرسایش خاک را در کشور دارد.

معاون استاندار کردستان دستور داد
برخورد جدی با فروشندگان داروهای سقط جنین

 در سنندج
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کردستان گفت: با توزیع کنندگان 
و فروشندگان داروهای ســقط جنین در بازارچه فردوسی سنندج برخورد قاطع 
می شود. مهدی رمضانی در جلســه قرارگاه حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
استان کردستان، قرارگاه جوانی جمعیت را یک موضوع ملی دانست و اظهار کرد: 
دستگاه های غایب در جلسه قرارگاه باید توبیخ شوند، غیبت این دستگاه ها اجرای 

اهداف را با مشکل مواجه می کند.
وی بر اهمیت حضور دانشگاه ها در قرارگاه جمعیت جوانی تاکید کرد و افزود: 
اهمیت و تاثیرهای مهم جایگاه پژوهش و تحقیق درباره این مســائل انکارناپذیر 
اســت. معاون استاندار کردستان با اشــاره به اینکه سقط جنین به عنوان یکی از 
مولفه های مهم در جوانی جمعیــت، اهمیت زیادی دارد، ادامه داد: ارائه آمارهای 
چند صد نفری در زمینه سقط جنین نشان می دهد بانک اطلاعاتی دقیقی در این 

حوزه نداریم.
او اضافه کرد: با ســوداگران مرگ و توزیع کنندگان داروهای ســقط جنین در 
بازارچه فردوسی سنندج برخورد می شود، همچنین با استفاده از ظرفیت پلیس فتا 

با فروشندگان چنین داروهایی در حوزه فضای مجازی برخورد شود.

دکتر محســن قدیری، مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان 
نشان برتر هشتمین اجلاس مدیرعالی سال را کسب کرد 

به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، 
هشتمین اجلاس نشان عالی مدیر سال هشت آذر ماه با هدف تحقق 
اهداف سیاســت های کلان اقتصادی با نگاه ویژه به جایگاه مدیران 
و همچنیــن ارزیابی نقش مدیریــت و کارآفرینی و ارائه راهکارهای 
نوین مدیریت بین المللی در مرکز همایش های بین المللی صدا وسیما 

برگزار شد.
گفتنی است دکتر محسن قدیری، مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان نیز  موفق به کسب نشان برتر اجلاس نشان عالی مدیر سال 

شد.

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان که در این آئین به ایراد 
سخن پرداخت، در جمع مدیران برتر کشور اظهار کرد: همه طرح ها 
و پروژه های در دســتور کار هلدینگ پتروپالایش اصفهان براساس 

برنامه و هدفمند است.
وی تصریح کرد: ما ننشســتیم که تحریم ها بر ما غلبه کند، بلکه 
برنامه ریزی کردیم و همه آنها را با محوریت دانش و تخصص اجرایی 

می کنیم.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره به راه اندازی ۶ 
شرکت زیرمجموعه در هلدینگ پتروپالایش اصفهان برای رسیدن به 

برنامه چشــم انداز ۱۴۰۵ افزود: برنامه ما تبدیل شــدن به هلدینگ 
موفق منطقه و دستیابی به بالاترین ضریب پیچیدگی است.

وی گفت: ما در شــرکت های زیرمجموعه شرکتی را داریم که با 
محوریت و مدیریت بانوان فعالیت داشته و پروژه  بزرگی را در دست 

اجرا دارد.
قدیری ابــراز کرد: ما خود را ملزم به موفقیت می دانیم و به همه 
جهانیان نشــان خواهیم داد که تحریم ها نمی تواند ذره ای از اراده ما 

نسبت به تحقق اهدافمان که سربلندی ایران عزیز است، کم کند.

مدیرعامل هلدینگ پتـروپالایش اصفهان
 نشان عالی مدیر سال را کسب کرد
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»وثیقه«ازدستوپایورزشکارانبازمیشود
بین المللی  کمیتــه  ورود 
مالی  »وثیقــه  بــه  المپیک 
ورزشــکاران ایــران«، ایــن 
موضــوع را تا طرح در مجمع 
روز ســه شــنبه کمیته ملی 
المپیک و با هدف »لغو شدن« 
پیش برده اما هنوز مشخص 
نیست چه تصمیمی خواهند 

گرفت.
به گزارش  مهر، »سوءاستفاده« برخی ورزشکاران از سفرهایی که با تیم ملی 
نصیب شــأن می شود، ورزش کشور را با معضل »پناهندگی« مواجه کرده است، 
طوری که سال هاست مسئولان را وادار به اجرای قانونی کرده که نانوشته است.

ماهیت این قانون به واســطه برخی افشاگری ها پیش از این به گوش کمیته 
بین المللی المپیک )IOC( رسید و مسئولان این کمیته را نسبت به خود حساس 
کرد طوری که بابت آن از مدیران ایران توضیح خواستند و خواستار لغو آن شدند، 
موضوع مهمی که با گذر زمان نه تنها به باد فراموشی سپرده نشد بلکه قرار است 
در مهمترین و بزرگ ترین گردهمایی مســئولان ورزش کشور مطرح و برای آن 

چاره اندیشی شود.
اخذ وثیقه مالی ورزشکاران؛ قانونی نانوشته

پناهندگی و اســتمرار آن توسط ورزشکاران رشــته های مختلف، مسئولان 
ورزش را بر آن داشت تا به منظور جلوگیری از تکرار این روند هرساله و به نوعی 
بســتن دست و پای ورزشکاران برای پناهنده شدن، اخذ تعهد و وثیقه از آنها را 

در برنامه قرار دهند.
سال هاست که اینگونه تمهیدات در جهت کاهش آمار پناهندگی اهالی ورزش 
اندیشیده شده و به خصوص پیش از سفر به آمریکا و کشورهای شینگن خیلی 
سفت و سخت اجرا می شود. البته با وجود این سختگیری ها نه تنها پناهنده شدن 

ورزشکاران ادامه پیدا کرد بلکه به سطح رؤسا هم سرایت کرد.
با این حال مســئولان همچنان بر اخذ ضمانت نامه مالی از ورزشکاران برای 
خروج از کشــور تاکید دارند. حتی خبرنگار مهر کسب اطلاع کرده که طی یک 
سال گذشته حراســت وزارت ورزش طی نامه ای رسمی به فدراسیون ها بر این 
موضوع تاکید و خواســتار اخذ وثیقه ٣٠٠ میلیون تومانی از ورزشــکاران شده 
است. سرپرست کاروان ایران در بازی های پاراآسیایی هم در یکی از نشست های 
هماهنگی پیش از اعزام با رؤسای فدراسیون ها و سرپرستان تیم ها موضوع اخذ 

ضمانت نامه مالی را مطرح کرده بود.
این در حالی است که گرفتن ضمانت نامه مالی از ورزشکاران قانون نیست و 
در هیچ اساســنامه و دستورالعملی به آن اشاره نشده است. صرفاً راهکاری است 
که برای مقابله با پناهندگی ورزشکاران اندیشیده شده است اما واکنش نهادهای 

بین المللی ورزش را به همراه داشته است.
نگرانی کمیته بین المللی المپیک و درخواست توضیح از ایران

روایت ها و افشاگری های ورزشکاران پناهنده یا مهاجرت کرده ایران در مورد 
وثیقه هــای مالی صدای کمیته بین المللی المپیک را درآورد طوری که »توماس 
باخ« رئیس این کمیته از محمود خسروی وفا رئیس کمیته ملی المپیک در این 

زمینه توضیح خواست.
دومین ســفر محمود خسروی وفا به عنوان رئیس کمیته ملی المپیک ایران 
به لوزان سوئیس که بهمن سال گذشته و پنج ماه بعد از ورودش به این کمیته 
انجام شد در همین راستا بود. در واقع وی به درخواست مسئولان IOC در مقر 
این کمیته حاضر شــد تا در مورد برخی موضوعات روز ورزش ایران و از جمله 

ضمانت های مالی توضیح دهد.
IOC تأیید اخذ وثیقه مالی توسط خسروی وفا به

محمود خسروی وفا بعد از اولین دیدار با توماس باخ و بازگشت به ایران، طی 
نشست خبری موارد مطرح در آن دیدار را تشریح کرد. در همان نشست وی اعلام 
کرد که مسئولان کمیته بین المللی المپیک صحت ضمانت مالی از ورزشکار برای 

خروج از کشور را پرسیدند و من آن را تأیید کردم.
خسروی وفا در این بخش نشست ۲۵ بهمن ۱۴٠۱ خود اینچنین گفت: »آنها 
به پناهندگی دختر ورزشکار کشــورمان )اسکی( اشاره کردند و اینکه گویا وی 
)ورزشکار( گفته که از من ضمانتنامه خواسته اند برای خروج از کشور، صحت این 
مسئله را از من پرسیدند که اعلام کردم درست است اما کمیته ملی المپیک هیچ 

وقت در این زمینه ضمانتنامه ای نگرفته و نخواهد گرفت.«
لغو اخذ وثیقه مالی خروج ورزشکاران با طرح در مجمع کمیته ملی المپیک

کمیته ملی المپیک بعد از دیدار مورد نظر و به درخواست کمیته بین المللی 
المپیک، گزارشی مکتوب از موضوعات مورد نظر در اختیار IOC گذاشت اما به 
نظر می رســد موضوع اخذ وثیقه مالی به قدری حساسیت داشته که قرار است 
در بزرگ ترین گردهمایی مسئولان ورزش مطرح و احتمالاً تاییدیه لغو آن گرفته 
شــود. در مجمع عمومی کمیته ملی المپیک که برگزار می شــود، این موضوع 
توســط رئیس کمیته و در حضــور وزیر ورزش طرح خواهد شــد. البته که در 
دستورالعمل مجمع اشاره مســتقیمی به آن نشده اما این مهم در برنامه لحاظ 

شده است.
در واقــع رئیس کمیته ملی المپیک در راســتای قولی که بــه IOC داده، 
پیگیر لغو وثیقه مالی ورزشــکاران در مجمع است چرا که وی در همان نشست 
خبری مورد نظر و در بخشی از صحبت هایش در این زمینه گفت: »اعلام کردیم 
که همین مســئله را برای مجمع ســال آینده در دســتور کار قرار می دهیم تا 

فدراسیون ها نظر بدهند و آن از دستور کار خارج شود.«
نتیجه لغو قانونی که اصل نیست اما مرهم است

گرفتن ضمانت نامه مالی خروج از کشــور در ایران مختص ورزشی ها نیست 
کما اینکه مشابه آن از دانشجویان بورسیه هم گرفته می شود اما اصولی و قانونی. 
ایــن موضوع اما بر خلاف قوانین کمیته بین المللی المپیک اســت که بر رعایت 

منشور المپیک و حفظ حقوق ورزشکار از منظر انسانی و ورزشی تاکید دارد.
از طرفی گرفتن ســندمالی پیش از خروج از کشــور ورزشی ها اصلًا تضمین 
کننده بازگشت صد در صدی آنها به کشور نبوده و به همین دلیل هیچ وقت آمار 
این پدیده به صفر نرسید. حتی عدم دریافت مشابه این ضمانت نامه از مربیان و 
رؤسا یک خطا در مورد این قانون نانوشته بود کمااینکه سال گذشته این فرصت را 
در اختیار حسین ثوری رئیس فدراسیون بوکس قرار داد تا همراه با تیم جوانانش 

عازم مسابقات جهانی اسپانیا شود و دیگر بازنگردد.
با این حال وثیقه مالی و گرفتن آن از ورزشــکار، زهر چشــمی است که از او 
گرفته می شــود تا جای امید برای بازگشتش باقی بگذارد. برداشتن این »قانون 
نانوشــته« اما می تواند بستر پناهندگی را بیشتر از قبل فراهم کند اگر مسئولان 

همچنان در حفظ و تقویت انگیزه ورزشکاران به آنها بدهکار باشند.
درست تر آن است که برخورد با ورزشکار و مهیا شدن شرایط فعالیت حرفه ای 

برای او در کشور به گونه ای باشد که وی برای بازگشت به کشور مشتاق باشد.

نگاه

پرسپولیس در هفته پایانی رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا در تهران و در ورزشگاه آزادی 

میزبان الدحیل قطر خواهد بود.
این تیم درحالی از ساعت ۱۹:٣٠ امشب در 
آخرین دیدار خــود در مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آســیا به مصاف تیم الدحیل قطر 
خواهنــد رفت که برای صعود به عنوان یکی 
از تیم های دوم برتر گروه های پنج گانه منطقه 
غرب آسیا، نیاز به برتری برابر حریف قطری 
خود دارد. سرخ پوشــان در دیدار رفت بعد از 
نمایــش ضعیف برابر النصر و شکســت ، در 
دوحه با یک نمایش جالب توجه با گل امید 
عالیشاه موفق شدند حریف قطری را شکست 

دهند و ٣ امتیاز سرنوشت سازی را به ارمغان 
بیاورند.

پرســپولیس در ۵ بــازی اخیــر خــود در 
رقابت های لیگ برتر و لیگ قهرمانان آســیا 
۴ تساوی کسب کرده و برابر سپاهان اصفهان 
نیز متحمل شکست شده است. این تیم هم 
اکنــون در رقابت های لیگ برتــر نیز با ۱۷ 
امتیاز در رده ششم جدول قرار دارد و می توان 
گفت شرایط برای گل محمدی و شاگردانش 

بحرانی تر از هر زمانی دنبال می شود.
شــاگردان گل محمدی با آگاهــی کامل به 
نتیجه رقبای خود به مصاف الدحیل رفت و 
در بازی با این تیم دقیقا می داند با چه نتیجه 

ای صعود خواهد کرد و همین موضوع شانس 
صعود این تیم را افزایش می دهد. با توجه به 
اینکه پرسپولیس در این بازی نیاز به کسب ٣ 
امتیاز بازی دارد، گل محمدی ترکیب هجومی 

را در این بازی به میدان خواهد فرستاد.
الدحیــل در حال حاضر بــا ۴ امتیاز در رده 
سوم جدول قرار گرفته و شانسی برای صعود 
ندارد و انگیزه زیادی برای این مسابقه ندارد 
ولی می خواهد از اعتبارش دفاع کند. این تیم 
ســه باخت دارد که دو شکست مقابل النصر 
عربســتان و یک باخت هم از پرســپولیس 
متحمل شده است. پرسپولیس اما 8 امتیازی 
اســت و تســاوی بد موقع مقابل استقلال 

تاجیکستان کار این تیم را برای صعود دشوار 
کرده است. 

وحید امیری بــه احتمال فــراوان به دلیل 
مصدومیت غایب خواهد بود اما سعید صادقی 
که از ابتدا در ترکیب تیم قرار خواهد گرفت. 
امید عالیشــاه هم شــاید به ترکیب اصلی 
برگردد. شــهاب زاهدی با ۴ گل زده بهترین 
گلزن سرخپوشان اســت. در آنسوی میدان 
فیلیپ کوتینیو، روبن ســمدو و ادمیلسون 
جونیور  سه ستاره سرشناس الدحیل به دلیل 
مصدومیت و محرومیت مقابل پرســپولیس 
غایــب خواهند بود. پرســپولیس در صورت 
پیروزی مقابل الدحیل می تواند جشن صعود 

را با حضور هوادارانش برگزار کند.
اما پرســپولیس  در این دیــدار ابتدا باید ٣ 
امتیاز لازم را کســب کند ســپس با به ثمر 
رســاندن گل های بیشتر تفاضل گل خود را 
افزایش دهد. با توجه به اینکه با تیم شارجه 
هم امتیاز است شــرایط سختی دارد و باید 
حداکثر امتیاز را کســب کند تا صعودش را 

قطعی کند.
بازیکنان پرسپولیس با بازی خیلی خوبی که 
برابر النصر داشتند از نظر روحی و روانی آماده 
بازی برابر الدحیل هستند و قطعا می توانند 

گل های بیشتری وارد دروازه حریف کند.
پرسپولیس متاســفانه در فاز حمله بازیکن 
هجومی ندارد و حتی بازیکن خارجی ای که 
برای این پست آوردند بسیار ضعیف است و 
عملکردی که باید برای پرســپولیس داشته 
باشد، ندارد. همچنین در عمق دفاع مشکل 
داریم و از بازیکن تاثیرگذاری در این پســت 

برخوردار نیستیم.
تنها چیزی که پرسپولیس به آن فکر می کند 
برد اســت و تمام هم و غمش شکست دادن 
تیم قطری خواهد بــود اما اینکه چطور این 
سه امتیاز به دســت بیاید به مسایل فنی و 
کادرفنی ربط پیدا می کند. پرسپولیس باید 
منطقی و با حســاب و کتاب بازی کند و بی 
محابا حمله نکند و استراتژی مناسبی برای 

برد داشته باشد.
باشــگاه بزرگی مثل پرسپولیس که در آسیا 
با تیم هایــی مثل النصر بــازی می کند که 
کریس رونالدو، ســادیو مانــه و... دارد نباید 
بازیکن خارجی معمولی بخرد. پرســپولیس 
تیم معمولی نیست باید خریدهایش همگی 
از بهترین ها باشند نه بازیکنی معمولی که به 
کار تیم نیاید! به هر حال پرسپولیس پتانسیل 
شکست الدحیل قطر را مثل بازی رفت دارد. 
درست است که الدحیل شانسی برای صعود 
ندارد، اما شــاید همین مسئله کار را                              سخت 
کند؛ چراکه این تیم بدون اســترس به این 
بــازی می آید و کار برایش راحت اســت، اما 
مطمئن باشید در چنین شرایطی وقتی تیمی 
گل می خورد، خیلی زود از هم می پاشــد و 
فکر می کنم که پرســپولیس باید در همان 
۲٠  دقیقــه اول کار را                              تمام کند، هرچند که 
الدحیل برای اعتبارش به این مسابقه می آید.

درست است که الدحیل شانسی برای صعود 
ندارد، اما شــاید همین مسئله کار را                              سخت 
کند؛ چراکه این تیم بدون اســترس به این 
بــازی می آید و کار برایش راحت اســت، اما 
مطمئن باشید در چنین شرایطی وقتی تیمی 
گل می خورد، خیلی زود از هم می پاشــد و 
فکر می کنم که پرســپولیس باید در همان 
۲٠  دقیقــه اول کار را                              تمام کند، هرچند که 
الدحیل برای اعتبارش به این مسابقه می آید.

هفتهپایانیرقابتهایلیگقهرمانانآسیا

پرسپولیس هجومی الدحیل را شکست خواهد داد
محمد حسین یزدی

ســایمون هوپر، داور بازی منچستر ســیتی-تاتنهام، با 
تصمیمــی بحث برانگیز و عجیــب و غریب یک موقعیت 
صددرصد گلزنی را از میزبان گرفت و یک جنجال بزرگ 

را رقم زد.
به گزارش »ورزش سه«، در یکی از حساس ترین بازی های 
ایــن هفته فوتبال اروپا، منچســتر ســیتی و تاتنهام در 
ورزشگاه اتحاد مقابل همدیگر قرار گرفتند. پپ گواردیولا 
در نشست خبری اش پیش از این بازی در پیامی هواداران 
را دعوت به حضور در ورزشگاه کرد و به آنها وعده داد که 

قرار است خوش گذرانی کنند.
سایمون هوپر اما چنین فکر نمی کرد و به نوعی مانع اصلی 
خوش گذرانی بازیکنان سیتی بود. شاگردان پپ گواردیولا 
در ابتدای بازی با گل سون هیونگ مین مواجه شدند. ٣ 
دقیقه بعد و در دقیقه ۹، ســون با یک گل به خودی بازی 
را به تساوی کشــاند و در دقیقه ٣۱ فیل فودن سیتی را 

به برتری رساند.
در نیمــه دوم باز هم این تاتنهام بود که به گل رســید . 
جیووانی لوسلســو بازی را مساوی کرد. سیتی این گل را 
هم با گل جک گریلیش پاســخ داد، اما تیم پوستکوگلو 
تسلیم شدنی نبود و این بار کولوسفسکی بازی را ٣-٣ کرد.
درحالی که داور ۵ دقیقه وقت اضافه گرفته بود و بازی رو 
به اتمام بود، در دقیقه ۴+۹٠ ارلینگ هالند در میانه میدان 
صاحب توپ شــد، او با خطای امرسون رویال مواجه شد، 

اما توانســت توپ را برباید و در موقعیت خوبی برای پاس 
به گریلیش قرار بگیرد. داور هم بلافاصله دســتانش را به 
نشانه آوانتاژ بالا برد و همه چیز برای حمله ای عالی و گل 

چهارم سیتی آماده بود.
هالند با پاســی زیبــا گریلیش را صاحب تــوپ کرد، او 
می توانست در موقعیت تک به تک قرار بگیرد، اما ناگهان 
سایمون هوپر که به نظر می رسید با کاهش تمرکز مواجه 
شده است، تصمیمش را برگرداند و خطای رویال بر روی 
هالند را گرفت. همه حاضران در ورزشــگاه و هواداران از 
این تصمیم او انگشــت به دهان ماندند، زیرا حتی پرچم 
کمک داور هم به نشــانه آفساید گریلیش بالا نرفته بود و 

داور دلیلی برای متوقف کردن بازی نداشت.
در همین حین پیتر دروری، گزارشــگر معروف بازی، بر 
روی این صحنه گفت: »گریلیش از همه رد شده بود و به 
چشمان ویکاریو خیره شده بود، به نظر نمی رسید کسی 
بتواند او را متوقف کند، اما ناگهان داور ســوت زد و او را 

متوقف کرد.«
هالند از همه بازیکنان خشمگین تر بود و علاوه بر اعتراض 
شدیدش در آن صحنه، در پایان بازی نیز به داور اعتراض 
کرد. او پس از اعتراض شــدید به داور و گفتن کلماتی به 
او در راه رفتــن به رختکن با بازیکنــان تاتنهام از جمله 
جیووانی لوسلسو هم درگیری جزئی ای داشت. مثل اینکه 
لوسلسو از اعتراضات هالند خوشحال نبود و به صحبت های 

او واکنش نشــان داده بود. پپ هم به دفاع از شاگردانش 
آمد. لوسلسو در جریان بازی نیز با آکانجی درگیر شده بود.
هالند در حال رفتن به تونل نیز خطاب به داور فریاد می زد 

»گم شو! گم شو.«
تماشاگران نیز که مانند بازیکنان از دست سایمون هوپر 
عصبانی بودند، با شــعارهایی از جمله »تــو برای داوری 
مناسب نیستی« و »گم شو و برو خانه ات استراحت کن« 

از خجالت داور بازی درآمدند.
باید منتظــر بمانیم و ببینیم اتحادیــه داوران لیگ برتر 

انگلیــس کــه در این فصل به شــدت پــرکار بوده اند و 
اشتباهات داوران را توضیح داده و بعضا آنها را توجیه کرده 

است، در مورد این اتفاق چه می گوید.
پپ گواردیولا در صحبت هایش پس از پایان بازی درمورد 
این تصمیم هوپر گفت: »سؤال بعدی. به این سؤال جواب 
نمی دهم. من مثل آرتتا صحبت نمی کنم. وقتی تصویر را 
مرور می کنید تشخیص اینکه چه اتفاقی می افتد سخت 
اســت. داور تصمیم می گیرد بازی را ادامه دهد و ناگهان 

سوت می زند. نمی فهمم.«

انفجارهالند:

خشمبرانگیزترینسوتفوتبالجهان!

فرهاد مجیدی در نقل و انتقالات زمستانی می خواهد یک 
استقلالی را جذب کند.

اللهیار صیادمنــش در فصل جاری وضعیــت عجیبی را 
تجربه می کند و پس از دو مصدومیت متوالی که نگذاشت 
به ترکیب  هال ســیتی برسد و در رقابت های چمپیونشیپ 
انگلیس بدرخشد، حالا چهار مسابقه متوالی است که کاملًا 
از ترکیــب فاصله گرفته و حتی دوباره در فهرســت قرار 
نگرفته است. پدیده سابق فوتبال ایران که در دور برگشت 
فصل ۲۲-۲٠۲۱ حضور قرضی در هال ســیتی داشت و در 
۱۲ مسابقه چمپیونشیپ انگلیس یک گل به ثمر رساند و 
پس از آن انتقالش به این باشگاه از فنرباغچه را با رقم ۴ و 
نیم میلیون یورویی قطعی کرد، سال گذشته در ۱۹ بازی 
دو گل زد و دو پاس گل داد، اما در این فصل اوضاع عجیبی 

برای او رقم خورده است.
صیادمنش از ابتدای فصل ۲۴-۲٠۲٣ در ســه مســابقه 
مقابل لسترســیتی، ساوتهمپتون و وســت بروم به عنوان 
بازیکن ذخیره به زمین رفته که جمعاً در این ســه دیدار 
٣۴ دقیقــه در زمین بوده ولی همین فرصت کم هم دیگر 
به او نمی رسد! ستاره ۲۲ ســاله ایرانی که مشخص است 
استعدادهایش در حال هدر رفتن در هال سیتی است، پس 
از اینکه در دقیقه 8٣ دیدار هفته پانزدهم چمپیونشــیپ 
انگلیس مقابل وست بروم به زمین رفت، در دو دیدار پیاپی 
برابر هادرسفیلد و سوانزی به طور کامل روی نیمکت نشست 
و حتی یک دقیقه شانس بازی به دست نیاورد و در دو هفته 

بعدی هم از فهرست خارج شد!

صیادمنش که خبر جدیدی مبنی بر مصدومیت او منتشر 
نشــده، حالا ظاهراً بــا آمادگی کامل حتی به فهرســت 
نفرات هال ســیتی در چمپیونشــیپ انگلیس نمی رسد و 
فرصتــی برای نمایش توانمندی خود نــدارد. اللهیار پس 
از غیبت در فهرســت دیدار مقابل روترهام، شنبه هم در 
مسابقه با واتفورد که تیمش هم دو بر یک شکست خورد، 
در لیســت بازیکنان هال ســیتی قرار نگرفته بود تا روزگار 

عجیبی را پشت سر بگذارد.
هرچه هست، صیادمنش به عنوان یکی از ستاره های آینده 
فوتبال ایران به شــمار می رود که بدون شک با یک انتقال 
بهتر و البته ســبک زندگی بهتر که او را از مصدومیت دور 
کند، می تواند به اوج برگردد و دوباره خودش را به ترکیب 
تیم ملی هم برساند، مهاجمی که در زمان مارک ویلموتس 
به ترکیب اصلی تیم ملی ایران نزدیک شد و توانست مقابل 
سوریه در ورزشگاه آزادی گل هم بزند. او حالا مدت هاست 
از تیم ملی فاصله گرفته و امیر قلعه نویی هم نظر مساعدی 

روی حضور او در جام ملت های آسیا ندارد.
جدایی اللهیار از هال سیتی در زمستان قطعی است و حالا 
از امارات خبر می رسد که اتحاد کلباء با مربیگری مجیدی 
دنبال راهی برای جذب این مهاجم اســت؛ مهاجمی که از 
یک تیم اماراتی دیگر هم پیشــنهاد دارد. مجیدی در نقل 
و انتقالات تابستانی مهدی قایدی را با قراردادی قرضی از 
شــباب الاهلی جذب کرد و حالا هم در پی شکار دومین 
مهاجم سابق استقلال است. انتقال به اتحاد کلباء می تواند 
بــرای صیادمنش که در هال ســیتی مورد اســتفاده قرار 
نمی گیرد، انتقال مناسبی باشد. چند تیم مطرح ایرانی نیز 
شرایط اللهیار را رصد می کنند اما به نظر می رسد مهاجم 
۲۲ ســاله آملی فعلًا علاقه ای به بازگشت و بازی در لیگ 
ایران ندارد. البته اگر پیشــنهاد مهمی از اروپا به دســت 
صیادمنش برسد، بعید اســت او حتی به لیگ امارات هم 
منتقل شود. در نقل و انتقالات زمستانی باید منتظر انتشار 
اخبار بیشتری در مورد آینده صیادمنش باشیم. ستاره ای 
که زمانی مورد توجه ویسنت کمپانی برای انتقال به برنلی 

قرار داشت اما حالا روزگار تلخی را سپری می کند.

انتخــاب ســرمربی جدید تیم ملی کشــتی آزاد دلایل 
مختلفی داشت.

بــه گزارش برنا، شــروع این هفته برای اهالی کشــتی 
با خبری شــوکه کننده همراه بود و آن هم اســتعفای 

درستکار از هدایت تیم ملی کشتی آزاد بود.
پژمان درســتکار کــه پس از المپیک توکیــو به عنوان 
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد انتخاب شد، یکی دو مرتبه 
از ســمت خود اســتعفا کرده بود اما هربار دبیر با وی 
مخالفت کرده و خواســتار ادامه فعالیت وی شده بود اما 
این بار در نهایت مســئولان فدراسیون با درخواست او 

موافقت کردند.
کســب نتایج نه چندان خــوب در مســابقات جهانی 
صربســتان و کســب تنها یه مدال طلا و شکست ملی 
پوشان کشــتی در لیگ برتر مقابل کشتی گیران روس 
که برخی دوسال دور از میادین بودند هم داغ دل دوست 
داران کشتی را تازه کرد و این اواخر عموم مردم و ورزش 

دوستان از نتایج کشتی آزاد گلایه داشتند.
به تمام این مسائل ترس از المپیک پاریس را هم اضافه 
کنید تا روشن شود پایان همکاری درستکار و فدراسیون 

اتفاق غیر قابل پیشبینی نبود.
در همین راستا مســئولان فدراسیون چند گزینه برای 

جانشینی درستکار داشتند.
آوردن مربی خارجی نخســتین گزینه فدراســیون در 

آستانه المپیک بود.
در چنین شرایطی مسئولان فدراسیون با توجه به تجربه 
ناموفق حضور عیســی حاجی اف مربی روسیه ای که در 
کادرفنی تیم ملی در مسابقات جهانی صربستان حضور 

داشت، کمی برای این انتخاب مردد شدند. 
فردی که حضورش به عنوان مربی هم زیاد مورد استقبال 
خانواده کشتی قرار نگرفت و بعد از اینکه نتوانست تاثیر 
مثبتی در روند کار کشتی گیران داشته باشد، حضورش 

به عنوان سرمربی به طور کل منتفی شد.
البته عدم شناخت کافی مربیان خارجی از کشتی گیران 
ایرانی با توجه به فاصله کم تا مسابقات المپیک پاریس 

یکی از عوامل دیگری بود که دبیر را برای انتخاب مربی 
خارجی بی میل کرد.

امیررضا خادم دیگر گزینه فدراســیون بود که به دلیل 
اینکه مدتهاست از کشتی دور است، مسئولان فدراسیون 
عطای حضور او در راس تیم ملی را به لقایش بخشیدند.
دو گزینه دیگر روی میز قرار داشــت و از بین غلامرضا 
محمدی و محسن کاوه دو رفیق و رقیب دیرینه یک نفر 
باید مسئولیت تیم ملی را میپذیرفت که در نهایت کاوه 

انتخاب نهایی دبیر بود.
از آنجایی کــه غلامرضا محمدی در المپیک گذشــته 
هدایت تیم ملی را بر عهده داشــت و پس از آن جایش 
را به درستکار داد، شــاید منطقی نبود که دوباره پیش 
از المپیــک به جــای خود بازگردد. هــر چند تجربه او 
می توانست گره گشا باشد اما شاید این انتخاب حواشی 
زیادی را به همراه داشت و رییس فدراسیون ریسک این 

کار را نپذیرفت تا تیمش در آرامش باشد.
با این تفاســیر انتخاب محسن کاوه که در مدت ریاست 
علیرضــا دبیر همواره در کنار فدراســیون بــوده و در 
تیم های پایه و حتی بزرگســالان فعالیت کرده اســت ، 

بسیار منطقی به نظر می رسد.
کشــتی آزاد روزهای حساســی برای کســب سهمیه 
المپیک و آماده ســازی جهت حضور در این بازی های 
بــزرگ در پیش دارد و باید دید محســن کاوه که جزو 
مربیان باتجربه در کشتی ایران به شمار می رود، می تواند 

انتظارات را برآورده کند یا خیر.

رونماییاز۴گزینههدایتتیمملیکشتیآزادفرهادمجیدیبهدنبالجذبصیادمنش

صدوررایانضباطیبازیجنجالیلیگبرترامید

کمیته انضباطی دستور موقت خود را برای برخی از بازیکنان گل گهر سیرجان 
و فجر سپاسی صادر کرد.

مسابقه تیم های گل گهر سیرجان و فجرسپاسی از سری مسابقات لیگ برتر 
امید برگزار و از ســوی امید رفعتی- مربــی، نیما زید آبادی، علی اکبر توکلی و 
حســین پروا بازیکنان تیم گل گهر سیرجان، مهدی طایفه رضا خانی، دروازبان، 
مرتضی حسینوند، کوروش خاکسار و ابوالفضل مسترد، بازیکنان تیم فجر سپاسی 
مبنی بر بدرفتاری در قبال یکدیگر و شــرکت در نزاع دسته جمعی تخلفاتی رخ 

داد که درخور صدور قرار دستور موقت است.
به اســتناد ماده ۱٠٠ مقررات انضباطی و تا صدور رای مقتضی نامبردگان از 

همراهی تیم مربوطه در کلیه مسابقات محروم هستند.
لازم است نفرات فوق دفاعیات کتبی خود را ظرف مهلت ۴8 ساعت به کمیته 
انضباطی ارســال کنند. رای صادره ظرف مهلت دو روز پس از ابلاغ قابل تجدید 

نظر خواهی در کمیته استیناف فدراسیون است.

خبر
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شامگاه  گروه دیپلماسی - علی ودایع: 
یکشــنبه باغ ملــی وزارت امورخارجه میزبان 
وزیرامورخارجه عمان بود. »بدر البوســعیدی«  
در ســفری از پیش اعلام نشــده و چارچوب 
دیپلماســی فعال تهــران به دیدار »حســین 
امیرعبداللهیان« آمد. جمهوری اسلامی که پس 
از آغاز حملات اســرائیل علیه غزه وارد جنگ 
دیپلماتیک مستقیم با رژیم صهیونیستی شده 
اســت؛ پای ثابت تمام رایزنی ها و چانه زنی ها 
پیرامون وضعیت فلســطین محسوب می شود. 
ازســرگیری حملات رژیم صهیونیســتی و به 
بن بست کشــاندن مذاکرات آتش بس سوژه 
ای اســت که انتقــادات جدی علیــه تل آویو 
مطرح کرده است. جلسه شامگاه یکشنبه یک 
رایزنی فشــرده بین تهران و مسقط بوده است. 
امیرعبداللهیان در نشســت خبری مشترک با 
وزیرامورخارجه عمان ضمــن تقبیح حملات 
صهیونیستی گفت: ما و همکاران در وزارت امور 
خارجه و همچنین سایر همتایان در منطقه و 
کشورهای اسلامی در بیش از ۵۰ روز گذشته 
به صورت شبانه روزی مشغول پیگیری تحولات 
مربوط به فلسطین برای بازگشت ثبات و امنیت 
به منطقه و توقف جنایات جنگی و نسل کشی 
رژیم اشغالگر هستیم. ما فرصتی پیدا کردیم تا 
با وزیر خارجه سلطنت عمان درباره مناسبات 
دوجانبه گفت وگو کنیم. بخشی از گفت وگوها 
بعد از این نشســت خبری ادامه خواهد یافت.

وی با اشــاره ضمنی به همکاری های گسترده 
اقتصادی ایــران و عمان گفت: روز دوشــنبه 
بیستمین نشست کمیسیون مشترک اقتصادی 
ایران و عمان در تهران به میزبانی وزیر صمت 
برگزار خواهد شد. اسناد مهمی بین دو کشور 
در جریان دیدار رئیس جمهور ایران و سلطان 
عمان به امضا رســیده اســت. این کمیسیون 
فرصتی اســت تا پیگیری دقیقــی در بخش 
اقتصادی برای انجام دقیق نیات و دســتورات 
روســای دو کشــور صورت بگیرد.وزیر اقتصاد 
جمهوری اســلامی ایران بزودی برای امضای 
موافقتنامه گمرکی وپیگیری توســعه هر چه 
بیشــتر مناســبات اقتصادی به مسقط سفر 
می کند. امشــب همکاری های رو به توســعه 
اقتصادی، تجــاری و فرهنگی، گردشــگری، 
علمی و فناوری و ورزشی بین دو کشور را مرور 
کردیم.امیرعبداللهیان اضافه کرد: خرســندیم 
ارزیابی مشــترکی از پیشرفت خوب مناسبات 
فراروی ما قرار دارد و همه بخش ها در دو دولت 
ایران و سلطنت عمان به خوبی توافقات به عمل 
آمده در دیدارهای روسای دو کشور را پیگیری 

می کنند.
انتقاد از ریاکاری واشنگتن

وزیرامورخارجه ایران ضمن تمجید از نقش 
فعال سلطنت عمان در معادلات و روابط منطقه 
ای و بین  المللی گفت: یکی از موضوعات مهم 
گفت وگوهای ما به مســأله تحــولات در غزه 
و کرانه باختری فلســطین بازمی گردد. وی با 
انتقاد شــدیدالحن از حضور»آنتونی بلینکن« 
وزیرامورخارجه آمریکا در کابینه جنگ اسرائیل 
گفت: آمریکا از یک طرف در رســانه از توصیه 
به اسرائیل برای عدم کشــتار زنان و کودکان 
و غیرنظامیان ســخن می گوید، اما در عمل با 
دادن چراغ سبز به تل آویو از نسل کشی در غزه 

حمایت می کند.
امیرعبداللهیــان تاکیــد کرد :  بــا صدای 
بلند اعلام می کنم کــه آمریکا باید تبعات این 

رفتار ریاکارانه خود در همراهی و مشــارکت و 
حمایت از اســرائیل برای نسل کشی و جنایات 
جنگــی در غزه و کرانه باختری را تحمل کند.
وی با گریز ضمنی به هشدارهای پیشین درباره 
احتمال گســترش جنگ در خاورمیانه گفت:  
در دو روز گذشــته ۸۰۰ شهید زن و کودک و 
غیرنظامی در غزه به شهادت رسیده و به خاک 
و خون کشیده  شــدند. از رهبران مقاومت در 
روز گذشته شــنیدیم که در صورت ادامه این 
وضعیت، منطقه از طریق مقاومت وارد مرحله 

جدیدی خواهد شد.
توسعه عمیق جنگ در منطقه کاملا متصور 
اســت و به همه طرف هایی کــه دنبال جنگ 
افروزی هستند هشدار داده می شود که تا دیر 
نشــده کشــتار زنان و کودکان که دور جدید 
آن آغاز شــده را متوقف کنند.امیرعبداللهیان 
بیان کرد:  از همه دولت های اســلامی و جهان 
می  خواهیم کــه برای توقــف جنایات جنگی 
رژیم صهیونیســتی و بازگشــایی معبر رفح و 
معبر ابوسالم جهت ارسال دارو و مواد غذایی و 
سوخت به مردم غزه و همچنین مقابله با کوچ 

اجباری ساکنان غزه و کرانه اقدام کنند.
توطئه انتقال ساکنان کرانه باختری

وزیرامورخارجه ایران گفت: در بخشــی از 
اسنادی که در عملیات طوفان الاقصی توسط 
نیروهای مقاومت ضبط شده است و در بخشی 
از لپ تاپ هایی که در اختیار نیروهای مقاومت 
قرار گرفته این فرضیه ثابت شده است که رژیم 

اســرائیل به دنبال انتقال همه ساکنان غزه به 
بخشــی از خاک و ســرزمین مصر و به دنبال 
انتقال ساکنان کرانه باختری به بخش هایی از 

کشور اردن هاشمی است.
امیدواریــم برادرانمان در مصر نســبت به 
بازگشــایی مرز رفح به صــورت فوری و جدی 
اقدام کنند و مانع تحقق این توطئه اســرائیلی 

علیه تمامیت ارضی اردن و مصر شوند.
وی تأکید کــرد: تشــکیل دادگاه جنایت 
جنگی و محاکمه جنایتکاران رژیم صهیونیستی 
امروز یک خواســت مردمی و جهانی است که 
شکایت هایی در این رابطه از این طریق از سوی 
برخی دولت ها تسلیم محاکم بین المللی علیه 
رژیم اســرائیل شده اســت از جمله جمهوری 
اسلامی ایران در این رابطه در هماهنگی با چند 
کشور دیگر این اقدام را آغاز کرده و امیدواریم 
شاهد محاکمه جنایتکاران جنگی که در بیش 
از ۵۰ روز گذشته بالغ بر ۱۶ هزار زن، کودک و 
غیرنظامی را در غزه و کرانه باختری به شهادت 

رسانده اند، باشیم.
دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی گفت که 
جمهوری اسلامی ایران هیچگاه خواهان توسعه 
جنگ و ناامنی در منطقه نبوده اســت، ولی به 
جنــگ افروزان در منطقه و جنایتکارانی که به 
دنبال نسل کشــی در غزه و کرانه هستند، قویا 
هشدار داده می شود. تا دیر نشده است آمریکا 
حمایت خود از جنایتکاران اســرائیلی را فورا 

متوقف کند.

عمان دنبال رفع محاصره غزه 
وزیر امور خارجه عمان در نشســت خبری 
مشــترک با امیرعبداللهیان، درباره محورهای 
مورد بررسی طرفین گفت: پرونده  های دوجانبه 
و مشورت هایی درباره تحولات منطقه داشتیم؛ 
روابط دو کشــور بر اساس حسن همجواری و 
ارزش های دینی اســت.بدر البوسعیدی با بیان 
اینکه درباره آخرین تحولات فلسطین و مشخصا 
نوار غزه در جلســه فشــرده با امیرعبداللهیان 
بررســی شــده اســت , گفت: عمان خواستار 
برقراری آتش بس در غزه و توقف کشتار مردم 
است. از ســرگیری حملات در پایان آتش بس 
موقت، اقدامی محکوم است که با مقاومت ملت 
فلسطین مواجه شــد.دیپلمات ارشد عمانی ها 
ضمن ادای احترام به شهدای فلسطینی تصریح 
کرد: همه تلاش دیپلماتیک خود را در جامعه 
بین المللی به  کار می بندیم و برای رفع محاصره 

غزه اقدام می کنیم.
تمایل مسقط به گسرتش

روابط با تهران
وزیــر امــور خارجه عمان درباره نشســت 
مشــترک با امیرعبداللهیان گفت: از حســن 
اســتقبال آقــای امیرعبداللهیــان ممنونم و 
خوشحالم که در تهران برای پیگیری بسیاری از 
پرونده ها و مشورت در خصوص تحولات منطقه 
حضور دارم. روابط عمان و ایران بدون شــک 
روز به روز در حال افزایش اســت و در مسایل 
مختلف این توسعه صورت می گیرد.البوسعیدی 

ادامه داد: بیستمین نشست کمیسیون مشترک 
در تهران برگزار می شــود و شــاهد تحولات 
مثبتی بین دو کشور در مسائل مختلف از جمله 
تجاری و اقتصادی بودیم. خوشبین هستیم به 
لطف رهنمودهای رهبری دو کشــور پرونده ها 
پیگیری شود و در مقطع آینده شاهد گسترش 
روابط تجاری باشیم.وی افزود: مشورت های بین 
دو کشــور مسئله  مهمی است و می تواند باعث 
مقابله با چالش ها در منطقه و جهان شــود. در 
رابطه با اخرین تحولات اســفبار در فلسطین و 
ادامه حملات نظامی رژیم صهیونیستی که غیر 
نظامیــان را هدف قرار می دهد، بحث کردیم و 
به شــدت این تجاوز را محکوم می کنیم.وزیر 
امور خارجــه عمان گفــت: می خواهم بگویم 
بخاطر مقاومت جانانه فلســطین به آنان تاکید 
کنم که شهدا نزد خداوند زنده هستند. بر ادامه 
تلاش های سیاسی بین دو کشور تاکید کردیم 
و از جامعــه جهانی می خواهیم به وظایف خود 
عمل کند تا امنیــت به این منطقه باز گردد و 
محاصره ظالمانه از غزه برداشــته شــود. این 
بحران نیازمند تلاش های مســتمر است و در 
عمان بر این تلاش ها تاکید داریم. به دنبال این 
هســتیم که اقدامات را با ایران و سایر کشورها 
ادامه دهیــم تا این بحران را حــل کنیم و به 
جهانیــان بگوییم که باید بر توقف جنایت های 
رژیم صهیونیستی پایان بخشند. همه اینها برای 
تحقق عدالت اســت و آنچه که وجدان انسانی 

عنوان می کند.

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در 
نشست خبری هفتگی خود با اشــاره به شهادت ۲ نیروی 
مستشاری ایران در سوریه توسط رژیم صهیونیستی گفت: 
هیچ اقدامی علیه ایران و منافع ایران و نیروهای مستشاری 
ما در سوریه، بدون واکنش نخواهد ماند و کسانی که اقدام 
کرده اند این موضوع را تجربه کرده اند.به گزارش ایسنا، »ناصر 
کنعانی«  سخنگوی دستگاه دیپلماسی ایران در ابتدای این 
نشســت خبری که دیروز )دوشنبه( و با حضور خبرنگاران 
داخلی و خارجی در تهران برگزار می شود، با ملت فلسطین 
ابراز همدردی کرد و با محکومیت جنایت وحشــیانه رژیم 
صهیونیستی و استمرار این جنایت ها، گفت: امروز نیز این 
خبر منتشر شد که صهیونیست ها یک بیمارستان دیگر را 
مورد بمباران قرار دادند و باعث به شهادت رساندن تعدادی 
از غیرنظامیان شــده اند. این اقدامات، جنایت جنگی است 
و جامعه جهانی دارای مســئولیت سنگین برای توقف این 
جنایت ها هســتند.این دیپلمات ارشــد جمهوری اسلامی 
ایران با بیان این که عملیات طوفان الاقصی نشــان داد که 
هیمنه این رژیم پوشالی است و پایه های امنیتی و سیاسی 
این رژیم به رغم انجام برخی از اقدامات نمایشــی، سست و 
لرزان اســت، گفت: رژیم صهیونیســتی در پی تلاش برای 
جبران بخشی از شکست خود در عملیات طوفان الاقصی، 
اقدام به انتقام گیری از ملت فلسطین کرده است.آمریکا در 
مقابل کشــتار و فجایع، عملا در کنار رژیم صهیونیســتی 
قرار گرفته اســت. دور جدید حملات نظامی و تجاوزکارانه 
رژیم صهیونیســتی، زمانی آغاز شد که وزیر خارجه آمریکا 

در کابینه جنگ رژیم صهیونیســتی حضور داشت. آمریکا 
عمــلا در کنار متجاوز و در مقابل ملــت مظلوم و صاحب 
حق ایســتاده است. آمریکا تســلیحات جدید را در اختیار 
رژیم صهیونیستی قرار داده و دست این رژیم را برای ادامه 
جنایات پر کرده اســت.کنعانی با اشاره به ژست های انسان 
دوستانه آمریکا در جنگ غزه گفت: نمی شود هم بمب های 
یــک تنی به رژیم داد و هم ادعا کنند به دنبال گســترش 
جنگ نیســتیم و به دنیال حفظ جان شهروندان هستیم. 
این نفاق و دورویی کاملا آشکار است.سخنگوی وزارت امور 
خارجه جمهوری اســلامی ایران با اشــاره به حمایت های 
آمریکا از رژیم صهیونیستی در طول جنگ غزه گفت: آمریکا  
تنها بخشی از جنایت این رژیم علیه مردم غزه نیست بلکه 
اصل جنایت و در واقع یک طرف جنگ است.کنعانی: هیچ 
اقدامی علیه منافع و نیروهای مستشاری ایران بدون واکنش 

نخواهد ماند
شورای امنیت در گروگان آمریکا 

قرار گرفته است
کنعانی در بخشــی دیگر از صحبت هــای خود با تاکید 
بر این که در بحث غزه و فلســطین، شورای امنیت سازمان 
ملل متحد در گروگان آمریکا قرار گرفته اســت، گفت: این 
تحولات نشــان داد که ســازمان های بین المللی در انجام 
وظایــف خود در حفظ صلح و تامیــن امنیت غیرنظامیان 
و بی گناهان از توانایی کافی برخوردار نیستند.ســخنگوی 
وزارت خارجه ایران در پاســخ به سوالی درباره گام مجلس 
نماینــدگان آمریکا بــرای مســدودکردن ۶ میلیارد دلار 

دارایی های آزادشــده ایران از کره جنوبی که هم اکنون در 
قطــر قرار دارد گفت: لایحه برای اینکه جنبه عمل به خود 
بگیرد، نیازمند تایید سنا و امضای رئیس جمهور آمریکاست. 
آمریکا در چارچوب تعهدات بین المللی و توافق باواسطه با 
ایران درباره منابع ارزی آزاد شــده با مشــارکت کشورهای 
ثالث، متعهد و موظف اســت به تعهدات خود پایبند باشد. 
مــا تضمین های لازم را در ایــن خصوص گرفتیم چراکه با 
تعاملات با آمریکا، بر مبنای اعتماد نیســت. این منابع در 
دسترس دولت جمهوری اسلامی ایران بوده و هست و دولت 

ایران می تواند متناسب با نیازهای خود از آن استفاده کند.
از اهتمام عمان برای مذاکرات

رفع تحریم ها استقبال می کنیم
کنعانی درباره رایزنی یکشنبه شب وزیران خارجه ایران 
و عمان در تهران نیز گفت: محور گفت وگوها روابط دوجانبه 
و مسئله مهم فلسطین بود اما دولت عمان با سوابق تلاش ها 
و ابتکارعمل هایی که داشــت، درباره مذاکرات رفع تحریم 
اهتمــام زیادی دارد. ایران از اهتمام همراه با حســن نیت 
عمان اســتقبال می کند و از اینکه عمان بتواند ایفای نقش 
کند، اســتقبال می کند.ســخنگوی وزارت امور خارجه در 
پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا درباره اظهارات اخیر »رافائل 
گروسی« درباره برنامه هســته ای ایران و همچنین رایزنی 
اخیر وزیر خارجه ایران با مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا گفت: از مدیرکل آژانس انتظار داریم مسائل مربوطه را 
از لحاظ فنی بیان و به دور از شائبه های سیاسی مطرح کند. 
موضوعات سیاسی ما با اروپا، قابل توجه است، ضمن اینکه 
اتحادیه اروپا در خصوص موضوعات مرتبط با ایران خصوصا 
برجــام و آژانس با مواضعی که اتخــاذ می کنند، رویکردی 

غیرسازنده است.
مــا بارها تاکید کردیم، در حالی کــه ایران ذیل برجام، 
به تعهدات خود پایبنــد بود و ۱۵ گزارش آژانس هم موید 
آن بــود، این آمریکا بود که به صورت یکجانبه و غیرقانونی 
از آن خارج و تحریم های ضالمانــه علیه ایران اعمال کرد. 
که نقض آشــکار قطعنامه ۲۲۳۱ اســت. بر اساس برجام، 
تعهــدات، متقابل اســت. جمهــوری اســلامی ایران پس 
از یک ســال خویشــتنداری در مقابل اقدامــات آمریکا و 
بی عملــی اروپا، حقوق خــود را در برجام ذیل بندهای ۲۶ 
و ۳۶ توافــق، برخی گام های جبرانی را اتخاد کرد.مدیرکل 
آژانس و تروئیــکای اروپایی مواضعــی را اتخاد کردند که 
اساسا به معنای نادیده گرفتن این واقعیات است. متاسفانه 
آن ها توجهی به عدول آمریــکا از تعهدات و بی عملی اروپا 
ندارنــد و اتهامات یکجانبه ای را علیه ایران مطرح می کنند.

در گفت وگوی تلفنــی وزیر خارجه با بورل، بحث همکاری 
با آژانس مــورد تبیین قرار گرفت؛ اینکه ایران بر اســاس 
موفقتنامه جامع پادمان به همکاری با آژانس ادامه می دهد و 
همکاری ایران با آژانس سازنده و مبتنی بر مسئولیت پذیری 
ایران بوده و اینکه برخی طرف های اروپایی نباید با استفاده 
از اجلاس های آژانس پیگیر رویکردهای سیاســی در قبال 
ایران باشند.مســئله فلسطین و غزه هم به صورت جدی با 
بورل مورد توجه قرار گرفت و انتظارات ایران از اروپا مطرح 

شــد. ایران به مواضع خوب برخی از کشورهای اروپایی در 
ارتباط با بحران غزه و در ضدیت با حملات وحشیانه رژیم به 
غزه توجه دارد و به آن ها اهتمام می ورزد.سخنگوی وزارت 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در پاسخ سوالی درباره 
شــهادت ۲ مستشار نظامی ایران در ســوریه توسط رژیم 
صهیونیستی و  واکنش ایران به این موضوع گفت: ایران به 
هر تعرضی که به منافع کشــور در منطقه وارد شود، پاسخ 
می دهد و پاسخ خواهد داد. هیچ اقدامی علیه ایران و منافع 
ایران و نیروهای مستشــاری ما در ســوریه، بدون واکنش 
نخواهد ماند و کســانی که اقدام می کنند و اقدام کرده اند 
این موضوع را تجربه کرده اند. هیچ اقدام ضد ایرانی از سوی 
دشمنان، بدون پاسخ نخواهد بود.کنعانی در نشست خبری 
خود تاکید کرد: در جریان تحولات اخیر در اراضی اشغالی، 
ما برای رژیم صهیونیســتی هیچ گونه پیروزی نظامی تصور 
نمی کنیم و معتقدیم مسیر نظامی برای رژیم صهیونیستی 
و حامیان این رژیم یک شکست تمام عیار و بن بست است. 
همان طور که پیش از این اشــاره کردیم، جامعه جهانی در 
برابر جنایت های رژیم صهیونیستی دارای مسوولیت است 
و باید در راســتای توقف این جنایت ها به مســوولیت خود 

عمل کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران  در 
پاسخ به سوالی در ارتباط با سفر رئیس جمهور کوبا به ایران 
گفت: این سفر در چارچوب دعوت رسمی به عمل آمده از 
سوی آقای رئیسی انجام شــده است. هیأت مقدماتی این 
سفر سه روز قبل وارد تهران شد که در ارتباط با موضوعات 
مدنظر و اســناد مورد توافق دو کشــور، گفت وگو کنند و 
پیش نویس اســناد را آماده کردند و در ادامه ســفر رئیس 
جمهور به کوبا به تهران انجام شــد و ایشــان بامداد امروز 
وارد تهران شــدند.وی با بیان این کــه روابط ایران با کوبا 
دیرینه و مبتنی بر انگیزه دو کشور برای گسترش روابط در 
حوزه های اقتصادی و تجاری اســت، خاطرنشان کرد: اراده 
خوبی در این زمینه بین مقامات دو کشور وجود دارد و روند 
همکاری ها رو به رشــد است. این دیپلمات ارشد جمهوری 
اسلامی ایران با بیان این که درباره موضوعات بین المللی و 
مسائل مرتبط با صلح و امنیت بین المللی، تهران و هاوانا از 
دیرباز رویکردها و مشورت های خوبی با یکدیگر داشته اند، 
خاطرنشان کرد: در حوزه آمریکای لاتین مواضع دولت ها و 
ملت ها در ضدیت با نظام سلطه و ... شاهد وجود دیدگاه های 
مترقی و اثرگذار و واضح بودیم و اینها به این موضوع کمک 
می کند که پیوندهای مردمی ایران با کشورهای این حوزه 
جغرافیایی تقویت و ارتقا پیدا کند. وی با اشــاره به امضای 
برخی اســناد بین مقامات دوکشور در طی این سفر گفت: 
امیدوارم با امضای این اســناد و تلاش برای اجرایی شدن 

آن ها شاهد رشد هرچه بیشتر در روابط دوکشور باشیم.
ســخنگوی وزارت خارجه در پاســخ به ســوالی درباره 
اتهام زنی آمریکا به ایران گفت: حضور نیروهای تروریســتی 
ســنتکام در منطقه همواره باعث مخل امنیت بوده است. 
ادعاهای ضدایرانی ســنتکام فاقد ارزش و بی اساس است و 

این گونه ادعاها قابلیت راستی آزمایی نیز ندارند. 

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در نشست خبری هفتگی:

هیچ اقدامی علیه منافع و نیروهای مستشاری ایران بدون واکنش نخواهد ماند

امیرعبداللهیان در دیدار با وزیر امورخارجه عمان درباره تبعات حملات اسرائیل هشدار داد

تا دیر نشده کشتار زنان و کودکان را متوقف کنید
اتهام زنی سنتکام به ایران درباره حملات اخیر

علیه چند کشتی در دریای سرخ
نیروهای  فرماندهی  مرکزی 
آمریکا در منطقه )ســازمان 
در  ســنتکام(  تروریســتی 
گرفته  انجام  حمله  بیانیه ای 
از ســوی ارتــش یمــن به 
چنــد کشــتی در دریــای 
ســرخ را بــه ایــران مرتبط 
دانســت.در پی اعلام حمله 
 »Unity Explorer« موشــکی و پهپادی به دو کشتی اسرائیلی به نام های
و »Number Nine« در دریای ســرخ از ســوی ســخنگوی ارتش یمن و 
گزارش ها درباره مورد حمله گرفتن یک کشــتی انگلیسی در همین منطقه، 
فرماندهی مرکزی نیروهای تروریستی آمریکا )سنتکام( در منطقه در بیانیه ای 
مدعی شد: روز یکشنبه چهار حمله به سه کشتی تجاری صورت گرفت که در 
آب های بین المللی در جنوب دریای ســرخ فعالیت می کردند. ناوشکن یو.اس.

اس کارنی به تماس های این کشتی ها پاسخ داد و به آن ها کمک کرد.به گزارش 
ایسنا، سنتکام در ادامه این بیانیه که در صفحه کاربری آن در شبکه اجتماعی 
ایکس منتشر شــده، آورده است: این حملات تهدیدی مستقیم برای تجارت 
بین المللی و امنیت دریایی است و جان خدمه بین المللی را که نماینده چندین 
کشور در جهان هستند به خطر انداخته اند.در حالی که حضور مداخله جویانه 
نظامی آمریکا و افزایش شمار جنگ افزارهای آن در منطقه، امنیت و ثبات آن 
را تضعیف می کند، فرماندهی مرکــزی نیروهای نظامی آمریکا با تلاش برای 
مرتبط ســاختن این اقدام یمن با ایران، مدعی شد: ما بر اساس دلایل زیادی 
بر این باور هســتیم که امکان این حملات، در حالی که توســط حوثی ها در 
یمن )انصارالله یمن( انجام شــده اند، به طور کامل توسط ایران فراهم می شود. 
ایالات متحده آمریکا تمامی پاسخ های مناسب را در هماهنگی کامل با متحدان 
و شــرکای بین المللی خود در نظر خواهد گرفت.ادعاهای سنتکام در پی این 
مطرح می شــود که ارتش انگلیس نیز روز گذشــته ادعا کرد که »یک انفجار 
احتمالی« در یکی از مســیرهای مهم کشــتیرانی در ســواحل یمن رخ داده 
اســت.خبرگزاری آمریکایی آسوشــیتدپرس در این باره گزارش داد که مرکز 
عملیات تجارت دریایی ارتش انگلیس به دریانوردان هشــدار داده این حادثه 
در تنگه باب المندب که دریای سرخ را به خلیج عدن متصل می کند، رخ داده 
اســت.این مرکز همچنین گفت که فعالیت پهپادی نیز در این منطقه گزارش 
شده اســت.روزنامه عبری یدیعوت آحارونوت اما به نقل از یک منبع امنیتی 
مدعی »ناکام ماندن تلاش برای انجام یک حمله در دریای سرخ« شده است.
نیروهای مسلح یمن از آغاز عملیات »طوفان الاقصی«، در راستای همبستگی 
با مقاومت فلســطین و در پاسخ به جنایات جنگی رژیم صهیونیستی در غزه، 
حملات موشکی و پهپادی را علیه اهداف اسرائیلی در سرزمین های اشغالی و 
به خصوص شهر »ایلات« در جنوب آن انجام داده است.ارتش یمن همچنین 
چندی پیش یک کشــتی تجاری مرتبط با رژیم صهیونیستی با نام »گلکسی 

لیدر« را در دریای سرخ توقیف کرد.

سرکنسول ایران در کربلا تعیین شد
ســید عبدالرحیم ساداتی فر سرکنســول جدید جمهوری اسلامی ایران در 
کربلا، در آســتانه عزیمت به محل ماموریت با وزیر امور خارجه دیدار کرد.به 
گزارش فارس، سید عبدالرحیم ساداتی فر سرکنسول جدید جمهوری اسلامی 
ایران در کربلا، در آستانه عزیمت به محل ماموریت با حسین امیرعبداللهیان 
وزیــر امور خارجه، دیــدار و برنامه کاری خود در دوره پیــش رو در حوزه 
کاری سرکنسولگری جمهوری اسلامی ایران در کربلای معلی را تشریح کرد.
امیرعبداللهیان در این دیدار با اشــاره به اهمیــت روابط فیمابین جمهوری 
اســلامی ایران و جمهوری عــراق، خصوصا در حوزه هــای دینی و تبادلات 
مردمی، به ویژه محبت مردم دو کشور در زمینه زیارت عتبات عالیات و مرقد 
حضرت علی ابن موســی الرضا )ع( در مشهد مقدس، بر ضرورت سازماندهی 
و روان ســازی سفر زوار اهل بیت )ع( بین دو کشــور تأکید کرد.ساداتی فر 
سمت های مدیرکل آمریکای جنوبی، مشاور وزیر و مدیرکل وزارتی، دستیار 
وزیر در حوزه نظارتی، کاردار جمهوری اســلامی ایران در آرژانتین، ســفیر 
ایران در کلمبیا و سرکنســول جمهوری اسلامی ایران در نجف اشرف را در 

سوابق کاری خود دارد.

دعوت از شرکت های ایرانی
برای مشارکت در پروژه های عراق

نایب رئیس پارلمان عراق در دیدار با امیرعبداللهیان از شــرکت های ایرانی 
دعوت کرد در پروژه های مهندســی و عمرانی این کشــور مشارکت کنند.به 
گزارش گروه سیاســت خارجی خبرگزاری فارس، هیأت پارلمانی جمهوری 
عراق به ریاســت محســن المندلاوی نایب رئیس پارلمان این کشــور روز 
یکشــنبه ۱۲ آذر ماه با حســین امیرعبداللهیان وزیر امــور خارجه دیدار و 
گفت وگــو کرد.امیرعبداللهیان در این دیدار ضمن خوشــامدگویی به نایب 
رئیس پارلمان عراق و هیات همراه، مناســبات فیمابین را نمونه ای بی نظیر 
در منطقه ارزیابی و با ابراز خرســندی و تقدیر از مواضع اصولی مردم، دولت 
و پارلمان عراق در محکومیت قاطعانه اقدامات جنایت بار رژیم صهیونیستی 
در غــزه، نقش آفرینی عــراق در تحولات اخیر غزه را بــارز و موثر خواند و 
خواســتار همکاری و هماهنگی هر چه بیشــتر دو کشور در کمک به صلح 
و ثبات منطقه شــد.مندلاوی نایب رئیس پارلمان عراق نیز در این دیدار از 
وجود روابط دیرینه و برادرانه  بین دو کشور ایران و عراق در تمامی زمینه ها 
ابراز خرســندی کرده و بر ضرورت گسترش و تداوم مناسبات بین دو دولت 
و ملت در همــه زمینه ها خصوصا روابط پارلمانی تأکیــد کرد.وی در ادامه 
با تشــریح مواضــع قاطعانه عراق در قبال غــزه و محکومیت تجاوزات رژیم 
صهیونیســتی از ســوی دولت و پارلمان عراق اظهار داشت: دولت و پارلمان 
عراق به شــکل جــدی انزجار خود را از تجاوزات و حملات وحشــیانه علیه 
مردم غزه اعلام داشته و با تعقیب تحولات جدید غزه و از سرگیری حملات 
رژیم صهیونیســتی، به عنوان سرپرست پارلمان عراق از روسای پارلمان های 
کشورهای عضو اتحادیه پارلمان های عربی خواستار جلسه فوق العاده در این 
خصوص شده اســت.مندلاوی با اشاره به مناسبات رو به گسترش دو کشور 
و انعقاد اســناد متعدد همکاری، بر ضرورت اجرای آن تأکید و از شرکت های 

ایرانی دعوت کرد در پروژه های مهندسی و عمرانی عراق مشارکت کنند.

آخرین تحولات توافق امنیتی تهران و بغداد
چند مســئول عراقی در گفت وگو با یک رسانه عربی آخرین تحولات اجرای 
توافق امنیتی تهران و بغداد را شــرح دادند.به گزارش ایســنا، یک مسئول 
عراقی ارشــد در شورای امنیت ملی این کشــور به یک رسانه قطری گفت 
که عــراق بخش عمده ای از توافــق امنیتی با ایران را اجرایی کرده اســت 
اما برخی موانــع همچنان وجود دارد از جمله اینکــه برخی گروه های کُرد 
تجزیه طلب هنوز حاضر به عقب نشــینی و یا تحویل ســلاح خود نشدند.این 
مقام عراقی که با »العربی الجدید« گفت وگو می کرد و خواســتار عدم فاش 
شدن نامش شده اســت، تاکید کرد: بخش گسترده ای از گروه های معارض 
ایران )کردهای تجزیه طلب( از مناطق و روســتای هم مرز با ایران دور شده 
و ســلاح خود را تحویل داده اند و این ســلاح اکنون در دســت دولت است. 
همچنین مقرهای این گروه ها خالی شــده و اکنــون نیروهایی از مرزبانی و 
پیشــمرگه در آن مستقر شــده اند.این مســئول عراقی افزود: گروه معارض 
تجزیه طلــب به پایگاه های جدیدی واقع در جــاده کرکوک در جنوب اربیل 
و همچنین برخی دیگر در ســلیمانیه منتقل شدند. البته تمام این پایگاه ها 
موقتی هستند و این مجموعه ها بار دیگر به اردوگاه هایی که بغداد هم اکنون 
درحال ســاخت آن هاست، منتقل خواهند شد و این اردوگاه ها تحت نظارت 

سازمان ملل خواهند بود.

دیدار سفیر ایران با وزیر دارایی سوریه
سفیر جمهوری اسلامی ایران در سوریه با وزیر دارایی این کشور دیدار کرد.به 
گزارش ایسنا، حسین اکبری، سفیر جمهوری اسلامی ایران در دمشق امروز 
)یکشــنبه( با کنان یاغی، وزیر دارایی سوریه دیدار و گفت وگو کرد.دو طرف 
در ایــن دیدار درخصوص آخرین تحولات مربوط به امور دارایی و گمرکی و 
همچنین تقویت همکاری های گمرکی و تاسیس شرکت های مشترک بیمه 

تبادل نظر کردند.

ویژه

اخبار کوتاه
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دولت افغانســتان اراده ای بــرای مقابله با 
القاعــده ندارد. طالبــان در خلال مذاکرات 
دوحه متعهــد به دوری گزیدن از گروه های 
تروریستی شــد و پذیرفت که اجازه ندهد 
گروه های تروریســتی از خاک افغانستان به 
منظور اقدام علیه آمریــکا و متحدان خود 
اســتفاده کنند؛ اما پیوندهای ایدئولوژیک، 
تاریخی و خانوادگی این گروه و القاعده بسیار 
قوی تر از آن اســت که بتوان از آنها چشم 
پوشــی کرد.به گــزارش خبرآنلاین، وزارت 
خارجه آمریــکا ۹ آذر در گزارش ســالانه 
امنیتــی خود، گــزارش داد القاعده، داعش 
و دیگر گروه های تروریســتی منطقه ای در 
افغانستان فعال باقی مانده اند. پس از انتشار 
گزارش سالانه ایالات متحده آمریکا درباره 
تروریسم، طالبان فعال بودن عناصر القاعده 
و داعش در افغانســتان را رد کرد و مدعی 
شد افغانســتان امن است.ذبیح الله مجاهد، 
ســخنگوی طالبان ضمن طرح این ادعا که 
افغانستان طی دو سال حاکمیت خود برای 
هیچ کشوری تهدید نبوده است گفت: »این 
حکومت به  طور جدی مبارزه خود را در برابر 

هر پدیده ای که به ناامنی در افغانستان دامن 
بزنــد، آغاز کرده و و به طــور موثر در برابر 
آن ایستادگی کرده است. بنابراین افغانستان 
دیگــر امن اســت. اظهار وجــود ناامنی در 
خاک افغانســتان نابجاســت و ما آن را رد 
می کنیم. تمام کشــورها باید افغانستان را 
به عنوان منطقه ی امن بشناســند«.پیش از 
تسلط مجدد طالبان بر افغانستان، سازمان 
ملــل تخمین زد که داعش خراســان بین 
۱۵۰۰ تا ۲۲۰۰ جنگجو در استان های کنر 
و ننگرهار همراه با هسته های کوچک تر در 
سایر نقاط کشور دارد. داعش از زمان قدرت 
گیری مجدد طالبان در افغانســتان گرچه 
مــورد تعقیب دولت طالبان بوده اســت اما 
توانسته اســت به حیات خود ادامه و عامل 
بســیاری از حملات تروریستی بخصوص بر 
علیه شــیعیان هزاره در افغانستان باشد. به 
نظر  می رسد که ســرکوب طالبان در برابر 
داعش خراســان حداقل سه محور مختلف 
دارد: هدف قرار دادن اهداف با ارزش مانند 
رهبران ارشد داعش. جاسوسی گسترده در 
صفوف طالبان در جســتجوی افراد خودی 

که بــرای داعش کار  می کننــد و مجازات 
بخش هایی از جمعیتی که تصور می شود با 
داعش همسو هستند، مانند جمعیت سلفی 
در شرق و شمال کشــور. از زمان به قدرت 
رســیدن طالبان در افغانســتان، داعش که 
این گروه را به دلیــل توافق با آمریکا مورد 
ســرزنش قرار  می دهند، تلاش کرده اند تا 
وضعیت امنیتی کشور را وخیم کند و طالبان 
را به دردسر بیندازند. آنها بخصوص حملات 
شدیدی را علیه شیعیان به راه انداخته اند. 
بر اساس گزارش دیده بان حقوق بشر بیش 
از ۷۰۰ نفــر هزاره در ۱۳ حمله در ســال 
گذشته کشــته شدند. دیده بان حقوق بشر 
گفت که پشت حملات به مساجد، مدارس 
و محل کار هزاره ها در سراســر افغانســتان 
داعش خراســان بوده است. حملات داعش 
علیه مردم بی گناه افغانستان نه تنها امنیت 
در این کشور را مختل  می کند بلکه با ایجاد 
این فکر که دولت طالبان توان تامین امنیت 
را ندارد باعث بدنامی دولت طالبان  می شوند 
.جان ســیفتون مدیر دادخواهی برای آسیا 
در دیــده بان حقوق بشــر در اینباره گفت: 

»مســئله این نیســت که طالبان مسئول 
خشونت اســت. آنها مســئول عدم تامین 
امنیت کافی برای مردم خود هســتند. اگر 
آنها  می خواهند به عنوان مقامات حاکم عمل 
کنند، اولویت اول آنها باید محافظت از مردم 
خود در برابر خشــونت این گروه شورشــی 
باشد«.طالبان سابقه روابط نزدیک با القاعده 
دارد. دلیل اصلی حمله آمریکا به افغانستان 
در سال ۲۰۰۱ و ســرنگونی امارت طالبان 
در این کشــور این بود که طالبان حاضر به 
تحویل اسامه بن لادن به آمریکا نشد. روابط 
نزدیــک طالبان و القاعده تنها به اشــتراک 
پیوندهای  بلکه  نمی شود  مربوط  ایدئولوژی 
خانوادگی هم آن را مســتحکم کرده است.
اگرچــه رهبران طالبان در توافقنامه ســال 
۲۰۲۰ با ایالات متحده متعهد شــدند که از 
تبدیل شدن افغانستان به بهشت گروه های 
تروریستی جلوگیری کنند، به نظر  می رسد 
که کشته شدن ایمن الظواهری رهبر القاعده 
در حمله هواپیمای بدون سرنشــین آمریکا 
در کابل نشان دهنده روابط مستمر بین این 
دو گروه با یکدیگر اســت.بر اساس گزارش 

ژوئن ۲۰۲۳ ســازمان ملل متحد، رهبران 
ارشد القاعده در افغانستان عمدتاً در کابل، 
کنر، قندهار و هلمند مستقر هستند و تعداد 
آنها به ده ها  می رسد. از نظر سربازان پیاده، 
حدود ۴۰۰ جنگجوی القاعده در افغانستان 
حضــور دارند و تعداد بســتگان و هواداران 
این گروه در افغانستان به حدود ۲۰۰۰ نفر 
 می رسد. این شبکه ها در بخش های جنوبی، 
میانه و شــرقی کشــور فعالیــت می کنند. 
القاعده همچنین خانه های امنی را در کابل، 
هلمند، فراه و هرات ایجاد کرده است که به 
تبلیغات برای این گروه مشغول هستند. این 
سازمان همچنین ســایت های آموزشی در 
هلمند، زابل و ننگرهار ایجاد کرده اســت و 
شرق افغانستان به ویژه ولایت های نورستان 
و کنر نیز میزبان اردوگاه های القاعده است.

دلایل تداوم حیات القاعده 
و داعش در افغانستان

اصولا دولت افغانستان اراده ای برای مقابله 
با القاعــده ندارد. طالبان در خلال مذاکرات 
دوحه متعهــد به دوری گزیدن از گروه های 
تروریستی شــد و پذیرفت که اجازه ندهد 
گروه های تروریســتی از خاک افغانستان به 
منظور اقدام علیه آمریــکا و متحدان خود 
اســتفاده کنند؛ اما پیوندهای ایدئولوژیک، 
تاریخــی و خانوادگی این گــروه و القاعده 
بســیار قوی تر از آن است که بتوان از آنها 
چشــم پوشــی کرد. به همین دلیل دولت 
طالبان ســعی دارد برای کسب مشروعیت 
بین المللی وانمود کند که با القاعده ارتباطی 
ندارد و از آنها حمایت نمی کند اما در پشت 
پرده مراودات این دو گروه با هم ادامه دارد و 
طالبان عناصری مرتبط با القاعده را مسئول 
پســت های کلیدی  می کند. به عنوان نمونه 
طالبان تــاج میر جواد را کــه یک فرمانده 
ارشــد طالبان کــه یکی از رهبران ســابق 
شبکه کابل بود- گروهی متشکل از عناصر 
طالبــان و القاعده که حمــلات انتحاری را 
علیه ایالات متحده و دیگر نیروهای ائتلاف 
هماهنــگ می کردند- به عنوان معاون اداره 
کل اطلاعات طالبان انتخاب کرده است.اما 
در مورد داعش مسئله کاملا متفاوت است. 
داعــش و طالبان از همــان ابتدای فعالیت 
داعش در افغانستان با هم اختلاف داشتند 
و ایــن اختلاف بعد از مذاکــرات طالبان با 
آمریکا برای به دست آوردن دوباره قدرت در 
افغانستان عمیق تر و جدی تر شد. طالبان با 
تمام قوا برای مقابله با داعش تلاش  می کند 
امــا آنچه به داعش قدرت داده و شکســت 
این گروه را در برابر طالبان با مشــکل روبرو 
کرده این است که فقر شدید در افغانستان 
بسیاری از مردم را به عضویت در داعش که 
به جنگجویان خــود حقوق خوبی پرداخت 
 می کنــد متمایل کرده اســت و همچنین 
اختلاف در صفوف طالبان برخی از اعضای 
این گروه را به ســمت داعش ســوق داده و 
ایــن دو عامل باعث جذب نیرو برای داعش 
شده و امکان شکســت این گروه را کاهش 

داده است.

چراطالبانیاروزمینبازیتروریستهاتلقیمیشوند؟

افغانستان بهشت امن داعش و القاعده

فایننشالتایمز:

اروپانمیتواندکمک۵۰میلیاردیوروییبهاوکراینراتأمینکند
نشریه فایننشــال تایمز با اشاره به اختلاف ها 
و مشــکلات درونی کشورهای اروپا به نقل از 
منابع آگاه اعلام کرد که احتمالا این اتحادیه 
نمی تواند کمک های مالی وعده داده شــده به 
اوکراین را برآورده کند.به گزارش خبرگزاری 
مهر، نشریه فایننشــال تایمز به نقل از منابع 
آگاه اعلام کرد اتحادیه اروپا احتمالاً نمی تواند 
کمک های مالی و نظامی وعده داده شــده به 
اوکراین را برآورده کند.این نشــریه دراین باره 
افزود: اوکراین ممکن اســت به دلیل بحران 
بودجه در آلمان و تقویت مواضع احزاب راست 

افراطــی در اروپا، ۵۰ میلیارد یورو وعده داده 
شده را از اتحادیه اروپا دریافت نکند.اختلافات 
درون اتحادیه اروپا بر سر پول و آینده اوکراین، 
وعده های مهمی را که ماه ها پیش به کی یف 
داده شــده بود، به خطر می اندازد - درســت 
زمانی که جریان حمایت مالی و نظامی آمریکا 
از اوکرایــن در کنگره ای که از نظر سیاســی 

تقسیم شــده بود، ناگهان متوقف شد.به گفه 
این منابع آگاه در آســتانه نشســت ســران 
اتحادیه اروپا در ۱۴-۱۵ دسامبر در بروکسل، 
اعضــای این اتحادیه تا رســیدن به توافق بر 
سر تکمیل بودجه مشترک اتحادیه از جمله 
کمک ۵۰ میلیارد یورویی به اوکراین، فاصله 
برای دستیابی  اروپا  اتحادیه  دارند.تلاش های 

به مصالحه و رفــع این اختلاف ها، با پیروزی 
یک حزب راســت افراطــی در انتخابات ماه 
گذشته هلند و حکم اخیر دادگاه آلمان مبنی 
بر محدود کردن وام گیری دولت با مشــکل 
مواجه شده است. یک مقام ارشد اتحادیه اروپا 
دراین باره گفت که توافق بر سر تصویب بودجه 
»بسیار بسیار دشــوار« خواهد بود.در همین 

حال، بســته پیشــنهادی ۶۰ میلیارد دلاری 
دولت بایدن برای کمک به اوکراین هم هنوز 
در کنگره تصویب نشده است. یکشنبه هفته 
جاری هم »ینس استولتنبرگ« دبیر کل ناتو 
در گفت وگویــی تلویزیونی اعلام کرد که باید 
آماده شنیدن »خبرهای بد« از جنگ اوکراین 
باشــیم. وی در گفت وگو با شبکه تلویزیونی 
ARD آلمان در پاســخ به این پرســش که 
آیــا انتظار دارد که وضعیت ارتش اوکراین در 
جبهه های نبرد بدتر شود گفت: ما باید آماده 

شنیدن خبرهای بد باشیم.

در آســتانه رای گیری در مورد لایحه بودجه پیشنهادی 
دولت بایدن در ســنا، مدیر بودجه کاخ سفید در نامه ای 
به رئیس جمهوری خواه مجلس نمایندگان و سایر رهبران 
کنگره هشدار داد زمان و پول ایالات متحده برای کمک 
به اوکراین رو به اتمام است.به گزارش فارس، مدیر بودجه 
کاخ سفید شــالاندا یانگ امروز دوشــنبه در نامه ای به 
رئیس جمهوری خواه مجلس نمایندگان و ســایر رهبران 
کنگــره گفت زمان و پول ایــالات متحده برای کمک به 
اوکراین در جنگ با روســیه رو به اتمام اســت. به نوشته 
رویتــرز، رئیس جمهــور آمریکا جو بایدن مــاه اکتبر از 
کنگــره حدود ۱۰۶ میلیارد دلار بــرای تامین طرح های 
بلندپروازانه برای اوکراین، اسرائیل و امنیت مرزی آمریکا 
درخواست کرد.جمهوری خواهان با اکثریت ناچیز کنترل 
مجلــس نمایندگان آمریکا را برعهده دارند و تامین مالی 
اوکراین از نظر سیاســی بــرای برخــی از قانون گذاران 
راست گرا بحث انگیز شــده است.یانگ در نامه ای که کاخ 
سفید منتشر کرد گفت قطع بودجه و جریان تسلیحات، 
احتمال پیروزی روســیه را افزایــش می دهد. وی گفت: 
می خواهیم واضح بگویم بدون اقدام کنگره تا پایان سال 

منابع ما برای فراهم کردن تســلیحات و تجهیزات بیشتر 
برای اوکراین و تامیــن تجهیزات از ذخایر نظامی ایالات 
متحده تمام خواهد شد. وی افزود: ظرف جادویی بودجه 
برای این لحظه در دسترس نیست. پولمان تمام شده--و 
تقریباً زمانمان هم تمام شــده است.در بحبوحه افزایش 
مخالفت برخی از جمهوری خواهان مجلس نمایندگان با 
طرح بایدن برای ارائه بسته کمکی به اوکراین، دولت وی 
اقدام به برجسته سازی منافع مادی کمک های تسلیحاتی 
آمریکا بــه اوکراین برای ایالت های مختلف این کشــور 
کرده اســت.به گزارش رویترز اســنادی مبنی بر سرمایه 
گذاری ۲۷ میلیــارد دلاری دولت بایدن، رئیس جمهور 
ایالات متحده آمریکا در سه ایالت  جمهوری خواه تگزاس، 
آریزونا و پنسیلوانیا منتشر شده که نشان می دهد بایدن 
در راستای تولید تسلیحات بیشتر در این ایالت ها جهت 
ارســال کمک به اوکراین این سرمایه گذاری های کلان را 
انجام داده است.بسته پیشنهادی ۱۰۶ میلیارد دلاری کاخ 
سفید که شامل ۶۱ میلیارد دلار اعطای کمک به اوکراین 
است، با مخالفت جدی جمهوری خواهان افراطی مجلس 

نمایندگان مواجه شده است.

رســانه های صهیونیستی گزارش دادند بعد از دو ماه، از 
امروز جلسات محاکمه نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
بنیامین نتانیاهو از سر گرفته می  شود.به گزارش فارس، 
رســانه های صهیونیســتی گزارش دادند امروز دوشنبه 
محاکمه نخست وزیر اسرائیل بنیامین نتانیاهو در دادگاه 
منطقه اورشلیم )قدس اشغالی( از سر گرفته می  شود.به 
گزارش الجزیره، به اغلب دادگاه ها در فلســطین اشغالی 
که در پی عملیــات طوفان الاقصی در هفتم اکتبر تنها 
روی پرونده های اضطراری کار می کردند، دســتور داده 
شــده فعالیت های عادی خود را از سر بگیرند. طبق این 
گزارش، نتانیاهــو از حضور در جلســات دادگاه معاف 
است اما ممکن است در چند ماه آینده فراخوانده شود. 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی به کلاهبرداری، خیانت 
در امانت و فســاد متهم است. او ادعای بی گناهی کرده 
و بارها در گذشــته مدعی شــده قربانی تعقیب قانونی 
ســازماندهی شده از سوی رســانه ها و چپ ها با انگیزه 
سیاســی است. خبر از سرگیری جلسات دادگاه نتانیاهو 
در میانه جنگ در غزه در حالی است که طی هفته های 
گذشته بسیاری از منابع اسرائیلی از پایان عمر سیاسی 

نتانیاهو ســخن گفته اند.در همیــن خصوص یک عضو 
ارشــد حزب لیکود )به رهبری نتانیاهو( سه شنبه هفته 
پیش به روزنامه یدیعوت احارانوت گفت که طی روزهای 
اخیر رایزنی های محرمانــه در داخل حزب در خصوص 
آینده سیاسی بنیامین نتانیاهو و برکناری او انجام شده 
اســت.او با بیان اینکه نتانیاهو از کودتای سیاسی علیه 
خــود در داخل حزب لیکود واهمــه دارد، گفت اعضای 
حــزب امکان رأی عــدم اعتماد به نتانیاهو را بررســی 
کرده اند و نام چند فرد نیز برای جانشینی او مطرح است.

این عضو ارشــد حزب لیکود، یکی از این افراد را »یولی 
آدلشــتاین« رئیس کمیته روابط خارجی کنست عنوان 
کرد و گفت که احتمال دارد او به شــکل موقت تا زمان 
برگزاری انتخابات درون حزبی برای انتخاب رهبر جدید 
حزب، جانشین نتانیاهو و نخست وزیر شود.نتانیاهو روز 
جمعه به صورت انفرادی با چند تن از اعضای کنســت 
دیدار کرد. یکی از مقامات لیکود پس از این دیدار گفت: 
»نتانیاهو از صحبت در مورد جایگزینی خود می ترســد 
و  می خواهد مطمئن شــود که کســی به کودتا علیه او 

نمی پیوندد«.

محاکمهنتانیاهوازسرگرفتهمیشودنامهکاخسفیدبهکنگرهدربارهپولهایروبهاتمامکمکبهاوکراین

رئیس جمهور آمریکا پس از تصویب طرحی 
در مجلــس نماینــدگان این کشــور برای 
مســدود کردن ۶ میلیارد دلار از وجوه آزاد 
شــده ایران، با یک شکســت تحقیرآمیز در 
عرصه سیاســت خارجی خود مواجه است.از 
آنجایی که ممکن است ۶ میلیارد دلار پول 
ایران که جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا برای 
آزادی پنــج آمریکایی زندانی در ایران، از آن 
استفاده کرده بود دوباره مسدود شود، اکنون 
او با یک شکســت تحقیرآمیز در سیاســت 
خارجی اش روبرو اســت.به گزارش ایســنا ، 
مجلس نماینــدگان آمریکا روز پنج شــنبه 
به بهانه حمایت ایــران از حماس طرحی را 
تصویب کرد که بر اساس آن دسترسی ایران 
به ۶ میلیــارد دلاری که در چارچوب توافق 
مبادلــه زندانیان میان تهران و واشــنگتن 
در ماه سپتامبر آزاد شــده بود، به طور دائم 
مســدود می شــود.این طرح که اکنون در 
مسیر مجلس سنا است و برای تصویب نهایی 
مسیری طولانی از جمله تصویب در مجلس 

نمایندگان و یا وتوی احتمالی رئیس جمهور 
را در پیش دارد، با ۳۰۷ رای موافق در مقابل 
۱۱۹ رای مخالــف که تقریبا توســط همه 
جمهوری خواهان و ۹۰ دموکرات تایید شــد 
به تصویب رسید.بنابر گزارش دیلی میل، این 
طرح در شرایطی به تصویب رسیده است که 
جمهوری خواهان فشار زیادی بر کاخ سفید 
وارد کرده اند تــا در پی حملات هفت اکتبر 
حماس، آزاد شدن این ۶ میلیارد دلار ایران 
را که حامی این گروه فلسطینی است، لغو و 
دسترســی ایران به آن را متوقف کند.توافق 
مبادله زندانیان میان تهران و واشــنگتن که 
در ازای آزاد شــدن ۶ میلیارد دلار از وجوه 
مســدود شــده ایران در کره جنوبی انجام 
به ویژه  را،  گرفت، واکنش های گســترده ای 
در میان جمهوری خواهــان برانگیخت. این 
پول همزمان بــا آزادی پنج تبعه آمریکایی 
زندانی در ایران که همگی به جرم جاسوسی 
بازداشت شــده بودند به بانک مرکزی قطر 
منتقل شــد تا ایران بتواند از آن برای خرید 

کالاهای بشر دوستانه استفاده کند.بر اساس 
این توافق که ماه ها در حال بحث و بررســی 
بود و قطر به عنوان میانجی نقشی کلیدی در 
آن را ایفــا کرد، پنج ایرانی زندانی در آمریکا 
نیز آزاد شدند.شــیخ محمد بن عبدالرحمن 
آل ثانی، نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر 
پیشــتر در یک کنفرانس خبری مشترک با 
همتای آمریکایی خــود در دوحه اعلام کرد 
که بــه توافق میان ایــران و آمریکا مبنی بر 
آزادی زندانیان آمریکایــی در ازای آزادی ۶ 
میلیارد دلار از دارایی های ایران متعهد است.

مایکل مک کال، عضو برجسته کمیته روابط 
خارجــی مجلس نمایندگان کــه طرح روز 
پنج شنبه را ارائه کرده بود و از منتقدان توافق 
اخیر تهران و واشــنگتن بود پس از تصویب 
طرح پیشنهادی اش در مجلس گفت: اگر آنها 
این کار را )مسدود کردن اموال ایران( انجام 
ندهنــد، ما انجام خواهیــم داد.وی در ادامه 
مدعی شد که »کنگره، نه فقط برای سیاست 
و یــا حتی مردم آمریکا، بلکــه برای دفاع از 

قربانیان تروریسم در سراسر جهان و به ویژه 
مردم اسرائیل مانع از دسترسی ایران به این 
پول خواهد شد«.گریکوری میکس، نماینده 
دموکرات در کمیته روابط خارجی که مخالف 
این طرح بود، استدلال کرد که »یک پنی« 
از وجوه مســدود نشــده هنوز توسط ایران 
خرج نشده اســت.همچنین از نظر مخالفان 
این طرح، مســدود شــدن احتمالی وجوه 
ایران به مذاکرات جاری برای آزادی بیشــتر 
صهیونیست هایی که توســط حماس اسیر 

شــده اند، لطمه می زند، زیرا این امر به عنوان 
چرخش ناگهانی در معامله ای تلقی می شود 
که بیش از دو ماه پیش توافق شــده اســت.

گریگوری میکس تاکید کرد که حمایت از این 
قانون بــه اعتبار جهانی آمریکا ضربه می زند.

هفته گذشــته بر اساس یک توافق آتش بس 
موقت میان حماس و اسرائیل تعدادی از اسرا 
از ســوی هر دو طرف آزاد شدند، اما حماس 
روز پنج شــنبه اعلام کرد که همچنان حدود 

۱۰۰ نفر دیگر در اسارت هستند.

دیلیمیلدربارهطرحنمایندگانکنگرهگزارشداد

مسدودی6میلیارددلاروشکستبایدندرسیاستخارجی

درگیریمقاومتبانظامیاناسرائیلیدرشرقغزه
در درگیری مقاومت با نظامیان اسرائیلی در شرق غزه؛ ۱۰ تانک و نفربر منهدم 
شد.شاخه نظامی حماس، دوشنبه اعلام کرد که در محور شرق غزه با نظامیان 
صهیونیست درگیر شــده و تاکنون موفق به هدف قرار دادن۱۰ تانک و نفربر 
شــده است.به گزارش خبرگزاری فارس، کتائب شهید عز الدین القسام، شاخه 
نظامی حماس، اعلام کرد که از صبح روزگذشته )دوشنبه، ۴ دسامبر(، موفق 
شده با راکت های یاســین ۱۰۵، پنج تانک و پنج نفربر را در محور شرق غزه 
هدف قرار دهد و منهدم کند.در بیانیه شــاخه نظامی حماس آمده اســت که 
علاوه بر این، رزمندگان مقاومت موفق شــدند نظامیان اســرائیلی در منطقه 
الشیخ رضوان از فاصله صفر هدف قراردهند و پس از انجام عملیات، به سلامت 
به پایگاه های خود بازگردند. روز یکشــنبه نیز گروه های مقاومت فلسطین در 
درگیری با نظامیان اشغالگر در شرق دیرالبلح، بیت لاهیا و ...حدود ۱۰ تانک و 
خودروی نظامی را منهدم کردند و موفق شدند شماری از نظامیان اسرائیلی را 

که در مناطق مسکونی سنگر گرفته بودند، هدف قرار دهند.

تلآویوموشکبارانشد
منابع فلســطینی از موشکباران تل آویو از سوی مقاومت فلسطین خبر دادند.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از الجزیره، منابع فلســطینی از موشکباران 
تل آویو از ســوی مقاومت فلسطین خبر دادند.گردان های قسام شاخه نظامی 
حماس از حمله موشــکی به تل آویو در واکنش به جنایات رژیم صهیونیستی 
علیه ساکنان غزه خبر داد.همزمان آژیر خطر در بیتح تیکفا در شرق تل آویو 
بــه صدا درآمد و متعاقب آن، چندین انفجار تل آویو را لرزاند.از ســوی دیگر 
گردان های قدس شاخه نظامی جهاد اسلامی فلسطین از حملات موشکی به 
نیریم، نیر اســحاق و نیرعوز در اطراف غزه خبر داد.پیش از این، منابع عبری 
اعلام کردند که از صبح دوشنبه بیش از ۴۵ موشک از غزه به سمت فلسطین 
اشــغالی شلیک شده است و خساراتی به شهرک های صهیونیست نشین وارد 

کرده است.

حملهرژیمصهیونیستی
بهبیمارستان»کمالعدوان«غزه

منابع خبری در نوار غزه از حمله هوایی رژیم صهیونیستی به بیمارستان کمال 
عدوان در شمال غزه خبر داده اند.به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری فارس، 
الجزیره از دهها شهید ومجروح در حمله هوایی رژیم صهیونیستی به بیمارستان 
کمال عدوان غزه خبر داد.براساس این گزارش، جنگنده های رژیم صهیونیستی 
نزدیکی ورودی بیمارســتان کمال عدوان در بیت لاهیه در شمال نوار غزه را 
بمباران کردند که بر اثر آن دهها نفر شــهید و مجروح شــدند.تا لحظه ازسال 
خبر آمار دقیقی از میزان تلفات اعلام نشــده بود.شبکه المیادین نیز گزارش 
داده است که اشغالگران مســجد الشماع در محله الزیتون در مرکز شهر غزه 

را بمباران کردند.

حزباللهمسگافعامدرالجلیلراهدفقرارداد
ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد که منطقه مسگاف عام در الجلیل علیا در 
شمال فلسطین اشغالی از جنوب لبنان هدف حمله موشکی قرار گرفته است.به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از المنار، ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد که 
منطقه مسگاف عام در الجلیل علیا در شمال فلسطین اشغالی از جنوب لبنان 
هدف حمله موشکی قرار گرفته است.سخنگوی ارتش رژیم صهیونیستی اعلام 
کرد: چندین موشک شلیک شــده از لبنان به سمت نیروهای ما در مرزهای 
شمالی رصد شــده است.همزمان خبرنگار الجزیره گزارش داد: ارتش اسرائیل 
چندین محور مواصلاتی را در اطرف مســگاف عام در الجلیل علیا پس از این 
حمله موشکی بسته است.از ســوی دیگر حزب الله لبنان اعلام کرد: با سلاح 

مناسب مرکز البغدادی را هدف قرار داده است.

جنگ غزه

افزایشسرمایهگذاریعربستانسعودیدرتاجیکستان

در دیدار رئیس جمهور تاجیکستان و رئیس صندوق توسعه عربستان سعودی 
توسعه روابط اقتصادی، تجاری، مالی و سرمایه های بین دو طرف بررسی شد.به 
گزارش خبرنگار خبرگــزاری فارس در دوشــنبه، »امامعلی رحمان« رئیس 
جمهور تاجیکســتان و »ســلطان عبدالرمان المرشاد« رئیس صندوق توسعه 
عربستان سعودی دیدار و گفت وگو کردند.در جریان این دیدار که در محل کاخ 
ملت، واقع در شهر دوشنبه برگزار شد، مسائل توسعه روابط اقتصادی، تجاری، 
مالی و ســرمایه گذاری تاجیکستان و عربستان ســعودی از جمله با صندوق 
توسعه سعودی مورد بحث و بررسی قرار گرفتند.رحمان در سخنانی تاکید کرد 
که همکاری های دو کشور به طور پیوسته در حال گسترش بوده و روز به روز 
افق های جدیدی را تجربه می کنند.در ادامه از روابط سودمند با صندوق توسعه 
سعودی ابراز خرسندی و اطمینان شد که همکاری تاجیکستان با این موسسه 
مالی به طور قابل توجهی گســترش خواهد یافت.طرفین ضمن ملاقات روابط 
دوجانبه در راســتای اجرای پروژه های مهــم در حوزه های آموزش و پرورش، 
حمل ونقل، بهداشت، انرژی آبی و مدریت آب را مورد بحث و بررسی قرار دادند.

آغازرزمایشنظامیبزرگژاپن،آمریکاواسترالیا
رسانه های ژاپنی روز دوشنبه گزارش دادند که برای اولین بار در تاریخ رزمایش 
»یاماساکورا«، استرالیا نیز قرار است در رزمایش نظامی مشترک ژاپن و آمریکا 
شرکت کند.به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری فارس، رزمایش نظامی بزرگ 
ژاپن و آمریکا که با هدف مقابله با حملات احتمالی برگزار می شــد، امســال 
با حضور استرالیا اجرا می شود.شــبکه »انِ اچ کِی« گزارش داد که برای اولین 
بار در تاریخ رزمایش »یاماســاکورا«، استرالیا نیز قرار است در رزمایش نظامی 
مشــترک ژاپن و آمریکا شرکت کند.این رزمایش نظامی بزرگ از سال ۱۹۸۲ 
برای شبیه ســازی حملات به ژاپن و دفاع آمریکا از این کشــور برگزار شده و 
امسال برای هشتاد و دومین بار با حضور استرالیا اجرا خواهد شد.بر این اساس، 
فرمانده نیروهای مسلح ژاپن طی مراسم افتتاحیه این رزمایش در پایگاه نیروی 
زمینی »آساکا« گفت: »ما روابط نزدیک بین ژاپن، آمریکا و استرالیا را در داخل 
و خارج نشان خواهیم داد و به ثبات منطقه آزاد و باز هند و اقیانوس آرام کمک 

خواهیم کرد«.

کوتاه

آگهیقانونتعیینتکلیفوضعیتاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمی

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۰۹/۲۰ و برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۲۷۱۰۰۲۰۴۲ مــورخ ۱۳۴۰۲/۰۶/۰۶ هئیت 
موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی آقای علی اصغر نصرتی نســبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مســاحت ۵۳۱۶/۲۵ مترمربع قســمت از پلاک شماره فرعی از ۵۵ اصلی 
واقع بخش ۹ مشهد، خریداری از محل مالکیت سهم الارث مشاعی خود متقاضی از مالکیت مرحوم 
محمد نصرتی تایید گردیده است. لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار و در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در 
صورتی که اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل به مدت دوماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدام ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت، و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. م الف: 5207
عباس جهانی فر

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/08/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/14
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بالاترین نشان موسسه فیلم بریتانیا 
به »نولان« می رسد

»کریســتوفر نولان« در 
ســال ۲۰۲۴ بالاتریــن 
موسسه  افتخار  نشــان 
فیلــم بریتانیا )BFI( را 

دریافت خواهد کرد.
به گزارش ایسنا به نقل 
از اســکرین، »نــولان« 

این جایزه را طی مراســمی در لندن در ۱۴ فوریه ۲۰۲۴ به 
میزبانی »تیم ریچاردز« رئیس موسسه فیلم بریتانیا دریافت 

خواهد کرد. 
آثار »کریســتوفر نولان« تاکنون بیــش از ۶ میلیارد دلار در 
سراســر جهان فروخته اند، از اولین فیلــم کم هزینه اش در 
سال ۱۹۹۸ تا سه گانه شــوالیه تاریکی از ۲۰۰۵ تا ۲۰۱۲ و 
»اوپنهایمر«که پرفروش ترین فیلم بیوگرافی تاریخ سینماست. 
او همچنین ساخت فیلم های موفق »ممنتو«، »آغاز«، »بین 

ستاره ای« و درام جنگی »دانکرک« را نیز در کارنامه دارد. 
 دیوید لین، بــت دیویس، آکی را کوروســاوا، الیزابت تیلور، 
مارتین اسکورسیزی و اسپایک لی از جمله دیگر چهره هایی 
هســتند که پیش تر جایزه فلوشیپ موسسه فیلم بریتانیا را 

دریافت کرده اند.

فیلم منتخب کن 
در صدر بهترین های 2023

مجله تایم طبق روال 
از  فهرستی  سال،  هر 
ســال  برتر  فیلم   ۱۰
را  میــادی  جــاری 
فیلم  و  کرد  منتشــر 
افتاده«  »برگ هــای 
هیات  جایــزه  برنده 

داوران کــن را در رتبه نخســت قرار داد. به گزارش ایســنا، 
در فهرســت منتشر شده از ســوی مجله تایم درباره برترین 
فیلم های سال ۲۰۲۳، فیلم »برگ های افتاده« ساخته »آکی 
کوریسماکی« از فناند در رتبه نخست قرار گرفته که داستان 
آن درباره دو فرد تنهاســت که یک شب در شهر هلسینکی 
به تور تصادفی همدیگر را ماقات می کنند و تاش می کنند 

اولین عشق زندگی خود را پیدا کنند.
اما در رتبه دوم فهرســت تایم، فیلم ســینمایی »مایسترو« 
ساخته »بردلی کوپر« جای گرفته است. در این فیلم »کوپر« 
در نقش موسیقیدان برجسته آمریکایی »لئونارد برنستاین« 
بازی کرده اســت و »کری مولیگان« نیز در نقش همسرش 
»فلیســیا« مقابل دروبین رفته است.  »مایسترو« امسال در 

بخش مسابقه جشنواره ونیز رونمایی شد.

»حیوان« هندی پرفروش ترین فیلم 
گیشه های جهان شد

با  فیلــم »حیــوان« 
بــازی رانبیــر کاپور 
فیلم  پرفروش تریــن 
جهــان  گیشــه های 
است و از »ناپلئون« و 
»بازی های گرسنگی« 

دیگر فیلم های مهم در حال اکران بیشــتر فروخته است. به 
گــزارش مهر به نقل از ورایتی، فیلم حماســی پر از خون و 
خونریزی بالیوودی با بازی رانبیر کاپور با فروش ۴۲.۱ میلیون 
دلاری عنوان پرفروش ترین فیلم در گیشــه های جهانی را از 
آن خود کرد. »حیوان« ساخته ســاندیپ وانگا ردی در ۳۸ 
بازار جهانی اکران شــده و فروش ۶.۱ میلیون دلاری آن در 
آمریکای شــمالی که از اکران در ۸۵۰ پرده سینما به دست 
آمده است آن را در جایگاه هفتم این منطقه قرار داده است. 
در »حیوان« رانبیر کاپور در نقش پسر ثروتمندترین مرد هند 
بازی می کند. بابی دیول بازیگر »اشــرام« و راشمیکا ماندانا 
دیگر بازیگران فیلم هســتند. این فیلم مانند فیلم های قبلی 
ردی مثل »آرجــون ردی« )۲۰۱۷( به زبان تلوگو و »کبیر 
ســینگ« )۲۰۱۹( که نســخه هندی زبان آن فیلم بود، به 
بررسی احساس مردانگی سمی می پردازد. »حیوان« با فروش 
خود »ناپلئون« ریدلی اســکات را به مــکان دوم رانده و این 
فیلم با فروش ۳۵.۷ میلیون دلاری در سراسر جهان که ۲۸.۶ 
میلیون دلار آن از فروش خارج از آمریکا به دست آمده است، 
فیلم دوم جهان در گیشــه سینماها شــد. این فیلم از زمان 
اکرانش تاکنون ۱۳۷ میلیون دلار در ســطح جهان فروخته 
اســت. »ناپلئون« در بیش از ۲۱۵۰۰ پــرده نمایش در ۶۳ 
بازار جهانی پخش شده است. »بازی های گرسنگی: تصنیف 
پرندگان آوازخوان و مارها« هم با اکران در ۸۸ منطقه حدود 
۲۹.۴ میلیون دلار در ســطح جهان فروخت و سومین فیلم 

پرفروش جهان در هفته اخیر شد. 

سینمای جهان

نگاهی به جدول پخش هفتگی سریال های شبکه 
نمایش خانگی گویای این اســت که این پلتفرم ها 
نتوانستند مهندسی دقیقی برای تولیدات خود طی 
روزهای هفته داشــته و عمدتا و شاید با تقلید از 
شبکه های مشابه خارجی نمایش سریال های خود 
را به روزهای پایانی هفته موکول کرده اند که این 

به دیده شدن آثار ضربه زده است.
به گزارش ایرنا پلتفرم های مختلف نمایش خانگی 
این روزهــا ارائه دهنده ســریال های مختلف در 
ژانرهــای گوناگون بــوده و آمار نســبتا خوبی با 
میانگین روزانه ۲ ســریال برای هر روز هفته ثبت 
کرده انــد، اما نکته ای که در این میان وجود دارد 
آن است که عمده این سریال ها، در روزهای پایانی 

هفته نمایش دارند.
درحال حاضر، ۱۳ ســریال به صــورت هفتگی در 
شبکه های نمایش خانگی عرضه می شوند که ۱۰ 
مورد آن بین روزهای سه شــنبه تا جمعه پخش و 
تنها ۳ ســریال برای روزهای شنبه تا دوشنبه در 

نظر گرفته شده اند.
شنبه: سریال پیکولو، یکشنبه: سریال شریک جرم، 
دوشنبه: فصل ۲رئالیتی شو ناتو، سه شــــــــنبه: 
سریال هفت، ســریال داوینچیز، چهارشــــنبه: 
ســریال نیســان آبی۲، سریال ســایه باز، سریال 
مرداب و سریال سرزمین مادری، پنجشنبه: سریال 
پدر گواردیا و سریال مگه تموم عمر چند تا بهاره 
و جـــمعه: سریال دفتر یادداشت و سریال شبکه 

مخفی زنان.
طبیعتا روزهای پایانی هفته، زمان مناســب تری 
برای انتشــار سریال اســت و حتی اگر نگاهی به 
پخش هــای هفتگی نتفلیکــس بیندازیم متوجه 
می شویم که اوج ترافیک برای این پلتفرم نیز بین 
روزهای پنجشنبه تا یکشنبه است اما حداقل برای 
پلتفرم های وطنی، این ترافیک آخر هفته، به دیده 

شدن آثار ضربه زده است.
درحال حاضر، بسیاری از سریال ها، خواهان پخش 
در روزهای پایانی هفته هســتند اما ترافیک این 
روزها ســبب می شــود تا آن کارهــا تحت تاثیر 
فاکتورهایــی چون جریــان رســانه ای قدرتمند 
سریال های دیگر یا کست قدرتمند کارهای دیگر، 
به چشــم نیامــده و نتوانند به آن میــزان بازدید 

منطقی خود برسند.
هم اکنــون طــی ۳ روز ابتدایی هفته، ۳ ســریال 
منتشر می شــود که می تواند زمان مناسبی برای 
تبدیل شدن به پیک انتشار سریال ها باشد. تجمیع 
زمان پخش ســریال ها در روزهای انتهایی هفته، 
حداقل برای دوره کنونی که مردم، تشــنه دیدن 

کار جدید هستند، معنای چندانی ندارد.

در سال های گذشــته که اینترنت تا این اندازه در 
زندگی مردم وارد نشــده بود، سریال ها عمدتا در 
روزهای پایانی هفته منتشــر می شدند تا مردم در 
اوقات فراغت پنجشنبه و جمعه خود آنها را تماشا 
کنند امــا در دوره کنونی، وقــت و زمان طایی 
چندانی برای تماشای فیلم و سریال وجود ندارد و 
مردم ترجیح می دهند طی روزهای انتهایی هفته، 

بیشتر به ســینما بروند و فیلم ببینند تا اینکه در 
خانه مانده و وقت خود را با سریال بگذرانند.

در سال های گذشــته نیز برخی سریال های مهم 
در روزهای ابتدایی هفته پخش می شــد و با اقبال 
خوبی نیز همــراه بودند بنابرایــن موکول کردن 
نمایش یک ســریال به روزهــای انتهایی هفته، 
به تنهایــی نمی تواند تضمینی برای بیشــتر دیده 

شــدن آن سریال باشــد. هم اکنون مردم از طرق 
مختلفی به سریال ها دسترسی دارند و در هر زمان 
و روزی که کار موردنظرشــان منتشر شود، از آن 
اســتقبال خواهند کرد. این فرهنگ سازی، وظیفه 
پلتفرم ها است که تمرکز را از روزهای پایانی هفته 
برداشته و برای تمامی روزها، برای مخاطبان خود 

خوراک داشته باشند.

چرا سریال های نمایش خانگی مهندسی پخش ندارد؟

 ترافیک روزهای پایانی هفته

وزیر ارشاد با اشاره به تصویب سند موسیقی، بر ضرورت تشکیل 
کارگروهای تدوین اســناد ســینما، هنرهای تجسمی، تئاتر و 

صنایع دستی تاکید کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی دبیرخانه شورای هنر، 
جلسه شورای هنر شورای عالی انقاب فرهنگی با سه موضوع و 
گزارش هنرستان های هنرهای زیبا، آموزشگاه های آزاد سینمایی 
و موزه هنرهای معاصر فلســطین صبح امروز در وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اسامی برگزار شــد. در این جلسه شورای هنر مصوب 
شــد برنامه کوتاه مدت برای ارتقای کمی و کیفی هنرستان های 
هنرهای زیبا در سه محور زیرساختی و پشتیبانی، اصاحات در 

محتوا و متون درســی و نیروی انسانی تا پایان بهمن ماه امسال 
تهیه و به شــورای هنر ارائه شــود. همچنین مصوب شد طرح 
مطالعاتی آموزش هنر از مدرســه تا دانشــگاه با حمایت وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی و توسط فرهنگستان هنر با همکاری و 

همفکری نهادهای هنری و علمی اجرا شود.
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی و رئیس 
شورای هنر در ابتدای جلسه گفت: خوشبختانه سند موسیقی در 
شورای معین شورای عالی انقاب فرهنگی تصویب شد و ضرورت 
دارد که کارگروهای تدوین اســناد ســینما، هنرهای تجسمی، 
تئاتر و صنایع دســتی نیز به زودی تشکیل و تا پایان بهمن ماه 

امسال این اســناد تدوین و در شورای هنر بررسی شود. رییس 
شورای هنر در ادامه گفت: تکالیف قانونی شورای هنر مانند تهیه 
و تدوین اسناد هنر به طور جدی پیگیری می شود و در راستای 
چابک سازی، دبیرخانه شورای هنر نیز به وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسامی منتقل شد.
در این جلسه با ارائه برنامه جامع تحول هنرستان های هنرهای 
زیبا، گزارشی از وضعیت هنرستان ها ارائه شد که در این گزارش 
ضمن اشاره به پیشینه  درخشــان هنرستان های هنرهای زیبا 
بــه عنوان مراکز معتبر و مهم آموزش هنر در کشــور و فعالیت 
۶۳ هنرســتان در تمام استان های کشــور عنوان شد که اولین 

جایزه ملی آموزش هنر در راستای تجلیل از هنرآموزان و فعالان 
آموزش هنر برگزار شــده است. در این گزارش طرح هایی مانند 
المپیاد آموزش هنر، راه اندازی ســامانه هنرستان های هنرهای 
زیبا، موزه هنرستان در هنرستان های تاریخی و ماندگار به عنوان 

برنامه های آینده در حوزه هنرستان ها اعام شد.
اعضای شــورای هنــر نیز در این جلســه با بیــان دیدگاه ها و 
پیشــنهادهای خود درباره برنامه جامع تحول هنرســتان های 
هنرهای زیبا، آموزشگاه های آزاد سینمایی و موزه هنرهای معاصر 
فلسطین، از برنامه ها و اقدامات فرهنگستان هنر در موزه هنرهای 

معاصر فلسطین قدردانی کردند.

وزیر ارشاد در شورای هنر اعلام کرد

کارگروه های تدوین اسناد هنرهای تجسمی، سینما و تئاتر تشکیل می شود

معاون ســیما ضمن اعام بازگشت فرزاد حسنی به 
تلویزیون تاکید کرد که ســازمان صداوسیما از هیچ 
برندی صــرف نظر نمی کند و در حال مذاکره با همه 

آنهاست.
به گزارش ایســنا محســن برمهانی ـ معاون سیما ـ 
در گفت وگویــی درباره بازگشــت برنامه های برند به 
تلویزیون، به ایسنا گفت: تمام برندهایی که در سازمان 
صداوسیما در این سال ها موفقیت کسب کردند، جزو 
سرمایه های صداوسیما هستند و سازمان هم از هیچ 
برندی صــرف نظر نمی کند و در حال مذاکره با همه 

آنها هم هســت. وی ادامه داد: در حال حاضر سریالی 
مثل »نون خ« در حال تولید است. برخی از این برندها 
هم ممکن اســت هفته دیگر تولیداتشان آغاز شود و 
تولید برخی دیگر نیز ممکن است ماه های آینده اتفاق 
بیفتــد؛ بنابراین صداوســیما از هیچ چیز صرف نظر 
نمی کند. برمهانی در زمینه ساخت نسخه سینمایی 
»پایتخت« عنوان کرد: دربــاره همه آثار، طرح هایی 
وجود دارد اما تا به قطعیت نرسد نمی توان درباره آن 
چیزی گفت؛ اما نه فقط درخصوص »پایتخت« بلکه 
در مورد کارهای دیگر طرح هایی وجود دارد و در حال 
فکر کردن هستیم که آنها چگونه عرضه شوند؛ چه از 

قاب سینما و چه در تلویزیون.
معاون ســیما همچنین در پاســخ به اینکه از میان 
مجریان چهره کدام مجری در مناسبت های پیش رو 
از جمله شب یلدا اجرا خوهد داشت؟ از بازگشت فرزاد 

حســنی به تلویزیون خبــر داد. آخرین حضور فرزاد 
حسنی در عرصه اجرا در تلویزیون به برنامه پزشکی 
»اکسیر« برمی گردد. حسنی در تمام سال هایی که به 
عنوان مجری فعالیت داشت، گریزی هم به بازیگری 
مــی زد که ماحصل آن حضور در ســریال هایی چون 
»مسافری از هند«، »برای آخرین بار«، »کمکم کن«، 
»مسیر انحرافی« بود. او اوایل دهه نود و پیش از حضور 
در برنامه »اکسیر« در سریالی تحت عنوان »سال های 
ابری« بازی کرد. حال او این روزها بیشــتر در عرصه 
تئاتر و برخــی ســریال های نمایش خانگی همچون 
»هفت« کیارش اســدی زاده به عنــوان بازیگر دیده 
می شود و البته در رادیو به عنوان مجری هم فعالیت 
می کند. اما به تازگی قرار است در شبکه نسیم هم به 
اجرا بپردازد نام اولیه این برنامه »ساعت شنی« عنوان 

شده است و گفت وگومحور خواهد بود.

معاون سیما:

صداوسیما از هیچ برندی صرف نظر نمی کند

در پی موافقت ســازمان اداری و استخدامی کشور، 
با اباغ وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، عنوان »معاونت امور 

رسانه ای و تبلیغات« جایگزین معاونت مطبوعاتی شد. 
به گزارش تســنیم،  به نقل از روابط عمومی و اطاع رسانی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی، در پی موافقت ســازمان 
اداری و اســتخدامی کشور، محمدمهدی اسماعیلی با توجه 
به تغییرات در قانون مطبوعات در وزارت فرهنگ بر تغییر نام 

این معاونت به معاونت امور رسانه ای و تبلیغات تاکید کرد.
محمدمهدی اسماعیلی با اشــاره به مهمترین دلایل تغییر 
ایــن نام گفت: نام های این معاونت با توجه به وظایف محوله 

هیچ کدام گویای همه  فعالیت های آن نیست؛ به ویژه با وظیفه نظارتی بر رسانه ها که بعد ها به آن افزوده شد.
وی همچنین یکی از ماموریت های این معاونت را نظارت بر امور تبلیغاتی کشور دانست که در نام جدید این ماموریت لحاظ شده 
است.  معاون این معاونت در حال حاضر در دولت سیزدهم فرشاد مهدی پور است که با مأموریت محوری بازآرایی نظام رسانه  ای 

کشور، از سوی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی دولت سیزدهم منصوب شده است.
همچنین این معاونت یکی از معاونت های مهم در وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی است که وظیفه اعطای مجوز به خبرگزاری ها 

و نشریات، نظارت بر مطبوعات و جراید و روزنامه نگاری و اطاع رسانی در فضای مکتوب و نیز فضای مجازی را بر عهده دارد.

انتشارات دانشگاه آکســفورد، ناشر فرهنگ لغت 
انگلیسی آکسفورد، طبق سنت هرساله، واژه سال ۲۰۲۳ 

را انتخاب کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از یورونیوز، انتشــارات دانشــگاه 
آکسفورد هر سال کلمه یا عبارتی را انتخاب می کند که ۱۲ 
ماه گذشــته را منعکس می کند و پتانســیل آن را دارد که 
اهمیت فرهنگی پایدار داشته باشد یا تصویری از تاریخ ارائه 
دهد. این انتشارات برای سال ۲۰۲۳ واژه »Rizz« را انتخاب 
کرده اســت. »Rizz« یک کلمه پرکاربرد آناین، به عنوان 
سبک، جذابیت یا توانایی فرد برای جذب فردی دیگر تعریف 

می شود. اعتقاد بر این است که این کلمه شکل کوتاه شده کلمه کاریزماست که از قسمت میانی کلمه گرفته شده است. این واژه 
همچنین می تواند به عنوان یک فعل استفاده شود: »rizz up« به معنای جذب و اغوا کردن است.

انتشــارات دانشگاه آکسفورد )OUP( در بیانیه ای اعام کرد: »این واژه توسط کارشناسان زبان در انتشارات دانشگاه آکسفورد 
به عنوان نمونه جالبی از نحوه شــکل گیری، شکل دهی و اشــتراک گذاری زبان در جوامع پیش از به کارگیری گسترده، انتخاب 
شده است. به احتمال زیاد کلمات مشتق شده از رسانه های اجتماعی و فرهنگ اینترنتی در طول زمان در زبان روزمره استفاده 

خواهند شد«.

واژه سال 2023 اعلام شدعنوان معاونت مطبوعاتی تغییر کرد

»نئورئالیسم« رفع توقیف شدیک جایزه جهانی برای »سرنوشت«رادیو پیام سی ساله شد

شــبکه رادیویی پیام سه دهه اســت که در جمع شبکه های معاونت صدا فعالیت 
می کند. شبکه ای که با دو پله صعود در میزان بیننده حالا رتبه چهارم را دارد.

به گزارش ایســنا، این شــبکه رادیویی که آذر ۱۳۷۲ فعالیت خود را آغاز کرد از 
اردیبهشت ۱۳۷۵، ۲۴ ساعته شد.

برنامه های رادیو پیام در ۶ بخش پخش می شود هر بخش چهار ساعت است بخش 
سحرگاهی، صبحگاهی، نیم روزی، عصرگاهی و شبانگاهی.

در برنامه های صبحگاهی بیشتر از ترانه ها و موسیقی های کوتاه استفاده می شود که 
می تواند برای مخاطب جذاب باشد.

رادیــو پیام در روزهای غیرتعطیل هــر ۱۵ دقیقه و روزهای تعطیل هر ۳۰ دقیقه 
جدیدترین اخبار را اطاع رسانی می کند.

مســتند »سرنوشــت« به کارگردانی یاسر طالبی جایزه جســارت یک جشنواره 
فرانســوی را دریافت کرد. به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی مرکز گسترش 
سینمای مستند، تجربی و پویانمایی، »سرنوشت« ساخته یاسر طالبی در چهل و 
یکمین دوره جشنواره بین المللی توس کورتس Tous Courts شهر اکس-آن-

پرووانس فرانسه را از آن خود کرد. 
»سرنوشت « جایزه Prix de l›audace )جایزه جسارت، که به یک فیلم جسور 

جایزه می دهد( دریافت کرد!
این جایزه توســط هیات داوران مســابقه بین المللی: اوسین روکس، ناتالی لبل، 
لوران ســوفیاتی، الکساندر سیکویرا و رضا سرکانیان اهدا شد. این جشنواره از ۲۸ 

نوامبر تا ۲ دسامبر در شهر اکس-ان-پرووانس فرانسه برگزار شد.

نمایش »نئورئالیسم« به نویسندگی و کارگردانی سلمان سامنی که سه روز پیش 
توسط شورای نظارت و ارزشیابی متوقف شده بود، رفع توقیف شد.

به گزارش ایرنا، روز جمعه ۱۰ آذر، اجرای نمایش نئورئالیسم به کارگردانی سلمان 
سامنی در پردیس تئاتر شهرزاد به دلیل عدم رعایت تذکرات شفاهی و کتبی شورای 
ارزشیابی و نظارت بر نمایش و همچنین مغایرت اجرای عمومی با بازبینی، پروانه 
نمایــش و عدم پایبندی کارگردان به تعهدنامه کتبی، تا رفع ابهامات و انجام روال 
قانونی متوقف شد.  این نمایش دیروز رفع توقیف و اجرای آن از سرگرفته و فروش 
بلیط آن به صورت اینترنتی و حضوری امکان پذیر است. نمایش »نئورئالیسم« دور 
چهارم اجرای خود را از هفتم آذر در پردیس تئاتر شــهرزاد آغاز کرد. موضوع این 

نمایش در ارتباط با نقش زنان و محوریت شان درخانواده و جامعه است.

 
مجتمع گاز پارس جنوبی پالایشگاه دهم )فاز 19(

آگهی فراخوان ارزیابی کیفی غیر یکپارچه جهت برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای
مجتمع گاز پارس جنوبی پالایشــگاه دهم )فاز19( درنظر دارد، فراخوان ارزیابی کیفی غیر یکپارچه جهت 
برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای شــماره R10/1402/037 تقاضای 0140016-0140004 به شــماره 
فراخوان در ســامانه ســتاد ایران: 2002097684000106 و شــرح: خرید؛ STUD BOLT الزاماً ساخت داخل را 
از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی تا ارســال 
www. دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
setadiran.ir  انجام خواهد شد. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. جدول زمان بندی به شرح ذیل 
می باشد. اطاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه 

ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد.
بــرآورد مناقصه: 302.000.000.000 ریال و تضمین فرآیند ارجاع کار: 14.740.000.000 ریال می باشــد. تضمین 
شــرکت در فرایند ارجــاع کار به صورت یکي از تضامیــن قابل قبول وفق آیین نامه تضمین شــماره 123402/

ت50659 ه مورخ 94/09/22 هیات وزیران قابل قبول خواهد بود.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:
آدرس: اســتان بوشــهر -شهرســتان کنگان - کیلومتر ۲۰ جاده کنگان به عســلویه - ســایت ۲ منطقه ویژه 
اقتصادی انرژی پارس -پالایشــگاه دهم -فاز ۱۹، اداره خدمات کالای پالایشــگاه دهم، تلفن: ۰۷۷۳۱۴۶۶۲۹۰-

۰۷۷۳۱۴۶۶۲۸۳--فکس: ۰۷۷۳۱۴۶۶۲۷۳ تاییدیه فکس: ۰۷۷۳۱۴۶۶۲۷۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس : ۴۱۹۳۴ – ۰۲۱-دفتر 
ثبت نام: ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸ 

www.setadiran.ir اطاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استان ها، در سایت سامانه

روابط عمومی مجتمع گاز پارس جنوبی

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی
s.p.g.c

تاریخاقدام ردیف

1402/09/15تاریخ انتشار مناقصه درسامانه1

1402/09/20مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه2

1402/10/04مهلت زمانی ارسال ارزیابی کیفی توسط مناقصه گران3

)نوبت اول(

جدول زمان بندی:

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/09/14
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/15 

شناسه آگهی: 1616649
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